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بانوان در ادوار المپیک؛ از 
شاهدخت یونانی تا پرچم داری 

بانوان ایرانی

  پنجشنبه 4 مرداد  1403   سال 21   8 صفحه  شماره 6808                                                                                                     20000 تومان                                          
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تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

2

پزشکیان  اعتبارنامه 
توسط اعضای شورای 

نگهبان امضا شد

2

اسب زین شده صنعت خودرو، 

رو بـه مـوت اسـت؟ 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی فشرده 

1(نام دستگاه مناقصه گزار: شهرداری رضوانشهر
  2(شرح مختصر موضوع مناقصه و میزان سپرده:                          شماره مناقصه: 2003005181000008

3(تاریــخ چــاپ آگهی: آگهی نوبت اول 1403/05/04 آگهی نوبت دوم  مورخ 1403/05/06
4(مهلت خرید اســناد: از روز شــنبه مورخ 1403/05/06 تا روز شنبه مورخ 1403/05/13

5(محل خرید اســناد: از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
ــورخ 1403/05/23 از  ــنبه م ــه ش ــر س ــا 13:00 ظه ــر: ت ــناد توســط مناقصــه گ ــذاری اس ــت بارگ 6(مهل

ــق ســامانه ســتاد طری
7( مهلــت و محــل تحویــل پاکــت الــف : تــا ســاعت 13:00 صبــح روز ســه شــنبه مــورخ 1403/05/23 

دبیرخانــه شــهرداری رضوانشــهر 
8( شــرایط اختصاصی خرید اسناد مناقصه:

8-1-داشــتن رتبــه و ظرفیــت مجــاز کار و متناســب بــا ظرفیــت مجــاز بــر اســاس بــرآورد اولیــه پــروژه 
از ســوی معاونــت برنامــه ریــزی و نظــارت راهبــردی ریاســت محتــرم جمهــوری

8-2- داشــتن گواهینامه صلاحیت ایمنی کار
9( مدت اعتبار پیشــنهادهای مناقصه: ســه ماه از تاریخ بازگشایی پیشنهاد قیمت

ــنبه  ــح روز چهارش ــاعت 10:00 صب ــی : س ــی کیف ــناد ارزیاب ــایی اس ــل بازگش ــاعت ، روز و مح 10(-س
ــا ) ع ( ــام رض ــوار ام ــهر بل ــع در رضوانش ــهر - واق ــهرداری رضوانش ــورخ 1403/05/24 ش م

11(ســاعت ، روز و محــل  قرائــت  پیشــنهادها: ســاعت 12:00 ظهــر روز چهارشــنبه مــورخ 1403/05/24 
شــهرداری رضوانشــهر - واقــع در رضوانشــهر بلــوار امــام رضــا ) ع ( ، ضمنــاً  آگهــی مناقصــه در پایــگاه 

اینترنتــی https://rezvanshahr.ir/ ثبــت گردیــده اســت.
12( هزینه انتشــار آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد.

13(شــهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشــنهادها مختار است.     
14(بدیهی اســت شــرکت در مناقصه و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شرایط شهرداری است.

اطلاعــات تمــاس دســتگاه مناقصه گــذار جهــت دریافــت اطلاعــات بیشــتر در خصــوص اســناد مناقصــه 
و ارائــه پاکتهــای الــف: رضوانشــهر- شــهرداری رضوانشــهر013-44624243

منوچهر مهدی پور-   شهردار  کومله

نوبت دوم

نوبت اول

آگهی مزایده عمومی 
اجاره یک باب )مغازه( جنب استخر شهر کومله )شماره1(

مبلغ اجاره بها : 
بــر اســاس ارزیابــی کارشناســی رســمی دادگســتری مبلــغ اجــاره بهــا ماهیانــه غرفــه 40/000/000 ریــال اســت کــه در مجموع بــرای مــدت یــک ســال مبلــغ 480/000/000 ریال می باشــد در 
ســال دوم قــرارداد بــا احتســاب بــر افزایــش 30 درصــدی مبلــغ اجــاره بهــا مبلــغ 52/000/000 ریــال اســت کــه در مجمــوع ســال دوم 624/000/000 ریــال محاســبه مــی گــردد .در مجموع کل 

دو ســال اجــاره بهــا مبلــغ  1/104/000/000 ریــال بــرآورد شــده اســت.
تضمین شرکت در مزایده : 

محــل بارگــذاری پیشــنهادات و ضمانتنامــه داخــل ســامانه ســتاد مــی باشــد و شــماره فراخــوان 5003095156000001 تحویــل پاکــت ضمانتنامــه بــه میــزان 110/400/000 ریال می باشــد که 
بایــد بــه صــورت ضمانــت نامــه بانکــی و یــا چــک تضمیــن شــده بانکی در وجــه شــهرداری کوملــه و یا به صــورت نقــدی و واریــز به حســاب شــهرداری کوملــه بــه شــماره 0107281883000 

نــزد بانــک ملــی بــه نــام ســپرده شــهرداری کوملــه واریــز و فیــش واریــزی و ضمانتنامــه  را به صــورت فیزیکی بــه دبیرخانــه شــهرداری کومله تحویــل نمائید.
محل خرید اسناد و ثبت نام :

سامانه ستاد ایران به نشانی SetadIran.Ir انجام پذرید.
مهلت خرید اسناد  : 

از تاریخ 1403/05/05 الی 1403/05/15 می باشد . 
قیمت اسناد مزایده و نحوه واریز وجه : 

در قبــال پرداخــت 1/000/000 ریــال بــه حســاب درآمــد شــهرداری کوملــه بــه شــماره 0107281849001 نــزد بانــک ملــی بــه نــام درآمــد عمومــی شــهرداری کوملــه ، اســناد مزایــده گــران 
تحویــل داده مــی شــود . 

مهلت و محل تحویل پیشنهادات : 
شرکت کنندگان در مزایده می توانند ازتاریخ 1403/05/05 تا پایان وقت اداری 1402/05/25 داخل سامانه ستاد پیشنهاد خود را ثبت نمایند.

ساعت و روز محل قرائت پیشنهادات : 
ساعت 11 صبح مورخ 1403/05/27 در سامانه ستاد ایران به نشانی SetadIran.Ir می باشد.

ساعت و روز اعلام نتایج  : 
ساعت 11 صبح مورخ 1403/05/28 در سامانه ستاد ایران به نشانی SetadIran.Ir می باشد.

مدت اعتبار پیشنهاد های مزایده :
یک ماه از تاریخ بازگشایی پیشنهاد می باشد .

شرایط اختصاصی شرکت کنندگان در مزایده :
 1(پیشنهاد دهندگان می بایست مجوز های لازم از مراجع ذیصلاح را دارا باشد و یا اینکه در هنگام تنظیم قرارداد ارائه نماید.

2(برنده مزایده حق واگذاری و یا اجاره مغازه را به شخص دیگر را ندارند .
3(برنده مزایده میبایست تمام هزینه های آب ، برق و گاز را به موقع پرداخت و تسویه نماید .

4(برنده مزایده میبایست مبلغ اجاره بها را در پایان هر ماه به حساب شهرداری کومله واریز و فیش واریز را به واحد مالی ارائه نمایند .
5(پیشنهاد دهندگان می بایست دارای پروانه فعالیت از واحد های صنفی مربوطه را داشته باشند.
 6(تمام هزینه های برگزاری مزایده اعم از چاپ ، نشر و درج روزنامه با برنده مزایده می باشد .

7(شهرداری در رد یا قبول پیشنهادها مختار می باشد .
8(در صورتــی کــه برنــده مزایــده از پیشــنهاد خــود عــدول نمایــد و حاضــر بــه امضــاء قــرارداد نباشــد یــا تضمیــن انجــام تعهــدات را ارائــه ننمایــد تضمیــن شــرکت در مزایــده وی ضبــط خواهــد 
شــد و نفــر دوم بــه عنــوان برنــده مزایــده اعــلام و چنانچــه او نیــز حداکثــر پــس از یــک هفتــه حاضــر بــه انعقــاد قــرارداد نشــود ســپرده وی نیــز بــه نفــع شــهرداری ضبــط و بــا نفــر ســوم نیــز 

بــه همــان نحــو رفتــار خواهد شــد.
9(ســپرده نفــر اول تــا ســوم تــا انعقــاد قــرارداد بــا برنــده مزایــده نــزد شــهرداری باقــی خواهــد مانــد کــه بعــد از انعقــاد قــرارداد بــا نفــر برنده تضمیــن شــرکت در مزایــده نفــرات بعــدی بلافاصله 

مســترد خواهد شــد.
10(هرگاه اطلاع حاصل شود که شرکت کنندگان در مزایده تبانی نموده اند برابر ماده 56 آیین نامه تشخیص صلاحیت و ارجاع کار به  موجر با آنها برخورد خواهد شد.

11(رفتار موجر در پاسخ به دعوتنامه مشارکت در مزایده و رعایت قوانین مقرر سازمان برنامه و بودجه اعلام میشود تا با موجر متخلف برابر ضوابط برخورد شود.

شــهرداری کوملــه در نظــر دارد بــر اســاس مجــوز شــماره 17 مــورخ 1403/01/27  شــورای اســلامی شــهر کوملــه نســبت بــه برگــزاری مزایــده عمومــی  بــا شــرایط و مشــخصات منــدرج در 
اســناد مزایــده  بــه شــرح ذیــل اقــدام نمایــد .

1-کارفرما: شهرداری کومله.
2- ناظر: واحد حقوقی شهرداری کومله .

3- مزایده گزار: واحد امور قراردادهای شهرداری کومله. 
4-آدرس مکان اجاره : لنگرود - کومله – جنب استخر 

مشخصات ملک :

 

 

 
 

  عمومی مزایدهآگهی        

 (1)شماره شهر کومله جنب استخر)مغازه(  باب یک اجاره
 

 

  عمومی مزایدهبرگزاری نسبت به شورای اسلامی شهر کومله   71/17/7011مورخ  71شماره بر اساس مجوز  شهرداری کومله در نظر دارد
 اقدام نماید .به شرح ذیل   مزایدهاد مشخصات مندرج در اسن و با شرایط

 

 شهرداری کومله.کارفرما: -1
 . واحد حقوقی شهرداری کوملهناظر:  -2

  شهرداری کومله. قراردادهای: واحد امور گزار مزایده -3
 جنب استخر  – کومله -لنگرود  :اجاره  آدرس مکان-4
 

 : ملکمشخصات 
 

 امتیازات  ارتفاع تقریبی تقریبی متراژ شرح مورد اجاره  ردیف

1 
اجاره یک باب مغازه با امکانات 
)کرکره برقی، شیشه سکوریت ، 

 دیوار و کف سرامیک( 
آب ، برق ، گاز )در  متر 01/0 مترمربع 71

 دست اقدام(

 
 

 مبلغ اجاره بها : 
 سالیک مدت برای در مجموع که است ریال  111/111/01 ماهیانه غرفه دادگستری مبلغ اجاره بهابر اساس ارزیابی کارشناسی رسمی 

است که ریال  111/111/27مبلغ  درصدی مبلغ اجاره بها 11با احتساب بر افزایش  قرارداد در سال دوممی باشد ریال  111/111/011مبلغ 
 برآورد شده است. ریال 111/111/710/7  مبلغاجاره بها  دو سالکل مجموع  درریال محاسبه می گردد . 111/111/070 در مجموع سال دوم

 

 :  مزایدهتضمین شرکت در 

ستاد       سامانه  ضمانتنامه داخل  شنهادات و  شماره فراخوان  محل بارگذاری پی شد و  تحویل   ۱۰۰3۰۰۱1۱۵۰۰۰۰۰1 می با
می باشد که باید به صورت ضمانت نامه بانکی و یا چک تضمین شده بانکی در       ریال 111/011/771به میزان پاکت ضمانتنامه  

نزد بانک ملی به   1711717111111وجه شهرداری کومله و یا به صورت نقدی و واریز به حساب شهرداری کومله به شماره      
صورت فیزیکی به دبیرخ      ضمانتنامه  را به  شهرداری کومله واریز و فیش واریزی و  سپرده  شهرداری کومله تحویل   نام  انه 

 نمائید.
 

 محل خرید اسناد و ثبت نام :
 انجام پذرید. SetadIran.irسامانه ستاد ایران به نشانی 

 مهلت خرید اسناد  : 
 می باشد .  72/12/7011الی  12/12/7011از تاریخ 

 و نحوه واریز وجه :  مزایدهقیمت اسناد 
شماره     111/111/7در قبال پرداخت  شهرداری کومله به  ساب درآمد  نزد بانک ملی به نام درآمد   1711717107117ریال به ح

 گران تحویل داده می شود .   مزایدهعمومی شهرداری کومله ، اسناد 
 

 مهلت و محل تحویل پیشنهادات : 

 

 

 
 

 یبسمه تعال

 
 فشرده  یفیک یابیبا ارز یمرحله ا کی یمناقصه عموم یآگه

 

 2000001525000002شماره مناقصه:                                     : سپرده زانی(شرح مختصر موضوع مناقصه و م2

 

 

 00/01/5000نوبت دوم  مورخ  یآگه 00/01/5000نوبت اول  ی: آگهیچاپ آگه خی(تار

 50/01/5000مورخ  شنبهتا روز  00/01/5000مورخ  شنبهاسناد: از روز  دی(مهلت خر0

 دولت  یکیسامانه تدارکات الکترون قیاسناد: از طر دی(محل خر1

 سامانه ستاد قیاز طر 20/01/5000مورخ  شنبهظهر س 50:00توسط مناقصه گر: تا  اسناد ی(مهلت بارگذار0

 رضوانشهر  یشهردار رخانهیدب 20/01/5000مورخ  شنبهسصبح روز  50:00پاکت الف : تا ساعت  لی( مهلت و محل تحو7

 اسناد مناقصه: دیخر یاختصاص طی( شرا2

و  یزیمعاونت برنامه ر یپروژه از سو هیمجاز بر اساس برآورد اول تیمجاز کار و متناسب با ظرف تیداشتن رتبه و ظرف-2-5
 یمحترم جمهور استیر ینظارت راهبرد

 کار یمنیا تیصلاح نامهیداشتن گواه -2-2

 متیق شنهادیپ ییبازگشا خیمناقصه: سه ماه از تار یشنهادهایمدت اعتبار پ( 9

شهرداری  20/01/5000شنبه مورخ چهارصبح روز  50:00: ساعت  یفیک یابیاسناد ارز ییساعت ، روز و محل بازگشا-(50
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رویداد

اعتبارنامه پزشکیان توسط اعضای شورای نگهبان امضا شد

اسب زین شده صنعت خودرو، رو به موت است؟ 
 کاکایی: یک پارادوکس کامل را دولت چهاردهم در حوزه خودرو به ارث می برد

دو قطبی »دادستان و مجرم« در انتخابات امریکا/ ترامپ یک قدم جلوتر از هریس

 پنجشنبه  4 مرداد 1403
 شماره 6808 

سخنگوی شورای نگهبان گفت: اعتبارنامه رئیس جمهور منتخب دکتر مسعود پزشکیان توسط اعضای شورای نگهبان 2
امضا و به دفتر رهبر معظم انقلاب تقدیم شد.به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای 
نگهبان گفت: اعتبارنامه رئیس جمهور منتخب دکتر مسعود پزشکیان در جلسه صبح امروز چهارشنبه 3 مرداد 1403 شورای 

نگهبان به امضای اعضا رسید و به دفتر رهبر معظم انقلاب تقدیم شد.
وی افزود: این اقدام در راستای ماده 2 قانون انتخابات ریاست جمهوری مبنی بر اینکه اعتبارنامه رئیس جمهور باید توسط 

شورای نگهبان تهیه و به حضور مقام رهبری تقدیم شود، انجام گرفت.
سخنگوی شورای نگهبان عنوان کرد: همچنین به منظور اجرای ماده ۸3 قانون انتخابات ریاست جمهوری، یک نسخه از 
این اعتبارنامه برای وزیر کشور ارسال شد.به گزارش ایسنا، مراسم تنفیذ حکم ریاست جمهوری توسط رهبر معظم انقلاب 
روز یکشنبه ۷ مرداد 1403 و مراسم تحلیف ریاست  جمهوری با حضور اعضای شورای نگهبان و رئیس قوه قضائیه در 

مجلس شورای اسلامی روز سه شنبه ۹ مرداد 1403 برگزار خواهد شد.

درباره سخنان دبیر ستاد امر به معروف که 

می گوید پول کم می دهند: 

بودجه نهادهای مربوط به 
روحانیت حتی از صدا و سیما هم 

بیشتر است!

معمای یک میلیونی دولت سیزدهم!

خبر  خبر

یک کارشناس صنعت خودرو با اشاره به وضعیت نگران کننده صنعت 
دولت  برای  فعلی  دولت  را  عجیبی  پارادوکس های  می گوید:  خودرو، 
چهاردهم بر جای می گذارد و حالا باید دعا کنیم که دولت بعدی خیلی 

خوب بتواند مدیریت کند.
مریم فکری: پس از برگزار انتخابات و تکیه زدن مسعود پزشکیان به 
عنوان رییس دولت چهاردهم بر سکان ریاست جمهوری، تا چند روز 
دیگر عمر دولت سیزدهم به پایان می رسد و دولت چهاردهم به صورت 
رسمی کار خود را آغاز می کند. اما میراث اقتصادی دولت سیزدهم برای 
پزشکیان در حوزه اقتصاد چه خواهد بود؟ آیا آن گونه که موافقان دولت 
سیزدهم می گویند، دولت چهاردهم یک اسب زین شده را تحویل 
می گیرد و یا مشکلات اقتصادی انبوهی برجای مانده است؛ موضوعی 

که طی روزهای گذشته محل بحث دولت جدید و قدیم بوده است.
در این میان، گفته می شود که دولت سیزدهم، پارادوکس های عجیبی 
را در حوزه اقتصاد برای دولت پزشکیان برجای گذاشته است و یکی 
کاکایی،  امیرحسین  برمی گردد.  به حوزه خودرو  پارادوکس ها،  این  از 
کارشناس صنعت خودرو در گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین در این 
رابطه می گوید: اگر بخواهم موضوع را به زبان ساده و با زبان دولت 
سیزدهم بیان کنم، دولت چهاردهم یک اسب در حال مردن را دارند در 
حوزه صنعت تحویل می گیرد. صنعت خودرو رو به موت است و جای آن 

قرار است یک اسب خارجی بیاورند.
وی می افزاید: حال چگونه؟ شما در نمایشگاه تحول در دو سه روز 
گذشته می توانستید مشاهده کنید که چینی ها چگونه وارد کشور شدند 

و همچنین بحث واردات خودرو را هم می بینید چگونه دنبال می کنند.
اساس، صنعت  این  بر  عنوان می کند:  کارشناس صنعت خودرو  این 
مجمع  گذشته  روز  سه  دو  همین  است.  موت  به  رو  خودرو، صنعت 
ایران خودرو و سایپا برگزار شد و دیدید که زیان رسمی بالای 220 هزار 

میلیارد تومان بوده و زیان واقعی هم بیشتر از این رقم هاست.
کاکایی ادامه می دهد: ایران خودرو فکر می کنم 32 هزار میلیارد تومان 
زیان اعلام کرده؛ در حالی که زیان عملیاتی اش از خودرو پارس 53 

هزار میلیارد تومان است. این یعنی زیان واقعی و عملیاتی اش خیلی 
بیشتر است.

وی متذکر می شود: شرکت سایپا هم تجهیزات تولیدش مستهلک شده 
و از فناوری های دنیا عقب مانده است. اکثر تولیدات این شرکت نصفه و 
نیمه باقی مانده؛ چون پول ندارد و بانک ها هم وام نمی دهند. ارتباطات 

جهانی هم به صفر رسیده است.
وی عنوان می کند: حال تنها راه چیست؟ می بینید که دنبال واردات 

می روند.
وعده های خودرویی دولت سیزدهم محقق نشد

این کارشناس صنعت خودرو در ادامه می گوید: متاسفانه در حال حاضر 
اوضاع بدی در حوزه صنعت خودرو داریم و وعده هایی هم که دولت 
سیزدهم داده بود، به هیچ وجه محقق نشد؛ حالا چه به لحاظ قیمتی، چه 

به لحاظ کیفیتی و چه به لحاظ کمیتی و تنوع محصول.
کاکایی می افزاید: همه چیز نصفه نصفه است. همه کار شده است، اما 
شما انتظار دارید خودرو جدیدی که آمده، کیفیتی یک سر و گردن بالاتر 
داشته باشد، ولی می بینید این اتفاق رخ نداده است. یعنی رقابت پذیری ای 

که انتظار داریم با خودرو چینی داشته باشیم، نداریم.
وی عنوان می کند: این مشکل از کجاست؟ مشکل از ناقص انجام شدن 
تحولات و عدم وجود سرمایه گذاری کافی در تکنولوژی ها و فناوری های 

تولید و... است.
یک پارادوکس کامل را دولت چهاردهم به ارث می برد

این کارشناس صنعت خودرو با اشاره به مصوبه دولت برای آزادسازی 
واردات خودرو برای همه ایرانیان و این که آیا این مصوبه، تله برای 
البته تله نمی شود گفت؛  دولت چهاردهم است؟ می گوید: صددرصد. 
بازماندگان دولت سیزدهم در روزهای آخر می خواهند با خاطره خوش با 

مردم خداحافظی کنند.
کاکایی توضیح می دهد: قیمت دلار را دارند به طور مصنوعی پایین 
می آورند. در روزهای اول بعد از انتخابات که قیمت دلار 2 هزار تومان 
پایین آمد، طبیعی بود و ناشی جو روانی بود. اما الان که به زیر 5۸ هزار 

تومان آمده، مشخص است که دخالت بانک مرکزی در کاهش قیمت 
موثر بوده است.

وی متذکر می شود: حالا به این شکل از اسب زین شده سخن می گویند 
و مطرح می کنند دلار را با نرخ 5۷ هزار تومان تحویل دولت جدید دادیم.

این کارشناس صنعت خودرو تصریح می کند: از آن طرف هم می گویند 
ما گفتیم خودرو وارد کنیم، اما باید بگویم این کار شدنی نیست. این 

آیین نامه جالب است، ولی از نظر اجرایی با خیلی مسایل روبه رو است.
کاکایی تاکید می کند: یک شرایط دوگانه ای را به راه انداخته اند؛ دولت 
– ملت. الان اگر دولت بیاید جلوی واردات خودرو را به خاطر مسایل 
جدی ای که بر اقتصاد حاکم است، بگیرد، مردم می گویند مافیای خودرو 
موفق شد. اگر هم دولت جلوی واردات خودرو را نگیرد، اقتصاد کشور 
دچار چالش می شود و قیمت دلار بالا می رود و از آن طرف هم دوباره 
تورم ایجاد می شود. یعنی یک پارادوکس کامل را دولت چهاردهم به 

ارث می برد.
وی یادآور می شود: الان ادعا می کنند مشکل برق، گاز و آب نداریم، در 
حالی همه این بخش ها با حداکثر ظرفیت کار می کنند و با چالش های 
خیلی جدی روبه رو هستند. امسال مقدار برق رفتگی صنایع خیلی بیشتر 

از پارسال بوده و مصرف سوخت در کشور خیلی بیشتر شده است.
این کارشناس صنعت خودرو تصریح می کند: بر این اساس، این ها یکی 
از آن پارادوکس هایی است که دولت فعلی برای دولت چهاردهم بر 
جای می گذارد و حالا باید دعا کنیم که دولت بعدی خیلی خوب بتواند 

مدیریت کند.
کاکایی تاکید می کند: واقعیت این است که حل این بحران، با یک اتحاد 
کامل بین مجلس و دولت رخ خواهد داد. ما الان نیاز به جراحی اساسی 
در اقتصاد داریم و اگر همراهی همه با هم نباشد، این دولت نمی تواند 
موفق باشد.وی خاطرنشان می کند: مردم هم باید پشت دولت باشند؛ 
یعنی باید صبور باشند، بفهمند و تفاوت رویاپردازی ها با واقعیت ها را 
درک کنند و دولت و مجلس را همراهی کنند تا بتوانند از این جریان 

پیچیده به سلامتی عبور کنند.

کمپین دموکرات ها در برابر جمهوری خواهان تلاش می کنند دوگانه 
»دادستان-مجرم« را در افکارعمومی نهادینه کنند تا کامالا هریس 
بتواند قدم های بلندتری در رقابت با ترامپ بردارد. خبرآنلاین کارزار 

تبلیغاتی دو حزب اصلی امریکایی را بررسی می کند.
رسول سلیمی: با کناره گیری بایدن از رقابت های انتخاباتی امریکا، 
کامالا هریس معاون رئیس جمهور امریکا با یک لیست طولانی از 
حمایت از رؤسای جمهور قبلی، فرمانداران، روسای احزاب ایالتی به 
کارزار دموکرات ها پیوست. اگرچه تا کنون مقالات و تحلیل های زیادی 
درباره بایدن و ترامپ نوشته شده اما حالا فصل جدیدی از رقابت بین دو 

رقیب محتمل دموکرات و جمهوری خواه آغاز شده است.
چه آنکه در مبارزات انتخاباتی که بایدن محور کار دموکرات ها تا همین 
روزهای اخیر بود، معاون او تا حد زیادی نامرئی بود. نشستن در سایه 
بایدن باعث شد تا او کمتر شناخته شود. موضوعی که باعث شده اگر 
او نامزد شود، دموکرات ها سریعتر تغییر مسیر دهند. هنوز مشخص 
نیست دمکرات ها چگونه در برابر دونالد ترامپ قرار خواهند گرفت. تمام 
نظرسنجی ها تا به امروز در یک رقابت فرضی بین این نفر بوده است. 
ناظران سیاسی حتی نمی دانند که آیا رای دهندگان این رقابت او را به 

عنوان نامزد واقعی می بینند یا نه.
ترامپ یک قدم جلوتر از هریس

در نظرسنجی های اخیر، کامالا هریس به طور متوسط 46 درصد به 4۸ 
درصد یعنی دو درصد در سطح ملی از دونالد ترامپ عقب است. ناظران 
سیاسی می گویند این یک پیشرفت نسبت به جایگاه بایدن در رقابت بود 
درست زمانی که او در میانگین نظرسنجی سه درصد- 4۷ درصد به 44 
درصد- از ترامپ عقب بود.این در حالی است که در ایالت های همیشه 
مهم ویسکانسین، پنسیلوانیا و میشیگان، بایدن حدود چهار درصد عقب 
به جمهوری  را نسبت  این موقعیت دموکرات ها  بود و  ترامپ  از  تر 
خواهان تضعیف می کر. چه آنکه رهبری ترامپ در جورجیا، اریزونا و 
نوادا حتی بیشتر بود و جمهوری خواهان بیشتری در این ایالت ها حامی 
ترامپ بودند.در چنین شرایطی در هشت روز گذشته، افکارعمومی امریکا 
شاهد اختلافات داخلی در حزب دموکرات بودند که منجر به کناره گیری 

نامزد آنها شد، در حالی که حزب جمهوری خواه کنوانسیون ملی خود 
را چند روز پس از تلاش برای ترور نامزد خود برگزار کرد. هر یک از 
این رویدادها می تواند افکار عمومی را تغییر دهد.این در حالی است که 
کمتر از 100 روز تا انتخابات ریاست جمهوری سال 2024 آمریکا باقی 
مانده و نتایج یک تحقیق که توسط خبرگزاری آسوشیتدپرس انجام 
شده نشان می دهد کامالا هریس حمایت کافی نمایندگان دموکرات 
را برای نامزدی از سوی حزبش برای رقابت در برابر دونالد ترامپ از 
حزب جمهوری خواه به دست آورده است.بر اساس آمارهای غیررسمی تا 
دوشنبه شب، هریس حمایت بیش از2500 نماینده را در کنوانسیون ملی 
دموکرات ها کسب کرده است. این تعداد رای برای انتخاب او به عنوان 
نماینده رسمی حزب در انتخابات پیش رو کافی خواهد بود، چرا که بسیار 

بیشتر از حدنصاب 1۹۷6 رای حداقلی مورد نیاز است.
استدلال های دموکرات ها و جمهوری خواهان

از سوی دیگر هر یک از نامزدهای دموکرات و جمهوری خواه استدلال 
های مخصوص به خود را برای برتری به دیگری در رقابت ها و تبلیغات 
به کار بردند. دموکرات ها مبارزات انتخاباتی را بر این استدلال متمرکز 
کرده اند که دونالد ترامپ تهدیدی برای دموکراسی است. این در حالی 
است که در قلب مبارزات انتخاباتی جمهوری خواهان پیامی است که 

دونالد ترامپ یک رهبر قوی است و جو بایدن ضعیف است.
بزرگترین نگرانی رای دهندگان در مورد جو بایدن سن و توانمندی او 

برای رهبری برای چهار سال دیگر بود. اما با ورود کامالا هریس به 
کارزار دموکرات ها، استدلال دموکرات ها علیه ترامپ تغییر کرده است. 
هریس بر این محور تاکید می کند که من قبلا دادستان عمومی بودم و 
ترامپ مجرمی بیش نیست.اما کمپین ترامپ نشان داده است که او را تا 
حد ممکن به سیاست مهاجرتی بایدن متصل خواهد کرد، که جمهوری 
خواهان معتقدند او مقصر افزایش شدید تعداد افرادی است که به طور 
غیرقانونی از مرز جنوبی با مکزیک عبور کردند و وارد امریکا شدند. خط 
دوم حمله حول اقتصاد خواهد چرخید. نظرسنجی های افکار عمومی به 
طور مداوم نشان می دهد که امریکایی ها از هزینه بالای مواد غذایی 
و سوخت و همچنین نرخ بهره ای که باعث شده است خرید خانه کمتر 

مقرون به صرفه باشد، ناراضی هستند.
با این وجود کامالا هریس، در اولین سخنرانی خود بعد از انصراف بایدن 
در واشنگتن و در جمع دانشجویان ایراد شد، تنها به بیان این نکته کفایت 
کرد که میراث جو بایدن به عنوان رئیس جمهور ایالات متحده »در 

تاریخ مدرن بی نظیر است«.
او هیچ اشاره ای به نامزدی خود نکرد و صرفا گفت: »موفقیت های جو 
بایدن در سه سال گذشته در تاریخ مدرن بی نظیر است.« نامزدی هریس 
برای این انتخابات و رویارویی با دونالد ترامپ در ماه نوامبر، باید بطور 
رسمی از سوی حزب دموکرات در جریان کنگره این حزب در ماه اوت 
که تا چند هفته دیگر در شیکاگو برگزار خواهد شد، تایید شود و هنوز 
مشخص نیست که آیا او در این راه با رقیبی نیز روبرو خواهد شد یا خیر.

برخلاف سکوت هریس، نانسی پلوسی رئیس پیشین مجلس نمایندگان 
برای  هریس  کامالا  از  رسما  بیانیه ای  انتشار  با  دوشنبه  روز  آمریکا 
نامزدی دموکرات ها در انتخابات ریاست جمهوری ماه نوامبر حمایت 
کرد. وبسایت »اکسیوس« به نقل از یک منبع آگاه نوشت که پلوسی 
و هریس روز یکشنبه پس از کناره گیری بایدن، تلفنی صحبت کردند.

کنوانسیون ملی دموکرات ها قرار است در روزهای 1۹ تا 22 اوت در 
شیکاگو برگزار شود، اما این حزب قبل از انصراف بایدن اعلام کرده بود 
که یک فراخوان مجازی را برای معرفی رسمی نامزد حزب قبل از شروع 

جلسه های حضوری برگزار خواهد کرد.

پایین ترین  است  کشوری  چند  جزو  ایران 
بنابراین تعریف  دستمزد ها را پرداخت می کند، 
اشتغال، بر اساس آن چه سازمان بین المللی کار 
می گوید، زیر سوال می رود، بنابراین نمی توانیم 
به راحتی به صرف این که شخصی 2 ساعت 
در هفته کار کرده و درامد حداقلی دارد، بگوییم 

شاغل است. در کنار این ها، ما افراد زیادی را داریم که شغل های آن ها ناقص 
محسوب می شود در حالی که اصلا شغلی ندارند. مسئله واقعی نبودن جمعیت فعال، 
در کنار آمار اشتباه و شغل ناقص، باعث شده که جمعیت فعال واقعی در ایران مبهم 
باشد و چون نرخ بیکاری و اشتغال کشور از جمعیت فعال استخراج می شود، روی 

آن ها هم تاثیر بگذارد.
فرارو- سید صولت مرتضوی وزیر کار دولت سیزدهم می گوید، دولت سیزدهم موفق 
به ایجاد سالانه بیش از یک میلیون فرصت شغلی شده و کاهش نرخ بیکاری به ۷.۷ 
درصد رسیده است. این اظهارات در شرایطی مطرح می شود که برخی تحلیلگران 

بازار کار نقد هایی به عملکرد دولت سیزدهم در حوزه اشتغال و رفاه اجتماعی دارند.
به گزارش فرارو، اشتغال زنان، بیمه کارگران و نوع دستمزد های پرداختی به مشاغل 
سخت، تنها بخشی از مطالباتی است که در سخنان مرتضوی، به آن ها پرداخته 
نشده است. در واپسین روز های دولت سیزدهم ارائه این آمار ها از سوی وزیر کار 
با پرسش هایی همراه است از جمله این که چرا بین آمار های ارائه شده از سوی 
دولتمردان و آن چه افراد در بازار کار روایت می کنند تفاوت هایی وجود دارد و آیا 
نرخ بیکاری و اشتغال در کشور ما به درستی محاسبه می شود؟ حمید حاج اسماعیلی، 

کارشناس بازار کار و کارگری در گفتگو با فرارو به این پرسش ها پاسخ داده است:
بی توجهی به اشتغال زنان

آمار های تامین اجتماعی درباره اشتغال و بیکاری دقیق نیست / تعریف بیکاری و 
اشتغال در ایران اشتباه استحمید حاج اسماعیلی به فرارو گفت: »از گذشته و در 
دولت های قبلی هم انتقاداتی نسبت به نرخ بیکاری و وضعیت اشتغال در کشور 
مطرح بود. علت هم این بود که هم به زیرساخت های آماری درخصوص استخراج 
نرخ بیکاری انتقاد هایی وارد بود و هم به تعریف اشتغال انتقاد می شد. این موضوعات 
در دولت سیزدهم نیز ادامه پیدا کرد. افزون بر این ها، آمار هایی که دولت در رابطه 
با ایجاد اشتغال مطرح می کند باید مورد ارزیابی دقیق قرار بگیرد. چرا می گوییم نرخ 
بیکاری ابهام دارد؟ چون جمعیت فعال ما در کشور از گذشته به درستی محاسبه 
نشده است، چرا که دولت افرادی را هم که مشارکت اقتصادی دارند و جویای 
کار هستند را جزو جمعیت فعال حساب می کند و در نتیجه اعداد به دست آمده 
صحیح نیست. دومین موضوع این است که مرکز آمار که مسئول تهیه و تنظیم 
نرخ بیکاری و اشتغال در کشور است، یک همپوشانی کامل با نهاد ها و بخش های 

تخصصی ندارد.«
وی افزود: »نکته دیگر این که زنان برخلاف ادوار گذشته، نه تنها جمعیت جویای 
کار بیشتری را به خود اختصاص داده اند، بلکه تحصیلکرده تر و متخصص تر هم شده 
اند. آن ها مهارت هایی دارند و با توجه به این که روند های اجتماعی ما هم نسبت به 
سال های پیشین تغییر کرده، جمعیت فعال و شاغل زنان باید بیشتر از چیزی باشد 
که در گذشته بوده است. علت هم این است که زنان آگاه تر شده اند و سبک زندگی 
آنان تغییر کرده است، ضمن این که امکان این که سرپرست خانواده بتواند زنان را 
به لحاظ مالی به شکل کامل پوشش دهد وجود ندارد، ضمن این که سن ازدواج 
در ایران بالا رفته است، تجرد بیشتر شده و البته که طلاق هم از پدیده های جدید 
اجتماعی است که در حال افزایش است. همه این ها نشان می دهد زنان ما نسبت 
به سال های گذشته، دیگر، زنان سنتی نیستند و تحصیلات و مهارت همزمان دارند 
و به دلیل استقلال مالی که دارند دوست دارند مشارکت های اجتماعی و اقتصادی 
داشته باشند. همه این ها در حالیست که جمعیت فعال زنان ما نسبت به گذشته، تغییر 
محسوس زیادی نکرده است و این خود، روی نرخ بیکاری و اشتغال ما موثر است 

و آسیب زا خواهد بود.«
تعریف اشتباه بیکاری و اشتغال

این کارشناس حوزه کار و کارگری در ادامه گفت: »تعریفی که از بیکاری و اشتغال 
در کشور ما می شود نیز بر اساس تعاریف استفاده شده از سازمان بین المللی کار، 
می گوید حتی آن هایی که 2 ساعت در هفته هم کار کنند، شغل دارند. در حالی که 
امکان این که در ایران، فردی بتواند با 2 ساعت کار در هفته نیاز های زندگی خود 
را برطرف کند، وجود ندارد. حتی همین حقوق ها و دستمزد های پرداختی در ایران 
نسبت به نرخ جهانی به شدت پایین است و ایران جزو چند کشوری است پایین ترین 
دستمزد ها را پرداخت می کند، بنابراین تعریف اشتغال، بر اساس آن چه سازمان بین 
المللی کار می گوید، زیر سوال می رود، بنابراین نمی توانیم به راحتی به صرف این که 
شخصی 2 ساعت در هفته کار کرده و درامد حداقلی دارد، بگوییم شاغل است. در 
کنار این ها، ما افراد زیادی را داریم که شغل های آن ها ناقص محسوب می شود در 
حالی که اصلا شغلی ندارند. مسئله واقعی نبودن جمعیت فعال، در کنار آمار اشتباه 
و شغل ناقص، باعث شده که جمعیت فعال واقعی در ایران مبهم باشد و چون نرخ 
بیکاری و اشتغال کشور از جمعیت فعال استخراج می شود، روی آن ها هم تاثیر 
بگذارد.«وی افزود: »اما آن چه که دولت سیزدهم در حوزه اشتغال مطرح می کند، 
عمدتا آمار هایی است که از سازمان تامین اجتماعی استخراج می کند. در شروع کار 
دولت سیزدهم طرح بیمه خانوار را داشتیم که در سازمان تامین اجتماعی اجرا شد. 
همچنین طرح بیمه دانشجویی را داشتیم که به شکل فعال در دولت سیزدهم شکل 
گرفت، افرادی را هم داشتیم که شاغل بودند، اما از بیمه استفاده نمی کردند )راننده 
ها، کارگران ساختمان و...(. این آمار ها در مجموع بر اساس اظهارات مسئولان 
سازمان تامین اجتماعی در سال 1401 نزدیک به 1 میلیون بیمه شده به کشور 
افزوده است، آن هم در حالی که هیچ یک شاغل واقعی نبوده اند. برای مثال بانوی 
خانه دار یا دختران مجرد یا دانشجو ها بوده اند. این روال در سال 1402 هم ادامه 
پیدا کرد. بنابراین، بخشی از اشتغالی که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مدعی 
ایجاد آن است، ناشی از همین آمار های سازمان تامین اجتماعی است که در حقیقت 
شغل محسوب نمی شود.«این کارشناس اقتصادی در ادامه گفت: »به علت بحران ها 
و اشکالاتی که در چند سال اخیر در حوزه اجتماعی ایجاد شده، بسیاری از جوانان 
و فارغ التحصیلان و زنان در کشور دچار یاس ناشی از نیافتن شغل مناسب هستند 
و در نتیجه مهاجرت نیز افزایش پیدا کرده است. دولت این افراد را به علت شاغل 
نبودن از جمعیت فعال کشور حذف کرده و در نتیجه نرخ بیکاری کشور کاهش 
یافته است. دولت سیزدهم اصلا برنامه ای برای اشتغال ارائه نداد که مدون باشد 
و در شورای عالی اشتغال تنظیم شده باشد. همچنین فراموش نکنیم که اشتغال 
نیاز به سرمایه گذاری های داخلی و خارجی دارد. می دانیم که سالهاست به خاطر 
تحریم ها، نرخ جذب سرمایه های خارجی در کشور منفی است و خود دولت هم 
به دلیل همین مشکلات درگیر کسری بودجه بوده و نتوانسته بودجه های عمرانی 
موثر در نرخ اشتغال را بهبود بخشد. افرادی که مدعی افزایش اشتغال یا فرصت های 
شغلی هستند، بهتر است توضیح دهند با کدام بودجه یک میلیون شغل در سال 

ایجاد کرده اند.«

برای همه این پول هایی که صرف نهاد روحانیت می شود 
فقط و فقط و فقط یک هدف تعریف شده وجود دارد: توسعه 
دینداری بین مردم. و سؤال اینجاست: آیا برغم این همه هزینه 
های کلان، نهاد روحانیت موفق به توسعه دینداری شده است؟ 
جواب این سوال در نتایج پیمایش هایی است که خود نهادهای 
انجام می دهند و  حکومتی درباره روند دینداری در جامعه 

همگی حاکی از روند نزولی در این باره است.
 عصر ایران - حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین طاهری 
آکردی، دبیر ستاد امر به معروف کشور اخیراً در برنامه تلویزیونی 
»جهان آرا« حاضر شده و با اشاره به موضوع حجاب نقش و 
وظیفه پلیس را »بازداشت« عنوان کرده وگفته است: سؤال 
این است که چرا در مقوله عفاف و حجاب اجازه داده ایم که 
کار به پلیس بکشد، گفته است: در زمینه تقسیم بودجه این 
مسئله حرف داریم و سؤالمان هم این است که دستگاه ها در 
زمینه حجاب چقدر هزینه کرده اند و چه تأثیری داشته اند؟ کل 
بودجه ای که ستاد سال گذشته از دولت گرفته بود، شاید به 
اندازه قرارداد یک فوتبالیست باشد. در حالی که ما 31 استان، 

460 شهرستان و ۹60 شهر داریم.
هر چند که رعایت حجاب یا عدم رعایتش، مستقیماً به میزان 
دینداری درونی افراد مرتبط است و ربطی به پولی که آقایان به 
عنوان بودجه از بیت المال می گیرند ندارد، ولی حالا که موضوع 
بودجه را بهانه کرده اند و لابد انتظار دارند در بودجه سال آینده، 
سهم بیشتری نصیب شان شود، توجه شان را به واقعیتی درباره 

بودجه جلب می کنیم.
همه ساله هنگام اعلام بودجه بخش فرهنگ، همه توجه ها به 
بودجه صدا و سیما جلب می شود چرا که این سازمان در ظاهر 
بیشترین سهم از بودجه فرهنگی کشور را به خود اختصاص 
می دهد به طوری که سهم صدا و سیما در بودجه سال 1403 
به عدد نجومی 22 هزار و 20۸ میلیارد تومان رسیده است که 
حتی از بودجه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با حدود 20 هزار 
میلیارد تومان بیشتر است. همه هم صدا و سیما را نکوهش می 
کنند که چرا برغم دریافت بالاترین بودجه، کمترین خروجی 

و اثر را دارد؟
ولی واقعیت این است که بیشترین بودجه فرهنگی کشور را نه 
صدا و سیما و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی که حوزه علمیه 
و نهادهای مرتبط با روحانیت می گیرند که طبیعتاً باید خروجی 

شان، دینداری بیشتر مردم ایران باشد.
از آنجا که این نهادها با نام های مختلفی فعالیت می کنند، سهم 
هر کدام شان در برابر بودجه صدا و سیما اندک دیده می شود. 
مثلًا مرکز خدمات حوزه های علمیه ۷544 میلیارد تومان و 
شورای عالی حوزه های علمیه 5236 میلیارد تومان و نیز حوزه 
های علمیه خواهران نیز به طور مجزا 1۷26 میلیارد تومان و 
حوزه های علمیه خراسان باز به طور جداگانه ۹00 میلیارد تومان 
و دفتر تبلیغات حوزه علمیه هم ۸31 میلیارد تومان در بودجه 
امسال سهم دارند. ردیف بودجه کمک به معیشت روحانیون 

هم 122۷ میلیارد تومان است.
به این ها اضافه شود نهادهای تبلیغی و آموزشی روحانیون 
مانند سازمان تبلیغات اسلامی با بودجه 5026 میلیارد تومانی و  
شورای سیاستگذاری ائمه جمعه )311 میلیارد تومان( و موسسه 
آموزشی امام خمینی)43۷ میلیارد تومان( و ستاد امر به معروف 
و نهی از منکر )256 میلیارد تومان( را که سرجمع این موارد می 
شود: 23,4۹4 میلیارد تومان که 12۸6 میلیارد تومان بیشتر از 

بودجه صدا و سیماست.
حالا بماند بودجه نهادهای دیگری که توسط روحانیون و قاعدتاً 
برای ترویج دینداری در بخش های مختلف جامعه اداره می 

شوند و تعدادشان نیز کم شمار نیست.
همچنین بخش عمده از بودجه های نهادهای فرهنگی دیگر 
مانند همین صدا و سیما و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی قانوناً 
صرف ترویج امور دینی می شود که عمدتاً هم تحت نظارت 

روحانیون صورت می گیرد.
  این نکته نیز ناگفته نماند که بخشی از بودجه همه وزارتخانه 
ها و سازمان ها و ارگان های دولتی و عمومی، صرف تبلیغات 
دینی با محوریت روحانیون در درون آن دستگاه ها می شود 
)از برگزاری روزانه نمازهای جماعت گرفته تا مراسم دینی و 

تولیدات مذهبی(.
در کنار این بودجه عظیم دولتی که برای تبلیغ دین در اختیار 
روحانیون قرار دارد، باید به بسیاری از موقوفات و زیارتگاه ها 
)به ویژه حرم امام رضا علیه السلام و حضرت معصومه سلام 
الله علیها( و امامزاده ها اشاره کرد که درآمدهای کلان آنها نیز 
عمدتاً در اختیار روحانیون و تحت نظارت آنهاست. به این ها 
بیفزایید هزینه هایی که مردم تحت عنوان وجوهات شرعیه 
و هزینه برگزاری نماز جماعت در مساجد محلات و روضه و 

منبر و وعظ و تبلیغ و ترحیم، شخصاً به روحانیون می پردازند.
می بینید که هم بودجه ای که نهاد روحانیت به طور مستقیم 
از دولت می گیرد از بودجه پرهزینه ترین دستگاه بودجه بگیر 
فرهنگی ایران یعنی صدا و سیما بیشتر است و هم در بودجه 
سایر نهادها نیز در قالب تبلیغات دینی سهم دارد و هم وجوهات 

کلانی را از مردم دریافت می کنند.
برای همه این پول هایی که صرف نهاد روحانیت می شود 
فقط و فقط و فقط یک هدف تعریف شده وجود دارد: توسعه 

دینداری بین مردم.
و سؤال اینجاست: آیا برغم این همه هزینه های کلان، نهاد 
روحانیت موفق به توسعه دینداری شده است؟ جواب این سوال 
در نتایج پیمایش هایی است که خود نهادهای حکومتی درباره 
روند دینداری در جامعه انجام می دهند و همگی حاکی از روند 

نزولی در این باره است.
و سوال مهم تر این که چرا برغم این که نهاد روحانیت بالاترین 
بودجه فرهنگی کشور را دریافت می کند، تا بدین اندازه  در 

اصلی ترین وظیفه خود ناکام بوده  است؟
پاسخ جدی به این سوال، این توهم را که کمبود بودجه باعث 
وظیفه  »روحانیت  زدود:  خواهد  است،  تاریخی  ناکامی  این 
اصلی خود یعنی تبلیغ دین را به نفع حضور در قدرت سیاسی 
و اقتصادی واگذاشته است«؛ بهانه هایی مانند کمبود بودجه و 

نظایر آن، فقط رد گم کنی برای گریز از مسوولیت هستند.
بعد از تحریر:

فرمایش کرده اند بودجه شان از دریافتی یک فوتبالیست هم 
کمتر است. عدد و رقم را که دیدید و به کنار ! ولی آن فوتبالیست 
باید به اندازه پولی که گرفته، در زمین بازی خروجی داشته باشد. 
آیا خروجی نهاد روحانیت با دریافتی مالی اش، همخوانی دارد؟!

آگهی فراخواه شرکت در نمایشگاه بین المللی استان گیلان
شرکت نمایشگاه بین المللی استان گیلان در نظر دارد در راستای توسعه رویدادهای نمایشگاهی از تمامی شرکت های برگزار کننده نمایشگاه در 

سطح کشور دعوت بعمل می آورد.
در خصوص شرکت در عناوین:

1-صنایع کوچک
2-لوستر و چراغ های تزینی

3-نمایشگاه کار
4-الکامپ

در خواست و مبلغ پیشنهادی خود را طی 10 روز از تاریخ چاپ اطلاعیه به سایت نمایشگاه بین المللی گیلان ارسال نمایید.
آدرس:رشت-کیلومتر 4 جاده تهران

تلفن:336۹0۹56-336۹0۹54
فکس: 013-336۹0۹۸۹
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فیلم هیث لجر روی صحنه می رود/ شوالیه تقلبی برمی گردد
فیلم »داستان یک شوالیه« هیث لجر در قالب یک نمایش موزیکال روی صحنه می رود.»داستان یک شوالیه« قرار است به یک 
نمایش موزیکال بدل شود و سال آینده در منچستر بریتانیا روی صحنه برود.این فیلم سال 2001 با بازی هیث لجر، پل بتانی و روفوس 
سوئل ساخته شده بود. لجر در این فیلم نقش دهقانی را بازی می کند که خود را یک نجیب زاده نشان می دهد. وی اصل و نسبی 
ندارد و با جعل عنوان لرد اولریک وارد مسابقات مبارزه با نیزه شوالیه ها می شود و طوفانی به پا می کند، اما کنت ادهمار )سوئل( حاضر 
نیست تاج و تخت خود را به او تحویل دهد و این منجر به یک رقابت شدید می شود.این فیلم را برایان هلگلند نویسندگی و کارگردانی 
کرده بود. وی به تازگی فاش کرد سعی کرده دنباله ای برای این فیلم با تمرکز بر دختر نوجوان شخصیتی که لجر بازی کرده بود، بسازد 

و سونی و نتفلیکس هم به آن ابراز علاقه کرده بودند، اما در نهایت آن را رد کردند.این نمایش که از 11 آوریل 2025 روی صحنه می رود، بر مبنای 
نمایش اقتباسی که توسط برونا سی تیتلی نوشته شده و با کارگردانی ریچل کاوانا و طراحی حرکات مت کول شکل گرفته است.هلگلند می گوید: بیش 
از بیست سال پیش، من در میان یک گروه عالی از بازیگران و گروه سازندگان فیلم بودم و همه با خوشحالی مشغول ساختن آن فیلم بودیم. با تماشای 
نمونه نمایشی آن فیلم که به تازگی توسط ریچل کاوانا و برونا سی تیتلی شکل گرفته، می توانم همان شادی و عشق را احساس کنم.هیث لجر بازیگر 
استرالیایی که در 2۸ سالگی و در اوج موفقیت بر اثر مصرف نادرست دارو جان باخت، پس از درگذشتش برای ایفای نقش جوکر در »شوالیه تاریکی« 
جوایز متعددی کسب کرد که جایزه اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل مرد، جایزه گلدن گلوب بهترین بازیگر نقش مکمل مرد و جایزه بفتا از آن جمله بود.

 پنجشنبه  4  مرداد  1403
 شماره 6808

سینما و تئاترگردشگری و میراث

ضیافتی با شکوهی بود، این ضیافت برای آنانی بود 
که مشتاق دیدن بودند و بی تاب شنیدن.ضیافتی به نام 
»عصری با نمایش« که میزبانانش نمایشنامه نویسان 
بودند و با نمایشنامه هایی که سال ها قبل نگاشته بودند، 
مهمانان را به سال های دور می بردند؛ سال هایی که 
شاید برای خودشان هم حسرت برانگیز بود و یکی از 
این نویسندگان محمود استادمحمد بود.به گزارش ایسنا، 
3 مرداد یازدهمین سالروز درگذشت محمود استادمحمد 
است، مردی که همه زندگی اش با تئاتر آمیخته بود و 
تماشای خودش نیز لذتی افزون تر از نمایش داشت. حالا 
به بهانه این روز یادی می کنیم از یکی از روزهایی که 
استادمحمد مهمانان خود را مفتون خویش کرد، مهمانانی 
که در ضیافت »عصری با نمایش« به دیدارش آمده 
بودند تا یکی از نمایشنامه های قدیمی اش را با صدای 
او بشنوند.»عصری با نمایش« ضیافت دلچسبی بود برای 
اهل تئاتر. مکان این ضیافت کافه تریای اصلی تئاتر شهر 
بود و برگزارکنندگانش دو جوان خوش فکر آن سال ها، 
آرش آبسالان و علی صلاحی بودند که حالا سال هاست 
تئاتر ما از وجودشان بی بهره است.حکایت این ضیافت 
نقل امروز و دیروز نیست و به 20 سال پیش برمی گردد 
و بلکه بیشتر. بهار سال 13۸2 بود که محمود استادمحمد 
میزبان یکی از این جلسات شد تا »شب بیست و یکم« را 
نمایشنامه خوانی کند.وعده این ضیافت پنجشنبه و جمعه 
هر هفته بود ساعت 3 بعد از ظهر. از ساعاتی قبل، جمعیتی 
پرشمار جلوی گیشه تئاتر شهر صف می کشید. آنان که 
مشتاق دیدن و شنیدن بودند، می دانستند که ممکن 
است جایی گیرشان نیاید و روی پله ها نظاره گر برنامه 
باشند اما اینها هیچ مهم نبود. مهم این بود که مجالی 
فراهم آمده بود تا نمایشنامه هایی را بشنویم که متعلق به 
دهه های گذشته بود یا شاید نمایشنامه هایی که با گرفت 
و گیرهای تئاتر ما بختی برای اجرا نمی یافتند اما دست کم 
در این جلسات حظی می بردیم از شنیده شدن شان.

درباره این ضیافت با همه گرمی و زیبایی اش در مجالی 
دیگر خواهیم نوشت اما امروز متعلق است به محمود 
استادمحمد که 21 سال پیش عصر یک روز زیبای 
اردیبهشت، میزبان »عصری با نمایش« شد. تماشاگرانی 
که مشتاق شنیدن نمایشنامه اش بودند، بهت زده شدند، 
»شب بیست و یکم« قصه ای هولناک داشت؛ حکایت 
اعتیاد بود و برادرکشی اما این همه ماجرا نبود. تماشاگران 
جوانی که برخی برای اول بار استادمحمد را از نزدیک 
می دیدند، دریافتند که تماشای خود این مرد لذتی شاید 
افزون تر از نمایشنامه اش هم داشته باشد. هنوز با پیری 
فاصله داشت اما تو گویی از دل تاریخ می آمد و از مردمانی 
سخن می گفت که دیگر رنگ عتیق به خود گرفته بودند.

چهره اش از جوانی پرشکوهی حکایت داشت و لحن 
سخن گفتنش از عاطفه ای سرشار بود که در روزگار 
ما دیگر به افسانه ها پیوسته بود بخصوص هر بار که 
می گفت »تئاتر!« و تو می توانستی حس کنی با ادای این 
واژه چگونه خون در رگ هایش تندتر می دود و رگ های 
گردنش چه سان متورم می شود.30 سالی از زمان نگارش 
نمایشنامه اش می گذشت. »شب بیست و یکم« را سال 
52 نوشته و منتشر کرده بود. اما برای اجرایش 6 سالی 
منتظر مانده بود تا اینکه بهروز به نژاد و خسرو شکیبایی 
این نمایشنامه را روی صحنه جان بخشیده بودند.   در آن 
عصر زیبای ماه اردیبهشت او سوز درون نمایشنامه نویس 
را با نوازندگان نی قیاس کرده بود: »هر هنرمندی نمی تواند 
»نی« بنوازد بلکه باید یک سوختگی و ویرانی در وجود 
او باشد که به سراغ »نی« برود. نمایشنامه نویسی نیز در 
قیاس با دیگر انشعابات هنری ، همین حالت را دارد و این 
گونه است که در تاریخ صدساله نمایشنامه نویسی ایران 
تنها 4 تا 5 نمایشنامه نویس ماندگار داریم، در حالی که در 
این مدت جامعه ادبی ما شاعران و نویسندگان بسیاری را 
تربیت کرده است.نمایشنامه نویسی را یک ورطه و مهلکه 
می دانست و گفته بود:» نمایشنامه نویس باید بتواند آدم 
خلق کند و به همین دلیل باید بخشی از زندگی خود را 
فدا کند تا بتواند کاراکترها را بیافریند و از این نظر کار 
نمایشنامه نویس شبیه »مادر« است.«و در قیاس حال و 
روز هنرمندان امروز، چنین گفته بود: »زمانی در سیاسیون، 
کسانی که چهره مردمی داشتند، به دوستی با یک هنرمند 
تئاتری مباهات می کردند. برخلاف امروز که هنرمندان 
ما باید گداصفتانه خود را به مقام سیاسی بچسبانند تا 
نتیجه ای بگیرند و سالنی به دست آورند. با این وضع 
چگونه می توانیم تئاتری متعادل داشته باشیم ؟«او تاکید 
داشت که معنای هنر طی سالیان و دهه ها عوض شده 
است و می گفت: »هنر در جهان سوم یعنی »هلاک« 
یعنی تمام کسانی که برای پول، مقام ، شهرت و ... به 
تئاتر می آیند، هیچ ارتباطی به معنای »هنر« ندارند. مردم 
نیاز دارند و رسالتی را به کسی می بخشند و توقع دارند که 
آن هنرمند مثل فردوسی به تاریخ شان خدمت کند اما 
فردوسی هنرمند بود، ما هم هنرمندیم ! دور هنرمندی 
را که در جهت آب شنا می کند، خط قرمز بکشید. این 
شخص در دوره خودش موفق می شود اما تاریخ تئاتر، 
او را بیرون می اندازد.«و خطاب به جوانان حاضر در جلسه 
توصیه کرده بود : »امیدوار باشید و به خود اتکا داشته 
باشید و در خواندن اهمال نکنید. زمانی که پدران تئاتر 
خود، یعنی بهمن فرسی، عباس نعلبندیان و ... را نشناسیم، 
چگونه ادعای هنرمندی می کنیم. مشکل تئاتر ما مشکل 
اداری نیست. اگر امید به این داشته باشید که سازمانی 
دولتی برای کشف و پژوهش استعدادها تاسیس شود 
، توقع بی جایی است . خود باید خود را بسازید. در این 
تجربه 40 ساله ای که از تئاتر دارم ، کسی را ندیدم که 
تئاتر در وجودش باشد و بتوانند جلوی او را بگیرند. حتا 
اگر جامعه تئاتری او را طرد کرده باشد، آن هنرمند توانسته 
تمام دیوارهای پیش رویش را ویران کند و بگذرد و موفق 

شود. «

و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
 51 حدود  رشد  به  اشاره  با  صنایع دستی 
 1402 سال  در  گردشگر  ورود  درصدی 
و  کرونا  از  بعد  گفت:   ،1401 به  نسبت 
آبان  از  روادید  صدور  محدودیت  لغو  با 
هزار   ۸۹5 میلیون   13 تاکنون،   1400

ایرنا، سید عزت الله ضرغامی  گزارش  ایران شدند.به  وارد  خارجی  گردشگر 
روز چهارشنبه - 3 مرداد1403- در آخرین جلسه هیات دولت اظهار داشت: 
استان ها  به  ماموریت های که در حوزه وزارت میراث فرهنگی  از  بسیاری 
تفویض شده است؛ که توانست به فعالان حوزه ما کمک کند تا فعالیت های 
به  مربوط  بخش  یابد.  توسعه  دستی  وصنایع  گردشگری  فرهنگی،  میراث 
قانونی  های  اقدام  به  که  آمد  مستقل  بخش  عنوان  به  ما  ماموریتی  حوزه 

کمک می کند.
وزیر میراث فرهنگی گفت: در شروع کار دولت سیزدهم 20 ماه کشور به 

لحاظ گردگشری تعطیل بود. 
اولین درخواست فعالان گردشگری این بود که گردشگری و صدور روادید 
احیا کنیم که با عنایت و شجاعت و درایت شهید رئیسی این کار انجام گرفت 
و بعد از این پروتکل های لازم تنظیم و طراحی شد و به تصویب رسید که به 

احیا و رونق حوزه گردشگری کمک زیادی کرد.
ورود ۱۳ میلیون و ۸۹۵ هزار گردشگر خارجی به کشور 

ضرغامی بیان کرد: بر اساس آمار، ایران سه برابر میانگین رشد گردشگری 
را توانست به خود اختصاص دهد، از بعد از کرونا و لغو محدودیت روادید در 
سال اول دولت سیزدهم، 13 میلیون ۸۹5 هزار گردشگر وارد ایران شدند، در 

سال 1402 نسبت به 1401 رشد 50.۸ درصد داشتیم.
کشور  با  سیاسی  مسائل  دلیل  به  البته  داد:  توضیح  فرهنگی  میراث  وزیر 
جمهوری آذربایجان حداقل دو سهمیه یک میلیون و ۸00 هزار گردشگری 

ما به خاطر قطع روابط زمینی حذف شده که به تدریج حل می شود. 
وی گفت: با وجود فعالیت های ایران هراسی و این که بسیاری از کشورها در 
صفحات رسمی خود هشدار منع سفر اتباع خود به ایران را اعلام کردند، با 
این حال ما رشد سفر داشتیم؛ در سه ماهه اول سال 1403نیز هم نسبت به 
مدت مشابه سال 1402 افزایش 20 درصدی گردشگر ورودی ثبت کردیم. 

افتتاح ۸۱ پروژه بزرگ گردشگری تا پایان سال
ضرغامی گفت: پروژه های زیادی در حوزه گردشگری سرمایه گذاری شده، 
بزرگ سرمایه گذاری شده که  پروژه های  از  اعم  پروژه  یک هزار و ۷۸5 
شامل هتل های 5 ستاره با 51 هزار میلیارد تومان )همت( با ظرفیت ایجاد 

51 هزار اشتغال عملیاتی شد.
وزیر میراث فرهنگی اظهار داشت: در حال حاضر، کارگاه ها عملیات 2430 
پروژه با سرمایه گذاری 400 همت در سراسر کشور به طور جدی فعال است، 
تا آخر امسال  ۸1 پروژه که بالای ۸0 درصد پیشرفت داشته اند، به ارزش 
۹۷ همت افتتاح خواهد شد که معادل یک سوم کل پروژه هایی است که در 

طول تاریخ گردشگری در کشور اجراشده و به بهره برداری رسیده است. 
همکاری  با  جهان  کشور   2۸ با  روادید  یکطرفه  لغو  به  اشاره  با  ضرغامی 
وزارت خارجه، گفت: درهای ایران به سوی مردم دنیا باز شد، امروز با سه 
و نیم میلیارد نفر از مردم و گردشگران جهان با آنها لغو روادید داریم که در 
دولت مردمی انجام شد و به تدریج اثرات آنها معلوم می شود. برخی از این 
کشورها تا 30 درصد سفر گردشگرهایشان به ایران نسبت به سال گذشته 

بیشتر شده است.
بیمه ۱۰ هزار هنرمند و راهنمای گردشگری/ لغو پیمان سپاری 

ارزی صنایع دستی
ضرغامی افزود: در مدت سه سال دولت مردمی، در حوزه گردشگری، اعطای 
»سوخت یارانه ای« با کمک وزارت نفت برای کشتی های تفریحی صورت 
گرفت. گاز و برق برای مجتمع های گردشگری به صورت ارزان قیمت در 
اختیار آنها قرار گرفت. برای ساخت مراکز اقامتی، معافیت عوارض ساخت 
که توسط شهرداری ها دریافت می شد، 5 درصد اعتبارات عمرانی استان ها 

به حوزه گردشگری اختصاص یافت.
بر اساس دستور رئیس جمهوری  وزیر میراث فرهنگی گفت: سال گذشته 
2 هزار نفر از راهنمایان گردشگری در کنار ۸ هزار هنرمند صنایع دستی با 
اعتبار 400 میلیارد تومان تحت پوشش بیمه قرار گرفتند. بیش از یک و نیم 
نفر در بخش صنایع دستی به صورت رسمی فعال هستند، صنایع  میلیون 
دستی حوزه بسیار گسترده ای است، اولین مساله در این حوزه حل بیمه بود 

و تا 10 هزار نفر بیمه شدند.
صادرات  است  نیاز  دستی  صنایع  رونق  برای  اینکه  بر  تاکید  با  ضرغامی 
بانک  )رئیس کل  آقایان فرزین  از  تاکید کرد: لازم است  هم رونق بگیرد، 
مرکزی( و خاندوزی )وزیر امور اقتصاد و دارایی( تشکر کنم که کمک کردند 
پیمان سپاری ارزی برای صادرات صنایع دستی لغو شود،به صورتی که هر 
چه درآمد از صادرات کسب کنند مستقیم در اختیار خودشان باشد و به سامانه 

ارزی نیما واریز نشود.
وزیر میراث فرهنگی گفت: با وجود رقبای بزرگ در صنایع دستی، مصوبه 
مرکز صنایع دستی گردشگری جهانی که در فیلیپین برگزار شد به ایران داده 
شد که اصفهان و کارخانه ریسباف که به تازگی احیا شد، قرار است به محل 

عرضه و فرش صنایع دستی جهانی تبدیل شود. 
تکریم چهره های ماندگار میراث فرهنگی / ارتقا جایگاه میراث 

ناملموس ایران در جهان 
ضرغامی به تکریم بزرگان و پیشکسوتان صنایع دستی و میراث فرهنگی 
کشور اشاره کرد و افزود: ارتباط و تکریم و تجلیل نخبگان سیاست دولت 
رئیسی بود، برای اولین بار در میراث فرهنگی آیین چهره های ماندگار میراث 
فرهنگی برگزار شد، تا کنون سه دوره برگزار شده است، در این دوره تلاش 
جایگاه  معرفی  به  رویداد  این  یابد،  افزایش  جامعه  میراثی  سواد  است  شده 
پیشکسوتان کمک می کند، افرادی را که می خواهند در این زمینه فعالیت 

کنند تشویق می کند. 
ثبت  با  یونسکو  در  جهانی  ناملموس  فرهنگی  میراث  حوزه  در  گفت:  وی 
جهانی ۷ اثر در دو سال پیاپی آمار استثنایی ثبت کردیم، با ثبت چهار اثر 
جهانی در سال اول از مقام هفتم به ششم جهان و سال گذشته با ثبت سه 
ارتقا یافتیم، جاذبه های تکمیلی در حوزه میراث  اثر به مقام پنجم جهانی 

فرهنگی و گردشگری خیلی مهم است.
تابوی برگزاری کنسرت در اماکن میراث فرهنگی شکسته شد

پایگاه های  برگزاری کنسرت در  تابوی  بار  اولین  برای  بیان کرد:  ضرغامی 
میراث فرهنگی و اماکن گردشگری شکسته شد، برگزاری کنسرت در تخت 
نفر  هزار   6 تا  شب ها  برخی  بود؛  ملی  آرزوی  و  مردم  درخواست  جمشید 
مخاطب به این کنسرت آمدند، این رویدادها به رونق فرهنگ و هنر و مسائل 

مربوط به گردشگری کمک می کند.
با  جمشید  تخت  در  کنسرت  برگزاری  کرد:  تصریح  فرهنگی  میراث  وزیر 
تعامل و همکاری دادستانی، نیروهای انتظامی، دستگاه قضایی برگزار شد، 
برگزاری  برای  تعامل  امام جمعه مرودشت محور همکاری و  حتی شخص 

کنسرت در تخت جمشید شد.

خودش از داستانش
 دیدنی تر بود

ضرغامی: ۱3 میلیون و 8۹5 هزار گردشگر 
بعد از کرونا به ایران سفر کردند

قائل به ممیزی پسینی   برای برخی از ناشران و نویسندگان هستم
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در گفت وگو با تسنیم ضمن اشاره به مهم ترین 
دستاوردها و چالش های دوره سه ساله خود در وزارتخانه، توضیحاتی درباره 

حواشی در مورد وی و وزارت تحت مدیریتش در دولت سیزدهم ارائه کرد.
به گزارش خبرنگار فرهنگی خبرگزاری تسنیم،  محمدمهدی اسماعیلی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت سیزدهم در ماه های گذشته و پس از شهادت 
آیت الله رئیسی پرحاشیه ترین روزهای دوران کاری خود را از سر گذرانده 
است،  حاشیه های پیرامون وی ، تقریباً از همان روزی که به همراه میثم نیلی 
و محسن منصوری با در دست داشتن شناسنامه خود برای ثبت نام در انتخابات 
ریاست جمهوری حضور پیدا کرد آغاز شد و تا همین روزی که ما برای گفت وگو 
با وی در دفتر کارش در طبقه چهارم ساختمان بهارستان حاضر شده ایم، ادامه 
داشته است، حاشیه هایی که یک روز ثبت نام وی در انتخابات را هدف قرار 

می دهند و یک روز از انتصابات فامیلی او در وزارت ارشاد خبر می دهند.
محمدمهدی اسماعیلی دانش آموختگی مدرسه عالی شهید مطهری، دکترای 
علوم سیاسی از پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی، عضویت هیئت 
علمی دانشگاه تهران و همچنین مدیریت گروه »جامعه شناسی سیاسی مؤسسه 
مطالعات و تحقیقات اجتماعی« دانشگاه تهران، اجرای طرح نظام جامع ارزیابی 
تولیدات صداوسیما و مدیریت مرکز افکارسنجی این سازمان و مدیرکلی ارزیابی 
برنامه های تولیدی سیما و تأسیسس قرارگاه رسانۀ سازمان صداوسیما را در 

کارنامه کاری خود دارد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت سیزدهم همچنین در کارنامه خود 
عناوین دیگری چون ریاست کمیسیون فرهنگی و رسانه و همچنین معاونت 
فرهنگی اجتماعی مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری در دولت نهم 
و عضویت کارگروه تحول فرهنگی وزارت ارشاد در زمان وزارت محمد حسین 
صفارهرندی،  مشاورت فرهنگی و اجتماعی آیت الله رئیسی در قوه قضائیه و 

نمایندگی رئیس جمهور شهید در سازمان صداوسیما را نیز دارد.
وی همزمان با معرفی شدن به عنوان وزیر ارشاد به مجلس شورای اسلامی 
جهت رأی اعتماد،  از یک برنامه ۷۹صفحه ای به عنوان برنامه وزارت فرهنگ 
دولت سیزدهم نیز رونمایی کرد،  برنامه ای که امروز پس از 3 سال از عمر دولت 
و در آستانه پایان کار برخی از بخش های آن انجام شده و بخشی نیز به گفته او 
در دست انجام است و بخشی نیز به مرحله اجرا نرسید.خبرگزاری تسنیم در 
پایان کار اسماعیلی در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با وی گفت وگویی درباره 
مهمترین مسائل حوزه کاری وی در پایان 3 سال اخیر به ویژه چالش هایی که 
در حوزه فرهنگ وجود دارد و تاکنون اظهارنظرهای شفافی درباره آن ها از سوی 
اسماعیلی انجام نشده بود،  داشته است.اسماعیلی در بخش نخست این گفت وگو 
نگاه رئیس جمهور شهید و اشتراک دیدگاهی را که بین او و رئیس جمهور شهید 
و سایر بدنه فرهنگی دولت وجود داشته است، عامل اصلی پیشبرد فرهنگی 
دولت سیزدهم عنوان می کند و در عین حال می گوید که مسئولیت همه آنچه 
را در حوزه فرهنگ رخ داده است، می پذیرد چون هیچ اتفاقی در وزارتخانه خارج 
از نظر وی رخ نداده است.اسماعیلی به مباحثی چون ورود دولت به مسئله کاغذ ، 
مصوبات در این زمینه و وضعیت اجرا،  نگاهش به مسئله ممیزی  کتاب،  شایعات 

مبتنی بر وجود وزیر در سایه در دولت سیزدهم و... پرداخته است.
این گفت وگو به شرح ذیل است:

* تسنیم: شهید رئیسی و نگاه خاص ایشان به حوزه فرهنگ 
و هنر موجب شد که ما دستاوردهای مهمی را هم در حوزه 
کلان سیاستگذاری کشورمان هم در موارد پایین دستی مثل 
ارتباط با هنرمندان و اهالی فرهنگ و رسانه داشته باشیم که 
در طی گفت وگو به آنها اشاره می کنیم، اجازه دهید به عنوان 
اولین دستاوردها وارد حوزه هنر شویم. همانطور که خودتان هم 
قبلا اشاره کردید و  آمارها هم نشان می دهد در حوزه موسیقی 
اتفاقات مهمی را رقم زدیم و پشتیبانی شخص عالی وزارت و 
دولت محترم در این زمینه قابل توجه بود، در حوزه سینما با اینکه 
در ابتدای دولت حاشیه  هایی داشتیم اما در ادامه مسیر خوب 
حرکت کردیم،  به مسیری که در این مدت طی شد و ارتباطی 
که با اهالی فرهنگ ایجاد شد و تاثیری که رئیس جمهور در این 

مسیر داشت،  اشاره بفرمایید.
برای اینکه یک مجموعه بتواند موفقیت لازم را به دست بیاورد، چند عامل نیاز 
دارد، در یک وزارتخانه ای مثل وزارت فرهنگ که یک وزارتخانه مهم، حاکمیتی 
و در عین حال با حوزه های متنوعی از مسئولیت هاست و به لحاظ سازمانی و 
مجموعه تشکیلاتی نیز مجموعه ای با طول و عرض زیاد است که ده ها سازمان، 
بنیاد و نهاد وابسته خارج از خود وزارتخانه مانند سازمان حج، سازمان اوقاف، 
 سازمان خبرگزاری ایرنا، سازمان سینمایی، سازمان فرهنگ و ارتباطات، بنیادهای 
متعدد دارد، این عوامل گسترده تر نیز می شوند،  یکی اینکه در حوزه فرهنگ 
نگاه مسئولان و افراد بالادستی باید یک نگاه اصیل و بنیادین باشد. یعنی به 
فرهنگ به عنوان یک مقوله اصلی و نه تبعی، فرعی و نمادین توجه شود.ما این 
مشکل را در دوره های گذشته داشتیم که یک نوع استفاده فصلی و ابزاری از این 
حوزه می شد. در سیاست گذاری های عمومی، حوزه فرهنگ نقش جدی را پیدا 
نمی کرد. از آنجایی که شخصاً  با رئیس جمهور سال ها قبل از حضور در وزارتخانه 
توفیق همکاری داشتم، با زویای فرهنگی و فکری ایشان آشنایی داشتم، حتی 
 ـاجتماعی رئیس جمهور  در سال های ۹6 و 1400 بخشی از برنامه های فرهنگی 
شهید را بنده تدوین کردم و به رویت و تایید وی رسانده بودم. بنده نمایندگی آقای 
رئیسی را در بسیاری از امور فرهنگی نیز به عهده داشتم،  بعد از انتخاب آقای 
رئیسی به عنوان رئیس جمهور،  بنده به عنوان رئیس کمیته فرهنگی دفتر ایشان 
برای انتخاب وزرای فرهنگی شدم، یعنی تمام معیارها را با ایشان هماهنگ کرده 
بودیم.بنابراین نگاه و باور ایشان به عنوان عامل اول و اشتراک ذهنی و هم نظری 
و همراهی و آن هماهنگی کاملی که بین رئیس جمهور و وزیر فرهنگ بود، به 
عنوان عامل دوم نقش مهمی در پیشبرد حوزه فرهنگ در این 3 سال داشت. 
عامل سوم هم این بود که ما جزو معدود دوره هایی از وزارت فرهنگ بودیم 
که در هر بخشی نفر متخصص آن بخش متصدی کار بود، مثلًا در سازمان 
سینمایی یک تهیه کننده برجسته به نام آقای خزائی رئیس سازمان سینمایی است. 
در حوزه رسانه  آقای مهدی پور، که هم روزنامه نگار بوده و هم مدیر مسئول. در 
خبرگزاری جمهوری اسلامی آقای نادری، در روزنامه ایران آقای روزی طلب. در 
قسمت های دیگر هم همین است. در هر حوزه ای متخصص شناخته شده و 

هم نظر را گذاشتیم.
افق مشترک رئیس جمهور،  وزیر و همکاران وزارتخانه در حوزه 

فرهنگ
من تقریباً همه فضای مدیریتی وزارتخانه را در یک فاصله کوتاه تدوین و همه 
اینها را از عناصر همراه، همگن و معتقد به این نگاه انتخاب کردم. یک جوانگرایی 
وسیع انجام دادیم. ما نزدیک به ده سال از معدل سنی مدیران ارشد وزارتخانه را 
کاهش دادیم. جانشین من در وزارتخانه متولد 1365 است. فرد شناخته شده ای 
که دکترای حقوق از دانشگاه تهران دارد و سالها در قرارگاه خاتم الاوصیا)ص( 
مسئولیت های مهمی داشته است، می تواند جبهه انقلاب را پای کار بیاورد. 
مدیران کل ما در استان ها اغلب با همین نگاه انتخاب شدند. پس سومین عامل 
هم این است که یک مجموعه همگن، همراه، جوان، بانشاط و هم گفتمان 
انتخاب شده بود. رئیس جمهور، وزیر و همکاران وزیر در یک افق مشترک 

همکاری می کردند.
هیچ تفاوت نگاهی بین من و رئیس جمهور شهید نبود

بین نگاه رئیس جمهور و وزیر فاصله ای نبود. به همین دلیل در این سه سالی 

که افتخار داشتم در محضر آیت الله رئیسی بودم، هیچ موردی نبود که بین ما 
و ایشان تفاوت نگاه باشد. بدون حتی نیاز به هماهنگی. کاملا روشن بود.من 
اگر مدافع آزادی بیان بودم، من اگر مدافع رونق فرهنگی بودم، اگر مخالف 
محدودسازی های غیرمتعارف بودم، تماما سیاست های آقای رئیس جمهور بود. 
هیچ چیزی اینجا اجرا نشد، مگر آنکه سیاست آقای رئیس جمهور بود، جزو 
منویات ایشان بود. اگر هم جایی نقص بود، به کیفیت اجرای ما بر می گشت، در 
حوزه سیاستگذاری ایشان هر مصداقی را که نام ببرید، می توانم نسبت آن را با 

نگاه آقای رئیس جمهور به شما عرض کنم.
را  فرهنگ  حوزه  در  رخ داده  اتفاقات  بد  و  خوب  مسئولیت 

می پذیرم
من امروز پاسخگوی همه بخش های مربوط در وزارتخانه هستم، همه مسئولیت 
هم برعهده من است، چون هیچ اتفاقی در وزارتخانه خارج از نظر من رخ نداده 
است،  همه تحولاتی که در وزارتخانه اتفاق افتاده است با مدیریت شخص من 
بوده است  من خودم اشراف داشتم و خودم انتخاب کردم و باید مسئولیتش را 

بپذیرم خوب یا بد به عهده من است.
* تسنیم:  یکی از سیاست های کلان دولت سیزدهم ورود به 
موضع تولید کاغذ بود، اتفاقات خیلی خوبی در حوزه کاغذ و 
تولید کاغذ افتاد و رشد چندبرابری را داشتیم، نگاه رئیس جمهور 
شهید به کاغذ ویژه بود و از دوران ریاست قوه ایشان شروع 
شد. اما حالا در پایان راه دولت باز ما با نقطه مطلوب فاصله داریم. 
میزان تولیدی که داریم هنوز پاسخگوی نیاز ما نیست و مسیر 
خودکفایی چندان هموار نیست که بدون حمایت به راه خود ادامه 

دهد،  نظر شما چیست؟
 وقتی ما وزارتخانه را تحویل گرفتیم، تولید کاغذ به زیر 5 هزار تن رسیده بود. نه 
اینکه ظرفیت تولید نبود، بلکه تولید کاغذ تحریر چندان مقوله باصرفه ای نیست، 
می توانند محصولات دیگری تولید کنند که سود بیشتری دارد، اما مجموع 
زیرساخت هایی که وجود داشت، در این حوزه بود،  ما روی این بحث اصرار 
داشتیم، آقای رئیس  جمهور هم زمانی که رئیس قوه بود از این کارخانه بازدید 
کردند و هم آخرین کارخانه ای که قبل از شهادتشان بازدید کردند، کارخانه کاغذ 
بود. زمانی که ما وضعیت را تحویل گرفتیم،  تولید حدود 4 هزار تن بود،  اما امروز 

این میزان به ۸5 هزار تن رسیده است.
* تسنیم:  وضعیت کارخانه کاغذ زاگرس چطور است؟

مجموعه زاگرس هم آماده است، دیروز من به همراه آقای محرابیان وزیر نیرو و 
دوستان دیگر به صورت تلفنی گفت وگویی داشتیم و متوجه شدم که کارشناس 
برای وصل کردن برق کارخانه اعزام شده است و با راه اندازی این کارخانه 50 

هزار تن دیگر به ظرفیت موجود اضافه می شود.
* تسنیم: با این وضعیت تامین برق برای واحدهای صنعتی در 
تابستان بعید است،  حداقل تا مهرماه شاهد آغاز به کار کارخانه 

باشیم ،  درست است؟
به هر حال این یک ظرفیت جدید است.آقای محرابیان معتقد بود که این چند 
روزه برق وصل خواهد شد. اگر وصل شود و کارخانه افتتاح شود،  تولید ما به 130 
هزار تن می رسد و تمام نیاز به تحریر پاسخ داده می شود. کل نیاز کشور به کاغذ 
در همه حوزه ها از چاپ و نشر تا بسته بندی و تبلیغات حدود 2۷0 هزار تن به 
صورت سالیانه است،  اما کاغذ مورد نیاز نشر و کتاب های درسی همان 130 هزار 

تن است.که دقیقا این اتفاق با آغاز به کار زاگرس رخ خواهد داد.
ما سال گذشته برای آموزش و پرورش نیاز به 45 هزار تن داشتیم که تمام 155 
میلیون جلد کتاب درسی دانش آموزان ایرانی بدون استثنا با کاغذ ایرانی چاپ شد.

با ورود کارخانه تحت پوشش ستاد اجرای فرمان امام به تولید 
کاغذ،  صادرکننده منطقه خواهیم شد

علاوه بر این یک مجموعه ای هم در ستاد اجرایی فرمان امام از سال  ها پیش 
یعنی از دوره ای که آقای مخبر در  آنجا بودند، در خوزستان در دست احداث است 
که مجموعه بی نظیری است و تا یکی دو سال آینده افتتاح می شود که نزدیک به 
220 هزار تن ظرفیت دارد و ایران را به صادرکننده کاغذ در منطقه تبدیل خواهد 
کرد.من به همه این کارخانه ها سرزده ام،  مشاورانم و معاون فرهنگی وزارتخانه 
نیز به صورت مداوم با این مجموعه ها در تماس هستندو مشکلات و مسائل را 
دنبال می کنند. نظر رهبر انقلاب نیز خودکفایی در حوزه کاغذ بود،  البته معظم له 
در نمایشگاه کتاب بر کیفیت کاغذ ایرانی تاکید داشتند که بنده کتاب های 4رنگی 
را که با این کاغذ چاپ شده بود،  نشان دادم و ایشان ملاحظه کردند و این بحث 
ان شاءالله به خوبی جلو می رود.کلًا در موضوع کاغذ از همان ابتدا کارگروه کاغذ 
و نشر با ریاست آقای مخبر و عضویت بنده و وزیر محترم صمت در دولت 
شکل گرفت که بسته به موضوع جلسه وزرای مرتبط و رئیس بانک مرکزی 
نیز حضور داشتند. شعار اصلی ما ملی شدن صنعت نشر در ایران بود.که کاغذ 
یک مقوله آن بود، بحث فیلم، زینک، جوهر و...که اکثراً هم وارداتی است و ما 
با استفاده از شرکت های دانش بنیان در مرز تولید بومی همه اینها قرار گرفتیم و 

به زودی رخ می دهد.
خانه ملی چاپ هفته های پیش رِو تأسیس می شود/ عقب ماندگی 

از برنامه فرهنگی دولت نداریم
در این زمینه راه اندازی خانه ملی چاپ ایران را در دستور کار شورای عالی قرار 
دارد و به زودی تاسیس می شود، کار بسیار مهمی است از آرزوهای سالیان دراز 
عزیزان ما در حوزه نشر بوده و تقریبا کارگروه کاغذ و نشر به همه اهداف و 
مصوباتی که داشت عمل کرده است. ما هیچ عقب ماندگی از برنامه نداریم، بلکه 

در این حوزه جلوتر نیز حرکت کردیم.
* تسنیم در حوزه تولید کاغذ تحریر کارگروه مصوباتی هم چون 
اختصاص ارز دولتی برای واردات کاغذ،  تامین چوب از سازمان 
جنگل ها برای کارخانه مازندران و تعرفه های انرژی داشته که 

متاسفانه بر روی کاغذ مانده و اجرایی نشده است.
ببنید،  کارخانه کاغذ زاگرس بر اساس ضایعات به تولید می پردازد،  مجموعه های 
شوش در استان خوزستان نیز با تفاله نیشکر یا باگاس به تولید می پردازد و صنایع 
سبز هستند، وابستگی شان به درخت بسیار پایین است، فقط کاغذ و چوب 
مازندران است که نیازمند چوب است و عمده چوب مصرفی را نیز از روسیه وارد 
می کند،  توافقاتی برای تسهیل واردات چوب از روسیه کردیم،  و با منابع طبیعی نیز 
توافقاتی شده که بتوانیم بخشی را اختصاص دهیم و وابستگی چوبشان کاهش 

پیدا کند.
وزارت ارشاد سرمایه گذار اصلی کارخانه چوب و کاغذ مازندران 

می شود
از سوی دیگر پیشنهادی را با آقای مخبر به عنوان رئیس کارگروه مطرح کرده ایم 

و آن این است که چون سرمایه گذار اصلی این کارخانه بانک ملی است،  بخشی 
از سهام در اختیار وزارت ارشاد قرار بگیرد و وزارت ارشاد صاحب کرسی اصلی 
سرمایه گذار در این کارخانه شود،  آقای مخبر با این پیشنهاد موافقت کردند و در 
مسیر انجام است. اگر این اتفاق رخ دهد ، وزارتخانه می تواند، مدیریت کارخانه را 

در اختیار داشته باشد.
در بحث برق شخصاً 4 تا 5 بار با وزیر نیرو مکاتبه و مذاکره داشتم، در مسئله 
برق کارخانه مازندران به دلیل اینکه برق مجموعه های خانگی قطع نشود، دچار 
قطعی موقت در بخش صنعتی شده است، این موضوع جدی نیست و حل شده 
است. در مورد مسئله وام و تسهیلات بانکی اخیراً  همه وام های درخواستی را 

دولت داده است.
مصوبه ای در خصوص واردات خمیر کاغذ با ارز دولتی نداشتم

در بحث خمیر کاغذ که از ابتدا بحث آن وجود داشت،  ما مصوباتی نداشتیم، برای 
واردات کاغذ با ارز 2۸ هزار و 500 تومانی مصوبه داشتیم، و در حوزه نشر به اندازه 
کافی با ارز 4هزار و 200 تومانی وارد شد، آخرین واردات کاغذ در حوزه مطبوعات 
با ارز 4 هزار و 200 تومانی اردیبهشت ماه 1401 بود که به اندازه کافی وارد شد و 
تا یک سال آینده نیاز مطبوعات از همان محل تامین می شود. اما در مورد خمیر 

هیچ وقت مصوبه ای به این نحو نداشتیم.
طولانی شدن روند تخصیص ارز غیرمعمول نیست

در حوزه واردات کاغذ مثل بقیه بحث ها در خصوص تخصیص ارز گاهی روند 
طولانی شد، اما غیرمعمول نبود. در همین دوره اخیر چند موردی که وجود داشته،  
پیگیری کردیم و در همکاری با بانک مرکزی برطرف شده است،  اگر موردی 
وجود داد و کسی در زمینه تخصیص ارز دچار مشکلاست،  بفرمایید ما پیگیری 

می کنیم.
* تسنیم: در حوزه نشر یکی از مسائل و مشکلات اصلی هر 
دولتی بحث ممیزی است،  که معمولا نیز با حواشی همراه است،  
در دوره مدیریت شما در وزارت ارشاد،  حاشیه هایی در حوزه 
ممیزی ایجاد شد مثل ماجرای ممیزی کتاب شفیعی کدکنی و 
سید مهدی شجاعی که شخص وزیر مجبور به ورود به ماجرا 

برای حل وفصل شد،  دراین باره توضیح بفرمایید.
در گزارش 3ساله ای که من از دوستان دریافت کردم، موارد ممیزی نسبت به 
گذشته به یک سوم کاهش پیدا کرده است، عددش عدد ناچیزی است. از 110 

هزار مؤلف چند چهره کارشان در ممیزی به مشکل برخورده است.
* تسنیم:  به صورت مصداقی بفرمایید.

بله،  ما سال گذشته 115 هزار مجوز چاپ کتاب صادر کردیم. حالا در این 115 
هزار کتاب، چند عنوان ممکن است کارشان در ممیزی دچار وقفه شده باشد.

نباید  ممیزی کتاب سید مهدی شجاعی و شفیعی کدکنی 
رسانه ای می شد

* تسنیم ، برخی از اهالی فرهنگ از طولانی شدن روند ممیزی 
گلایه دارند،  طبق گفته های مدیر اداره کتاب،  ۱6 درصد کتاب ها 
دچار ممیزی شده اند،  علاوه بر آن وقتی پای چهره ها به میان 
می آید ، ممکن است که در افکار عمومی عدد و ارقام مهم نباشد.

بله،  ببینید،  در هیئت نظارت بر کتاب موارد ابهام بررسی می شود،  اعضای این 
هیئت توسط وزیر به شورای عالی انقلاب فرهنگی پیشنهاد می شود و شورا 
آن ها را مصوب می کند، مثل هیئت نظارت بر مطبوعات، البته هیئت بیشتر در 
اختیار وزارت فرهنگ است، چون نفرات را خود وزیر معرفی می کند، ما تقریباً 
قوی ترین شخصیت های فرهنگی در این حوزه ها مثل آقایان اشعری، محسن 
پرویز، علیرضا مختارپور، حجت الاسلام خاموشی، شاکری، میثم نیلی و... را در 

این شورا مستقر کردیم.
تا استعلام کتابم نیامد، مجوز چاپ ندادند

مسئله این دو کتاب در شورا در حال گفت وگو بود و نباید خبری می شد، به نظرم 
این یکی از اشکالاتش بود، چون وقتی موضوع خبری می شود، حاشیه ها ایجاد 
می شوند،  من خودم نیز کتابی در دست انتشار داشتم که نیاز بود از یک جایی در 
موردش استعلام بگیرند، تا استعلام نگرفتند، مجوز چاپش را ندادند! چون فرقی 
ندارد، ما به محتوا کار داریم ، نه به نویسنده، درباره این دو کتاب هم چند ایراد و 

اشکال وجود داشت که با گفت وگو حل شد و کتاب ها نیز منتشر شد.
از ممیزی پس از انتشار استقبال می کنم،   اما برای برخی از 

ناشران و نویسندگان
یک مسئله دیگر نیز در زمینه ممیزی وجود دارد و آن نظارت پسینی است،  
در حوزه چاپ کتاب ما می توانیم در یک سری موارد ممیزی پسینی را قائل 
شویم،  من از این موضوع خیلی استقبال کردم،  مثلًا بگوییم کسانی که چهره های 
شناخته شده علمی و دانشگاهی  هستند، کسانی که نشان درجه یک هنری دارند،  
برخی از انتشاراتی ها مانند انتشارات سروش، سوره مهر، امیرکبیر و... مجوز دهیم 

و پس از انتشار نظارتمان پسینی باشد.
عدالت فرهنگی به معنای تساوی نیست

* تسنیم: آیا این با عدالت فرهنگی سازگار است؟ ایجاد رانت 
برای یک جریان یا یک سری افراد نمی کند؟

خیر ، رانت نیست. برای نمونه در حوزه مهندسی ما با یک درجه بندی مواجه 
هستیم،  مثلًا می گوییم،  برای ساخت یک مجتمع با این متراژ به یک مهندس بر 
اساس رزومه و سوابقش مجوز نمی دهیم در مقابل به کسی آن مجوز را می دهیم 
که به او اعتماد داریم، تجربه اش را دارد و متناسب با او است. یعنی مثلًا به آقای 
شفیعی کدکنی که سال است که در این حوزه سابقه دارد،  می گوییم که کتابت 
را بعد از انتشار بررسی می کنیم، اگر اشکالی داشته باشد یا مواردی دچار تخلف 
شود مجدداً برای چاپ های بعدی باید اصلاح شود،  این احترام به کسوت و سابقه 
است، عدالت یعنی هر چیزی در جای خودش قرار بگیرد، عدالت که تساوی 
نیست، این تساوی است که با همه به یک شکل رفتار کنیم، عدالت یعنی هر 

چیزی در جایگاه خودش قرار بگیرد.
مقدمات تفویض نظارت پسینی به برخی از ناشران و نویسندگان 

را شروع کرده بودیم
حالا این یک برنامه است، دولت ما دولتی بود که بیش از یک سال از دوره اش 
مانده بود و اگر ادامه پیدا می کرد، بسیاری از برنامه ها جلو می رفت به هر حال 
این هم از جمله برنامه های در حال نهایی شدن بود و به ابلاغ نرسید، اما کار را 

شروع کرده بودیم.
* تسنیم:  پیش از این یک سوءسابقه را در دوران وزارت فرهنگ 
گذشته داشتیم، در خصوص بنیاد ملی بازی های رایانه ای ،  که 
همین اتفاق افتاد و نظارت پسینی شد، اما نتایجی پیش آورد که 
همان دولت مصوبه را ملغی کرد و البته آسیب زیادی به صنعت 
وارد کرد،  بازی هایی تولید و مجوز پخش گرفت و روی سکوها 
هم سوار شد که نیاز به ممیزی جدی داشتند. برای اینکه دچار 
این آفت در حوزه نشر هم نشویم و ناشر متضرر نشود،  راهکاری 

اندیشیده شده بود؟
 اول اینکه،  ما در رسانه ها هم اکنون نیز نظارت پسینی داریم. قواعدی را اعلام 
کردیم و گفتیم که این قواعد باید رعایت بشود،  اگر تخلف کنند به آن رسیدگی 
می شود.دوم، در همین آیین نامه ای که گفت وگو شده و هنوز ابلاغ و امضا نشده 
است آمده که به بعضی از مجموعه های بزرگ فیلمسازی که حُسن سابقه 
دارند، دیگر نیاز به صدور مجوز پروانه ساخت نیست، فقط پروانه نمایش می دهیم. 
چرا نمی گیرند؟ به دلیل سوابقشان، این یعنی به هر کسی در جایگاه خودش 

تکریم لازم اتفاق بیفتد به گذشته و سابقه او احترام گذاشته شود.



 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان، با بیان اینکه استحصال حدود 540 تن پیله تر و به تبع آن برداشت بیش از ۸5 تن نخ ابریشم در سال جاری پیش بینی می شود، گفت: این مهم در مجموع افزایش اشتغالزایی را در پی خواهد داشت.صالح محمدی در گفت وگو با ایسنا از رشد حدود سه درصدی توزیع تخم 
نوغان در استان گیلان نسبت به سال گذشته خبر داد و اظهار کرد: از ۸ اردیبهشت ماه لغایت 1۸ خردادماه سال جاری تعداد 13 هزار و 6۸4 جعبه تخم نوغان در بین نوغانداران استان توزیع شد.وی تعداد 11 هزار و 513 جعبه تخم نوغان را از نژاد خارجی و مابقی را از نژاد ایرانی دانست و افزود: از این حیث استان 
گیلان جایگاه اول در کشور را داراست.رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان با بیان اینکه استحصال حدود 540 تن پیله تر و به تبع آن برداشت بیش از ۸5 تن نخ ابریشم پیش بینی می شود، گفت: این مهم افزایش ضریب خوداتکایی صنعت فرش و منسوجات ابریشمی و بهبود ظرفیت تولید صنایع دستی و در 
مجموع افزایش اشتغالزایی را در پی خواهد داشت.محمدی با اشاره به حمایت سازمان جهاد کشاورزی استان از سیاست های مرکز توسعه نوغانداری کشور، اضافه کرد: امید است با هماهنگی های صورت گرفته با مدیریت ترویج و برگزاری دوره های آموزشی در نیمه دوم سال، شاهد افزایش استقبال کشاورزان از 
پرورش نوغان در سال های آتی باشیم.وی با تاکید بر لزوم توجه بیشتر به توسعه صنعت نوغانداری، عنوان کرد: ایجاد زیرساخت های تولید نخ ابریشم و توزیع تخم نوغان با کیفیت و مقاوم به بیماری ها و سازگار با شرایط محیطی استان، رغبت کشاورزان را به همراه خواهد داشت لذا در تلاش هستیم با نگاهی نو 

در جهت راه اندازی زنجیره ارزش این صنعت با همکاری سایر ارگان های ذی مدخل، گامی اساسی در جهت بهبود وضعیت صنعت نوغانداری در استان برداریم.
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رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان مطرح کرد:پیش بینی استحصال 540 تن پیله تر ابریشم در گیلان4

خبر خبر

تعداد  کرد:  اظهار  گیلان  فرودگاه  مدیرکل 
المللی  بین  فرودگاه  از  خارجی  پروازهای 
سردارجنگل رشت در ماه های اخیر از 2 به 24 

پرواز در هفته افزایش پیدا کرده است.
با  گو  و  در گفت  میر حسینی  سید محسن 
شرکت های  اینک  هم   گفت:  ایرنا  خبرنگار 
پویا، العراقیه، ایرتور و پارس ایر در روزهای 

مختلف هفته از فرودگاه رشت به شهرهای بغداد، نجف و بصره پرواز دارند.
وی با اشاره به برقراری مسیر پروازی جدید رشت _ ایروان _ رشت افزود: پروازهای 
شرکت هواپیمایی آساجت نیز در روزهای سه شنبه و جمعه به کشور ارمنستان در حال 

انجام است.
میرحسینی دلیل این افزایش را استقبال گردشگران خارجی از سفر به استان گیلان اعلام 
کرد و افزود: پس از رایزنی های صورت گرفته و تبیین ظرفیت های گردشگری استان 
گیلان توسط شرکت های مسافرتی و گردشگری داخلی، شاهد ورود شرکت هواپیمایی 
العراقیه به فرودگاه رشت و استقبال خوب گردشگران عراقی و افزایش چشمگیر پرواز از 

مسیرهای بغداد، نجف و بصره هستیم.
مدیرکل فرودگاه بین المللی سردار جنگل استان گیلان تاکید کرد: این فرودگاه به لحاظ 
پذیرش  برای  بالایی  بسیار  استعداد  هوانوردی  زیرساخت های  و  ناوبری  سیستم های 
پروازهای داخلی و خارجی دارد و هماهنگی های لازم برای برقراری پرواز به آستراخان 

روسیه و کشور ترکیه نیز در آینده نزدیک انجام می شود.
) OIGG( در کتاب  با علامت اختصاری  المللی سردار جنگل رشت  بین  فرودگاه 
هوانوردی دنیا به ثبت رسیده و دارای موقعیت ارتباطی ممتازی به لحاظ قرارگیری در 
حاشیه دریای کاسپین و مسیر کریدور شمال - جنوب می باشد که با قرار گرفتن در فاصله 
بسیار کم از شهر رشت به عنوان سومین شهر گردشپذیر ایران و 15 کیلومتری منطقه 

آزاد انزلی، از لحاظ دسترسی شهری یکی از برترین فرودگاه های ایران به شمار میآید.

مدیرکل شیلات گیلان اظهار کرد: 
این مجموعه از خردادماه تاکنون 50 
میلیون قطعه بچه ماهی در تالاب ها 
به  منتهی  رودخانه های  مصب  و 

دریای خزر رهاسازی کرده است.
ایرنا  خبرنگار  به  خلیلی   کوروش 
گفت: تعهد سازمانی شیلات گیلان 

در بازسازی ذخایر آبزیان دریایی تولید 150 میلیون قطعه انواع بچه ماهیان بود 
که تاکنون یک سوم این تعهدات محقق شده و شیلات استان 50 میلیون قطعه 
بچه ماهی استخوانی و خاویاری را در بسترهای آبی استان رهاسازی کرده است.

وی یکی از اهداف رهاسازی بچه ماهیان را استمرار شغل صید و صیادی عنوان 
کرد و افزود: ۹0 درصد بچه ماهیان رها سازی شده را بچه ماهی سفید )گونه 
تجاری غالب( و مابقی را بچه ماهیان خاویاری، کپور تالابی، کولمه، کولی، سوف 

و سایر گونه ها تشکیل می دهد.
مدیرکل شیلات گیلان با بیان اینکه مراکز بازسازی ذخایر آبزیان برای تولید بچه 
ماهی به مولد نیاز دارند از جامعه بهره بردار و صیادان خواست تعامل و همکاری 

بیشتری با شیلات استان داشته باشند ث.
وی اضافه کرد: باتوجه به کاهش صید صیادان شرکت های تعاونی پره صیادی 
در غرب استان رهاسازی بچه ماهیان در رودخانه شفارود انجام شد و در روزهای 
اخیر یک میلیون و ۷00 هزار قطعه بچه ماهی سفید در این رودخانه رهاسازی 

شد.
وی تصریح کرد: با اضافه شدن رودخانه های دیناچال، چوبر و شفارود به رودهای 
مستعد آزادسازی بچه ماهیان، زمینه برای بازسازی ذخایر در حوزه غرب استان 
بیش از پیش فراهم شد و 10 درصد از بچه ماهیان در این حوزه رهاسازی شدند.

خلیلی گفت: در سال 1401 وضعیت رودخانه خشک رود در شرق گیلان برای 
رهاسازی بچه ماهیان مناسب شناخته شده و رهاسازی در این رودخانه از سر 
گرفته شد. امسال نیز چهار رودخانه به رودخانه های مستعد رهاسازی بچه 

ماهیان استان اضافه می شود.
وی اظهار کرد: استان گیلان 50 شرکت تعاونی پره صیادی دارد که چهار هزار 

صیاد به مدت 6 ماه بصورت فصلی در آن به فعالیت مشغول اند.
از اینرو حفظ اشتغال این افراد از وظایف حاکمیتی بوده و شیلات گیلان با جذب 

اعتبارات ملی سعی در کمک به معیشت این افراد دارد.

فرمانده انتظامی تالش واقع در غرب گیلان از کشف 10 هزار و 16 عدد قرص 
غیرمجاز در این شهرستان خبر داد.

به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس گیلان، سرهنگ محمد رستمی با بیان 
اینکه اغلب داروها و قرص های غیرمجاز به صورت غیر بهداشتی و در شرایط 
عوارض  است  ممکن  آن  از  استفاده  و  می شوند  نگهداری  و  تهیه  نامناسب 
جبران ناپذیری داشته باشد، اظهار کرد: مجموعه انتظامی با افرادی که بخواهند 
به هر نحوی امنیت و سلامت مردم را به خطر بیاندازند، برخورد قاطع و قانونی 

می کند.
وی در ادامه گفت: ماموران انتظامی این شهرستان حین گشت زنی به یک 
بود،  آستارا   - تالش  محور  در  تردد  حال  در  که  پارس  پژو  خودرو  دستگاه 

مشکوک شده و برای بررسی آن  را متوقف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان تالش از کشف 10 هزار و 16 عدد قرص غیرمجاز 
در بازرسی از این خودرو خبر داد و بیان کرد: در این راستا متهم 60 ساله برای 

سیر مراحل قانونی دراختیار مرجع قضائی قرار گرفت.
توقیف محموله نوشیدنی های قاچاق در خشکبیجار رشت

بنا به گزارش دیگری از این پایگاه خبری، فرمانده  انتظامی رشت از کشف 
حدود پنج هزار قوطی انواع نوشیدنی قاچاق در بازرسی از یک دستگاه خودروی 

باری نیسان در بخش خشکبیجار این شهرستان خبر داد.
سرهنگ محمود حافظی با بیان اینکه ماموران کلانتری بخش خشکبیجار 
رشت حین گشت زنی و کنترل وسایل نقلیه عبوری در سطح حوزه استحفاظی 
به یک دستگاه خودروی باری نیسان مشکوک شده و برای بررسی آن را 
نوشیدنی  قوطی  هزار  پنج  خودرو،  این  از  بازرسی  در  افزود:  کردند،  متوقف 

خارجی انرژی زا و ماءالشعیر قاچاق فاقد هرگونه مجوز کشف شد.
فرمانده انتظامی شهرستان رشت با اشاره به اینکه کارشناسان ارزش تقریبی 
این کشفیات را سه میلیارد ریال اعلام کردند، افزود: در این خصوص متهم 
41 ساله با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار مرجع قضائی 

قرار گرفت.

رئیس اداره صمت شهرستان لاهیجان از معرفی 65 
اداره  به  ماه سال  جاری  تیر  در  متخلف  واحد صنفی 

تعزیرات حکومتی خبر داد.
رامین خوشحال امروز، سوم مردادماه در جمع خبرنگاران 
به  بازرسان  کلیه  سال جاری  تیرماه  در  اینکه  بیان  با 
صورت صبح و عصر حتی در ایام تعطیل پای کار بودند، 
مشترک  و  دوره ای  به صورت  بازرسی ها  کرد:  اظهار 
دامپزشکی،  حکومتی،  تعزیرات  ادارات  همکاری  با 
بهداشت، جهاد کشاورزی، اداره آگاهی نیروی انتظامی، 
اتاق اصناف و اتحادیه های مرتبط اجرا انجام گرفت و با 

متخلفین برابر مقررات برخورد شد.
وی با بیان اینکه اولویت تمامی بازرسی ها رسیدگی به 
بازدیدهای  افزود:  است،  مردمی  و شکایات  گزارشات 
به عمل آمده از کل شهرستان شامل داخل شهر، بخش 
رودبنه و روستاهای اطراف بوده است، 65 واحد صنفی 
متخلف پس از تشکیل گزارش بازرسی به اداره تعزیرات 

حکومتی معرفی شدند.
نظارت،  روند  گفت:  لاهیجان  صمت  اداره  رئیس 
اساسی  ویژه کالاهای  به  قیمت ها  و رصد  بازرسی ها 
نظیر مرغ، گوشت، شکر و غیره و همچنین بازدید ویژه 

از نانوایی ها ادامه دارد.
خوشحال ادامه داد: در تیر ماه سال جاری کلیه انبارها و 
محل نگهداری کالاها به صورت ویژه بررسی می شود 
و با هرگونه عدم ثبت در سامانه جامع انبار و تجارت، 
قاطعیت  با  و  مقررات  برابر  گرانفروشان  و  محتکرین 

کامل برخورد خواهد شد.
وی بیان کرد: شهروندان و مسافران محترم هرگونه 
گران فروشی و تخلف را به سامانه 124 ستاد خبری اداره 
صمت یا شماره 42235444 واحد بازرسی اتاق اصناف 

شهرستان اطلاع دهند.

پروازهای خارجی فرودگاه گیلان
 افزایش یافت

رهاسازی 50 میلیون قطعه بچه ماهی در 
رودخانه های گیلان

خودرویی با بیش از ۱0 هزار عدد قرص 
غیرمجاز در غرب گیلان توقیف شد

معرفی ۶5 واحد صنفی متخلف 
لاهیجان به تعزیرات حکومتی

 رئیس سازمان بهزیستی گفت: رویکرد دولت سیزدهم توانمند  سازی 
مددجویان تحت پوشش و حمایت از اقشار آسیب پذیر بوده که برای 

تحقق این موضوع گام های موثری برداشته شده است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، علی محمد قادری در دیدار با استاندار گیلان 
از  استان ها  در  اجتماعی  برنامه ظرفیت سازی  اینکه  بیان  با  در رشت 
اولویت های بهزیستی است اظهار کرد: در برنامه ظرفیت سازی اجتماعی 
نگاه حمایتی، پیشگیرانه و توانمندسازی مورد تاکیدست و هدف گره 

گشایی امور مربوط به جامعه هدف است.
وی با اشاره به خدمات بهزیستی در ایجاد اشتغال پایدار، حمایت زنان 
سرپرست خانوار و افزایش اعتبارات توانبخشی اضافه کرد: دولت مردمی 
و انقلابی سیزدهم دسترسی توانخواهان به خدمات بهزیستی را آسان 

کرده است.
رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به اهمیت همراهی دستگاه های 
داد:  ادامه  توانخواهان  امور  به  رسیدگی  برای  سازمان  این  با  مختلف 
برنامه های بهزیستی با همکاری و هم افزایی دستگاه ها و بخش های 

مختلف اجرا می شود و از اینرو همراهی دستگاه ها اهمیت بسزایی دارد.
وی اظهار امیدواری کرد تا با همکاری و حمایت استاندار گیلان بتوان 
شاهد ارائه خدمات بهتر به مددجویان تحت پوشش بهزیستی در این 

استان بود.

نگاه حمایتی به توانخواهان در دولت شهید جمهور نگاهی ویژه و خاص 
بود

رویکرد بهزیستی توانمندسازی مددجویان است
استاندار گیلان با اشاره به نگاه حمایتی دولت سیزدهم به جامعه هدف 
نگاه  آنان گفت:  به  ارزشمند  ارائه خدمات  و  بهزیستی  پوشش  تحت 
حمایتی به توانخواهان بهزیستی برگرفته از سیره امیرالمومنین)ع( است 
که در نظام مقدس جمهوری اسلامی وجود دارد و در دولت شهید آیت الله 

رئیسی به این موضوع توجه ویژه و خاصی شده است.
اسدالله عباسی در دیدار با رئیس سازمان بهزیستی کشور اظهار کرد: نگاه 

و مرور به کارنامه دولت سیزدهم بیانگر این است که به همه امور و زوایا 
اعم از زندگی، معیشت و خودکفایی محرومان توجه شده است.

وی با بیان اینکه بهزیستی با ایجاد اشتغال و خودکفایی در خودباوری 
مددجویان نقش موثری ایفا کرده است افزود: در بخش تامین مسکن، 
اشتغال معلولان، توانمندسازی، ازدواج و آموزش کارهایی ارزشمندی در 

دولت سیزدهم انجام شده است.
استاندار گیلان بیان کرد: دولت سیزدهم در بخش حمایت از مددجویان 
پرداخت مستمری،  از  اعم  بهزیستی  و  )ره(  امام خمینی  امداد  کمیته 

تسهیلات بلاعوض و کم بهره خدمات ارزشمندی انجام داده است.
وی اظهار کرد: کارفرمایان کارگاه هایی که افراد دارای معلولیت و افراد 
تحت پوشش بهزیستی را به کار گیرند در اولویت دریافت تسهیلات 

تبصره 16 و 1۸ هستند.
سازمان  برنامه های  و  فعالیت ها  از  گزارشی  دیدار  این  در  همچنین 
و  مشکلات  حل  برای  تا  شد  مقرر  و  شد  ارائه  گیلان  در  بهزیستی 
معضلات مددجویان تحت پوشش سازمان بهزیستی در استان اقدامات 

موثرتری انجام شود.
۷5 هزار نفر از خدمات بهزیستی گیلان بهره می برند؛ 30 تیر تا پنج 
مردادماه با شعار »نهضت مردمی، خدمت حسینی« هفته بهزیستی نام 

گرفته است.

جانشین دبیر و سخنگوی ستاد اربعین استان گیلان گفت: ثبت نام 6 
هزار و 6۸۷ نفر تا صبح امروز در سامانه سماح ویژه پیاده روی اربعین 

ثبت نام کردند.
در جمع  روز سه شنبه  ادیب  احمدی  ایرنا، محمد  به گزارش خبرنگار 
خبرنگاران اظهار کرد: از این تعداد 6 هزار و 133 نفر با واریز وجه ثبت 

نامشان را قطعی کرده اند.
وی با بیان اینکه زائران باید در زمان ثبت نام با انتخاب بسته بیمه ای 
مورد نظر و پرداخت حق بیمه خود را تحت پوشش بیمه ای قرار دهند 
افزود: داشتن گذرنامه با حداقل 6 ماه اعتبار نیز یکی از ضروریات سفر 

اربعین است.
همایش جهانی اربعین از نخستین روز محرم آغاز شده و همچنان ادامه سخنگوی ستاد اربعین گیلان با بیان اینکه ثبت نام متقاضیان شرکت در 

دارد اظهار کرد: مشتاقان حسینی از روز نخست با رجوع به سامانه سماح 
به آدرسhttp://samah.haj.ir ثبت نام خود را قطعی کرده اند.

وی افزود: برگزاری مراسم بزرگ اربعین حسینی باید مردمی باشد و 
استفاده از ظرفیت تشکل های مردمی، مواکب گیلانی، تجلی انسجام 
و وحدت شیعیان به ویژه گیلانیان ولایتمدار از جلوه های این مردمی  

بودن است.
احمدی ادیب با بیان اینکه اربعین جلوه ای از مقاومت اسلامی است و 
انسجام بین مسلمانان را نشان می دهد اظهار کرد: اربعین جلوه ای از زنده 

بودن قیام عاشورا تا عصر حاضر است.
جانشین دبیر و سخنگوی ستاد اربعین گیلان از آغاز ثبت نام متقاضیان 

برای شرکت در پیاده روی اربعین حسینی خبر داد.

رشت-معین:دکتر پرویز گلچین از مراجعه 1۸362 بیمار جهت دریافت 
خدمات درمانی به اورژانس بیمارستان حضرت رسول اکرم)ص( رشت در 
سه ماهه اول سالجاری خبر داد.به گزارش معین ؛ دکتر گلچین سرپرست 
اورژانس  اینکه  بیان  با  رشت  )ص(  اکرم  رسول  حضرت  بیمارستان 
بیمارستانها یکی از بخشهای مهم و اصلی این مراکز محسوب می گردد 
اظهار داشت : اورژانس بیمارستان حضرت رسول اکرم)ص( رشت با 
داشتن کادر پزشکی مجرب ) پزشکان طب اورژانس ، پزشک عمومی 
، پزشکان مقیم گروههای داخلی، بیهوشی، زنان و زایمان و جراحی (به 

صورت شبانه روزی به مخاطبان ارائه خدمت می نماید.
وی در ادامه گفت: در صورت نیاز به حضور سایر گروههای تخصصی 
از طریق تماس با پزشکان آنکال و حضور بربالین بیمار ویزیت بیماران 
اورژانسی انجام می گیرد.سرپرست بیمارستان حضرت رسول اکرم )ص( 
رشت اشاره داشت: این مرکز سعی دارد تا با ارائه مناسب ترین و بهترین 
خدمات در کوتاه ترین زمان ممکن از طریق رسیدگی سریع و مطلوب به 

بیماران اورژانسی موجب بالا بردن رضایتمندی مراجعین گردد.
وی به فضاهای اصلی اورژانس که شامل 1۸ تخت تحت نظر ، واحد 
سرپایی )سرم تراپی ، تزریقات ، نوار قلب و پانسمان(، تریاژ ، اتاق عمل 
سرپایی و اتاق احیاء بوده اشاره کردو گفت: این واحد به طور 24 ساعته 

آماده ارائه خدمات پزشکی می باشد.
دکتر گلچین در ادامه افزود: در واحد تشخیص ویژه مستقر در اورژانس این 
مرکز نیز اقداماتی از قبیل اکو، تست ورزش، آندوسکوپی، کولونوسکپی، 
نوار مغز، نوار عصب و عضله ، هولترو اسپیرومتری برای مراجعه کنندگان 

انجام می گردد.

سرپرست بیمارستان در ادامه عنوان کرد: تمامی بیماران و مصدومین 
مراجعه کننده در بدو ورود به واحد تریاژ مراجعه نموده و با توجه به فوریت 
و وخامت شرایط بالینی درپنج سطح تریاژ می شوند. تریاژ توسط تعداد 
خاصی از پرستاران دوره دیده صورت می گیرد و ویزیت اولیه در واحد 
انجام می شود .سرپرست بیمارستان گفت: در قسمت تحت نظر بیمارانی 
که نیاز به اقدامات درمانی بیشتری دارند تحت نظر قرار می گیرند تا 
وضعیت بیمار بهبود یافته و تعیین تکلیف شود. وی اشاره داشت گروهی 
از بیماران بعد دریافت خدمات درمانی از قبیل سرم تراپی و دارودرمانی 
از اورژانس مرخص شده و گروهی که نیاز به بستری شدن در بخش را 

دارند از اورژانس به بخش مربوطه منتقل می گردند.
دکتر گلچین عنوان کرد: با توجه به اینکه 26 درصد از مراجعین به 
به  کنندگان  مراجعه  را  رشت  اکرم)ص(  رسول  حضرت  بیمارستان 
اورژانس تشکیل می دهند، به مراجعه 1۸362 نفر از ابتدای سالجاری به 
واحد اورژانس جهت دریافت خدمات درمانی اشاره کرد. که از این تعداد ، 
115۸ بیمار با تشخیص پزشک معالج خود در بخشهای مختلف بستری 

شده و تحت درمان قرار گرفتند.
دکتر گلچین همچنین گفت: بیمارستان حضرت رسول اکرم)ص( رشت 
تنها بیمارستان ملکی جنرال سازمان تامین اجتماعی در شهر رشت می 
باشد که با دارا بودن 16۸ تخت فعال و داشتن بخشهای بستری زنان و 
زایمان، داخلی، جراحی عمومی، ارولوژی، چشم ، گوش و حلق و بینی، 
 NICU، داخلی اعصاب، عفونی، ارتوپدی، کودکان ، نوزادان بیمار و
ICU، CCU، قلب و عروق ، جراحی مغز و اعصاب، انکولوژی و 
بخشهای پاراکلینیک شامل داروخانه، آزمایشگاه، پاتولوژی ، رادیولوژی، 
سونوگرافی، سی تی اسکن و MRI ، فیزیوتراپی و تشخیص ویژه در 

جهت رضایتمندی بیماران خدمات ارائه می دهد.
وی اضافه کرد: کلینیک تخصصی این بیمارستان دارای15 تخصص 
بیماریهای  عمومی،  جراحی   ، ،داخلی  کودکان  زایمان،  و  زنان  شامل 
عفونی، قلب و عروق ، داخلی مغز و اعصاب، ارتوپدی، بیهوشی، ارولوژی ، 
گوش و حلق و بینی ، جراحی مغز و اعصاب ، فوق تخصص گوارش، فوق 
تخصص ریه و روانپزشک است که در دوشیفت صبح و عصر فعال می 
باشد .دکتر گلچین همچنین اشاره کرد: بیمه شدگان می توانند به منظور 
اخذ نوبت از مراکز درمانی ملکی سازمان به صورت غیر حضوری همه 
روزه از ساعت 6 صبح علاوه بر روشهای کد دستوری:13#*1420*4* 
و   nobat.tamin.ir وبسایت   ،*6655*142020*22# و 
nobatdgilan.tamin.ir،اپلیکیشن رایطب و شماره تلفنهای 
گیری  شماره  با  و  متمرکز  سامانه  طریق  از   ،  ۷ 0133361۷502الی 
44۹55) با تلفن ثابت( و 01344۹55) با تلفن همراه( نسبت به دریافت 

نوبت اقدام نمایند.

استان  مطبوعات  خانه  مدیره  هیات  انتخابات 
خراسان  اصفهان،  استان های  با  همزمان  گیلان 
هیات  اعضای  با حضور  ایلام  و  کردستان  شمالی، 
پرور،  کشت  علی  اسدی،  نادر  مجمع  سنی  رئیسه 
دیبا  لطفی  محمداسماعیل  بصیر،  کارگر  محمدرضا 
برگزار  مطبوعات  خانه  محل  در  روستا  محبوب  و 

شد.
قاسم مصفا در تشریح این خبر گفت: نتایج رسمی 
انتخابات هیات مدیره خانه مطبوعات استان گیلان 
ساعت  از  الکترونیکی  صورت  به  مرداد  دوم  امروز 
 ۷2.4 مشارکت  و  نفر   25۷ حضور  با   ،12 تا   10

درصدی اعضا برگزار شد.
فرهنگ  اداره کل  رسانه ای  و  فرهنگی  امور  معاون 
مسئول  مدیران  بخش  در  گیلان  اسلامی  ارشاد  و 
در  مسئول  مدیر  نماینده  ابراهیمی،  میلاد  افزود: 
سینا  رای،   145 با  اصلی  عضو  و  مدیره  هیأت 
و  مدیره  هیأت  در  مسئول  مدیر  نماینده  هوشمند، 
نماینده  بشر،  بزرگ  علی  رای،   ۹3 با  اصلی  عضو 
مدیر مسئول در هیأت مدیره و عضو علی البدل با 
۸6 رای برای مدت 3 سال انتخاب شدند.وی گفت: 
ام البنین فتوحی با 124 رای، اسماعیل بلالایی با 
121 رای، محمدرضا منصفی با ۹۸ رای به عنوان 
اصلی  عضو  و  مدیره  هیأت  در  خبرنگاران  نماینده 
رای   ۹۷ با  هم  پور  محب  بابک  و  شدند  انتخاب 
شد.  معرفی  البدل  علی  عضو  و  خبرنگار  نماینده 
تعداد  با  اسماعیلی  وحیده  و  کتمان  علی  همچنین 
مشترک ۹3 رای انتخاب شدند که با حضور هیئت 
بین  البدل،  علی  عضو  انتخاب  برای  سنی  رییسه 
شد.مصفا  خواهد  انجام  کشی  قرعه  مذکور  نفر  دو 
بیان کرد: در بخش نماینده روزنامه های سراسری 
ونوشه مشهدی محمدعلی خراط، نماینده نمایندگی 
روزنامه سراسری در هیات مدیره و عضو اصلی با 
نماینده  شکری،  حسن  و  شد  انتخاب  رای   102
نمایندگی روزنامه سراسری در هیات مدیره هم با 
البدل شد.معاون امور فرهنگی  ۸0 رای عضو علی 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره کل  رسانه ای  و 
گیلان ادامه داد: ابراهیم افشاری با 126 رای عضو 
اصلی و نماینده خبرگزاری ها در هیات مدیره خانه 
هم  سندی،  اقدامی  سمیه  شد؛  انتخاب  مطبوعات 
با ۹۹ رای نماینده خبرگزاری ها در هیات مدیره و 

رئیس سازمان بهزیستی کشور:
رویکرد بهزیستی توانمندسازی مددجویان است

از آغاز نامنویسی تاکنون:
افزون بر ۶ هزار نفر در گیلان برای پیاده روی اربعین ثبت نام کردند

مراجعه۱83۶2 بیمار به اورژانس بیمارستان حضرت رسول اکرم)ص( رشت نتایج انتخابات خانه 
مطبوعات گیلان اعلام شد

آگهي دعوت مجمع عمومي عادي نوبت اول
شرکت تعاونی در حال تصفیه مسکن مهر آزاد8  رشت 

 به شماره ثبت 12641 و شناسه ملی   10720255540

هیئت تصفیه شرکت تعاوني منحله مسکن مهر آزاد8  رشت

تاریخ انتشار:4/  5  /۱403

جلسه مجمع عمومي عادي بطور فوق العاده نوبت اول شرکت تعاوني آزاد۸ در حال تصفیه مسکن مهر  رشت راس ساعت:16:00    روز پنج شنبه  مورخ  1۸ / 05 /1403   در محل 
مسجد امام هادی به آدرس:مسکن مهر جنب پارک دائی جون مسجد امام هادی )ع( تشکیل می گردد.

لذا از کلیه اعضاي محترم دعوت مي گردد  با در دست داشتن کارت ملی  رأس ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند و یا وکیل/ نماینده خود را کتباً معرفی نمائید.
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 1۹ آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی، تعداد آرای وکالتی هر عضو  اصلی حداکثر 1 رأی و هر شخص غیر عضو تنها یک رأی خواهد 
بود. و اعضای متقاضی اعطای وکالت ،  می بایست به همراه نماینده خود حداکثرتا تاریخ 1۷/  05 /1403 در محل دفتر شرکت تعاونی آدرس: مسکن مهر فلکه دوم سمت چپ مابین 

خیابان مهر 66 و 65  ، روبروی  ساختمان بهار 15 بر خیابان  کانکس شرک تعاونی در حال تصفیه آزاد۸  حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت ، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند.
دستور جلسه:  

1-گزارش کتبی  عملکرد هیئت تصفیه  
2-طرح وتصویب بودجه شرکت تعاونی  و هزینه های جاری شرکت تعاونی در حال تصفیه سال 1402 و  1403

3 - تصویب هزینه های انجام شده در سال 1402
4- طرح و تصویب برآورد نهایی قیمت تمام شده سال1403

5- طرح و تصویب هزینه های بتن ریزی محوطه بلوک هایی که عرصه مشترک دارند )60 واحد( و تصمیم گیری در خصوص نحوه ی پرداخت آن.
6- تعیین روزنامه ی کثیر الانتشار برای درج آگهی های شرکت تعاونی.



مدیرعامل نیروگاه شهید رجایی استان قزوین:
تولید برق سومین نیروگاه بزرگ کشور در 

تابستان 4درصد افزایش یافت

رئیس هیئت دوچرخه سواری استان قزوین 
انتخاب شد

شبکه ارتباطات سیار در استان یزد توسعه یافت

کارگروه  های  اولویت  گفت:  قزوین  استان  فوتبال  هیئت  رئیس 
را  قزوین  آزادگان  سردار  ورزشگاه  نواقص  رفع  برای  استانداردسازی 

برطرف می کنیم.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،حسین باجیوند در جمع 
نفری سردار  ورزشگاه 15 هزار  نواقص  رفع  در خصوص  خبرنگاران 
آزادگان گفت: یک جلسه تخصصی برای توجه به الزامات AFC در 
خصوص رفع نواقص و مشکلات فنی و استانداردسازی ورزشگاه سردار 

آزادگان برگزار شد و مواردی مطرح شد تا مورد توجه قرار گیرد.
باجیوند تصریح کرد: اشکالات متعددی گرفته شد که تامین اینترنت 
آسانسور،  تامین  تماشاگران،  های  صندلی  گذاری  شماره  خبرنگاران، 
جایگاه خبرنگاران، دوربین چهره زن، پارکینگ ورزشگاه از ایرادات گرفته 

شده بود که برای رفع آن اقدام خواهیم کرد.
موضوع  خصوص  در  یادآورشد:  قزوین  استان  فوتبال  هیئت  رئیس 
ورزشگاه  این  که  کرد  اذعان  باید  شده  مطرح  که  ورزشگاه  پارکینگ 
در زمانی احداث شد که قزوین تیم لیگ برتری نداشت و شاید مانند 
امروز نیاز به پارکینگ احساس نشد و یا اعتبارش مهیا نبود و این چالش 
امروز ایجاد شده و باید هم زمین مناسب برای پارکینگ تهیه شود و هم 

نورپردازی مناسب صورت گیرد که همه این مسائل هزینه بر و زمان بر 
است و بسرعت اتفاق نمی افتد.

باجیوند گفت: در سال اول که از لیگ یک به لیگ برتر صعود کردیم 
شاید کسی تصور نمی کرد ورزشگاه را بتوانیم آماده میزبانی مسابقات 
کنیم اما با یک همت و تلاش مضاعف شاهد انجام آن بودیم و در فاز 
دوم سایر نواقص مانند تامین اینترنت، جایگاه خبرنگاران و پارکینگ را 

اماده می کنیم.
وی در خصوص برگزاری بازیها بدون حضور تماشاگر دزر صورت تامین 
نشدن الزامات AFC اظهارداشت: البته گزارش ارائه شده کمی قدیمی 
اطراف  زمین های  و  اماده شده  ها  پارکینگ  از  امروز بخشی  و  است 
ورزشگاه غلتک خورده و دوربین چهره زن هم باید نصب شود و سعی 

می کنیم به بازی ها برسیم.
رئیس هیئت فوتبال استان قزوین اظهارداشت: برای حفظ منافع باشگاه 
شمس آذر و سازمان لیگ باید الزامات را تامین کنیم اما امیدوارم بازیها با 
تماشاگر آغاز شود و فدراسیون در کنار جدی گرفتن الزامات تماشاگران را 

از دیدن بازی ها محروم نکند.
وی در خصوص مشکل ایجاد شده برای مدیرعامل سابق باشگاه شمس 
آذر هم گفت: هنوز حکمی برای ایشان صادر نشده و ما هم اطلاعات 
زیادی نداریم و مشکلاتش ارتباطی با باشگاه ندارد و مسائل باشگاه 
شفاف بوده و در حال حاضر رئیس هیئت مدیره کارها را انجام می دهد 
اما پیگیر احوالشان از خانواده هستیم زیرا برای شمس آذر زحمت زیادی 

کشیدند و ما قدردانشان هستیم.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قزوین گفت: با افزایش قابل 
توجه پاداش معرفی مراکز غیرمجاز رمز ارز به ازای معرفی هر دستگاه 

ماینر یک میلیون تومان پاداش اهدا می شود.
 به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،یوسف اینانلو در این باره 
اظهارداشت: برای عبور از پیک بار در تابستان راهکارهای مختلفی پیش 
بینی شده و در کنار فرهنگ سازی نسبت به اجرای طرح ها و برنامه 

هایی برای کاهش پیک بار اقدام شده است.
اینانلو بیان کرد: یکی از مراکز مصرف انرژی، مراکز تولید رمز ارزهای 
غیرمجاز هستند که می تواند مشکلات زیادی در تامین انرژی پایدار 
ایجاد کنند لذا برای شناسایی این مراکز دستورالعملی از 22 اردیبهشت 

ماه امسال اجرایی شده که می تواند به کاهش مصرف منجر شود.
وی یادآورشد: معرفی ماینرهای غیر مجاز علاوه بر پیشگیری از سوء 
استفاده و هدر رفت انرژی از وارد آمدن آسیب به تجهیزات شبکه برق و 
لوازم برقی مشترکان و خاموشی ها هم جلوگیری می کند و می تواند به 
تامین برق مطمئن و پایدار مصرف کنندگان به ویژه در شرایط پرباری 

شبکه کمک کند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قزوین یادآورشد: پاداش های 
تعیین شده برای هر دستگاه ماینرغیرمجاز مبلغ یک میلیون تومان است 

که پرداخت آن در دو مرحله انجام می شود.
وی گفت: اشخاص حقیقی یا حقوقی می توانند نسبت به اعلام موارد 

www.tavanir.org. مشکوک از طریق سایت توانیر به نشانی
ir و در بخش ثبت گزارش رمز ارز غیر مجاز اقدام کنند.

اینانلو تصریح کرد: برای ایجاد انگیزه بیشتر در شناسایی مراکز رمز ارز غیر 
مجاز سقف پاداش کشف ماینر غیرمجاز در دوایر دولتی دوبرابر شده و در 
مرحله اول پاداش ها شامل اعطای یک میلیون تومان به ازای معرفی هر 
دستگاه ماینر غیر مجاز است که تا سقف 25 میلیون تومان برای معرفی 
مراکز غیر مجاز خصوصی و تا سقف 50 میلیون تومان برای معرفی 
ماینرهای غیرمجاز در مراکز دولتی و غیر دولتی که از بودجه عمومی 
استفاده می کنند، در نظر گرفته شده و در مدت 15 روز کاری به عامل 

شناسایی کننده پرداخت می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قزوین اظهارداشت: بر اساس 
موارد اعلام شده از سوی شرکت توانیر، محاسبه مرحله دوم پاداشها، 
متناسب با مدت و میزان استفاده غیرمجاز از انرژی برق در مراکز غیرمجاز 
رمز ارز به این صورت است که بیش از یک سوم پاداشهای این بخش 
در مدت 40 روز به عامل شناسایی کننده و الباقی به مجریان و ضابطان 

قضایی ذی ربط پرداخت می شود.
وی بیان کرد: پیش از این سقف پاداش برای معرفی مراکز غیرمجاز رمز 
ارز با ضریب 5/1 درصد بهای هر کیلووات ساعت برق مصرفی محاسبه 
می شد و حدود 10 میلیون تومان بود که فقط بر اساس مدت زمان و 
میزان انرژی مصرفی غیرمجاز محاسبه و پرداخت می شد اما در حال 
حاضر این ضریب به 3 درصد افزایش یافته و علاوه بر پاداش مربوط به 

تعداد ماینرهای کشف شده، پرداخت می شود.
وی در ادامه تاکید کرد: اقدام به استفاده غیرمجاز از برق برای استخراج 
رمزارز جریمه های سنگین معادل 100 برابر قیمت برق در پی خواهد 

داشت و در صورت تکرار تخلف انشعاب جمع آوری خواهد شد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قزوین ابراز امیدواری کرد با 
مشارکت مردم در شناسایی مراکز غیرمجاز مصرف کننده انرژی بتوان 

میزان مصرف را مدیریت و از تابستان به سلامت عبور کرد.

کل  اداره  در  بار  اولین  برای  گلستان  استان  دامپزشکی  هیات صلح 
دامپزشکی استان گلستان با حضور معاونت محترم قضایی رئیس کل 
ورییس شورای حل اختلاف گلستان و مدیر مجتمع شورای حل اختلاف 
گرگان افتتاح شد.این مراسم با حضور  احمد جعفری معاون قضایی 
رئیس کل دادگستری و رئیس شورای حل اختلاف استان گلستان و 
حجت الاسلام محمدنژاد مدیر مجتمع شورای حل اختلاف گرگان ، 
سوسرایی مسئول حفاظت و سرکار خانم حسن پور دبیر ستاد صبر استان 
گلستان و دکتر کاووسی مدیر کل دامپزشکی استان با همراهی دکتر 
عبدالوند معاون سلامت ،دکتر سالاری معاون توسعه،حجت الاسلام 
توحیدی راد مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه و همچنین دکتر یوسفی 
از  استان و دکترکمال غریبی ودکتر طاهری  رئیس نظام دامپزشکی 
اعضای نظام دامپزشکی در روز یکشنبه 31 تیر 1403 در محل سالن 
جلسات شهید حاج قاسم سلیمانی اداره کل دامپزشکی استان گلستان 

برگزار شد.
 احمد جعفری، معاون قضایی رئیس کل دادگستری و رئیس شورای حل 
اختلاف استان گلستان در مراسم آغاز به کار این هیات صلح ، بیان 

داشت: هیات های صلح و صلح یاران برای حل و فصل دعاوی پیش از 
تشکیل پرونده و در مواردی حتی پس از تشکیل پرونده، ورود می کنند.

رئیس شورای حل اختلاف گلستان با بیان این که مردم اولین راهکارشان 
در مواجهه بااختلافات طرح پرونده در محاکم نباشد افزود: هیات های 
صلح در کنار شورا های حل اختلاف بستری برای حل مشکلات مردم 
به دست خود مردم و به دور از فضای دادگاه است.وی ادامه داد: اعضای 
این هیات 4 نفرند  ، 3 نفر آگاه به مسائل دامپزشکی و یکی از آنان 
آشنا به مسائل حقوقی است..در ادامه جلسه علی کاووسی مدیر کل 
دامپزشکی گلستان نیز با اشاره به گستردگی فعالیت های اقتصادی تولید 
کنندگان در حوزه دامپروری و دامپزشکی و بروز اختلافات مالی و قضایی 
بین تولید کننده، خریدار و فروشنده، گفت:طبق روال سابق طبیعتا چنین 
پرونده هایی به کارشناس ارجاع و حکم دادگاه برحسب اسناد و نظریه 
کارشناس صادر میشد.وی ضمن اشاره به گام رو به جلوی دامپزشکی 
گلستان در سطح کشور، گفت: در حال حاضر ما با افتتاح تاسیس این 
هیات صلح یک گام جلوتر هستیم و قبل از تشکیل پرونده و ریشه ای 

شدن اختلافات ورود و رضایت طرفین را جلب خواهیم کرد

رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری یزد از وقوع 
آتش سوزی گسترده،   در کارخانه قیام نخ واقع در منطقه ویژه 

شهرک صنعتی این شهر خبر داد.
به گزارش  روابط عمومی این سازمان، سعید پاک سرشت افزود: 
اکنون  هم  یزد  نشانی  آتش  سازمان  پرسنل  از  آتش نشان   21
مشغول اطفاء حریق هستند؛ تاکنون ۹ دستگاه خودروی سنگین از 

ایستگاه های سطح شهر یزد به محل حادثه اعزام شده اند.
میبد،  شهرداری های  آتش نشانی  همچنین  کرد:  خاطرنشان  وی 
مهریز، اردکان و اشکذر در حال اعزام خودروهایشان به شهرک 
امدادی  : 2 کد  اعلام کرد  یزد هم  یزد هستند.اورژانس  صنعتی 
مصدومی  تاکنون  خوشبختانه  هستند  مستقر  محل  در  اورژانس 

گزارش نشده است.

به گزارش ارسالی خبرنگار معین -پورکاظم از قزوین،مهندس محمدرضا 
نصرآبادی در دیدار با سالار آبنوش)ولایت مدار( نماینده شهرستانهای 
قروین، البرز وآبیک در مجلس شورای اسلامی گفت: اجرای فیبر نوری 
تحول بزرگی در ایجاد زیرساخت های ارتباطی است و استان قروین 
به عنوان پایلوت طرح نجما، اقدامات موثری در اجرای فیبر نوری شهر 

قزوین و شهر های تابعه داشته است.
وی افزود: مخابرات منطقه قزوین هم اکنون بیش از 2500 مشترک 
خانگی از سرویس فیبرنوری )FTTH( استفاده کرده و اعظم پروژه 
های فیبر نوری دستگاه اجرایی، دادگستری، بانکها بخشداری های استان 

را به انجام رسانیده است
مدیر مخابرات منطقه با اشاره به سرمایه گذاری بیش از 50 میلیارد تومان 

فقط از محل مولد سازی ، اجرای 15ایستگاه نسل پنجم تلفن همراه 
، اجرای پروژه های مشترک با وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات به 
نام uso، خواستار کمک و همیاری در خصوص انجام دو پرژه مهم و 
کلیدی در حوزه محرومیت زدایی که شامل اجرای فیبر نوری بخشی 

از منطقه طارم و اجرای فیبر نوری منطقه الموت از ایشان گردیدند.
سالار آبنوش ) ولایتمدار(، نماینده ی مردم شهرستان های قزوین، 
البرز و آبیک در مجلس شورای اسلامی، ضمن تقدیر از تلاش های 
مخابرات منطقه قزوین در توسعه ارتباطات گفت: فیبرنوری و اجرای آن 
در سرعت توسعه و ایجاد زیرساخت های ارتباطی، کار مهم و بزرگی 

است که انجام شده و باید اجرای این اقدامات و پروژه ها برای مردم، به 
صورت هنرمندانه، تبیین گرددوتوانمندی مهندسان ایرانی در اوج تحریم 

ها شایسته تقدیر است و باید از فرصت های پیشرفت علمی به اندازه 
ی توان ، استفاده کنیم

رئیس هیئت فوتبال استان قزوین:
ایرادات فنی ورزشگاه سردار آزادگان را برطرف می کنیم

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قزوین:
معرفی هر دستگاه ماینر غیر مجاز یک میلیون تومان پاداش دارد

مدیر مخابرات استان قزوین:
مهندس نصرآبادی :اجرای فیبر نوری تحولی بزرگی در 

ایجاد زیرساخت ارتباطی است

افتتاح نخستین هیات صلح دامپزشکی کشور در گلستان

آتش سوزی گسترده کارخانه قیام نخ در شهرک صنعتی یزد
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خط منظم مسافری دریایی مسیر جزیره قشم به جزیره لارک و برعکس روز شنبه با حضور مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان راه اندازی شد.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان، مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان در حاشیه راه اندازی این مسیر دریایی گفت: این خط منظم دریایی، به دنبال دیدار مردمی علی اکبر صفایی معاون وزیر راه و شهرسازی ومدیرعامل سازمان بنادر با 
اهالی لارک و مطالبه مطرح شده از سوی ساکنان جزیره و به منظور انجام امور جاری، آغاز به کار کرد.حسین عباس نژاد با اعلام اینکه تردد شناورها در مسیر این 2 جزیره به صورت چهار بار در هفته انجام می شود، افزود: این ترددها در روزهای شنبه، دوشنبه، چهارشنبه 
و جمعه هر هفته مسافران را از قشم به مقصد جزیره لارک و برعکس منتقل می کند.وی بیان کرد: روزهای شنبه ساعت هشت صبح و دوشنبه ساعت 16، روزهای چهارشنبه و جمعه نیز در ساعت 1۷:30مسافران این جزیره)لارک( را به مقصد اسکله شهید ذاکری قشم 

 پنجشنبه  4  مرداد  1403ترک خواهند کرد.به گفته مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان؛ هزینه برای ساکنان جزیره لارک رایگان و برای مسافران و گردشگران هر نفر یک میلیون و 500 هزار ریال تعیین شده است.
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خط مسافری دریایی جزایر قشم به لارک راه اندازی شد

سفر به آذربایجان شرقی چهار 
درصد افزایش یافت

پرداخت یک سوم مطالبات 
گندم کاران مازندران

معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهداری و 
آذربایجان شرقی گفت: حجم  نقل جاده ای  و  حمل 
این استان در چهار ماهه  به  سفر و تردد خودروها 
سال  مشابه  مدت  به  نسبت  درصد  چهار  امسال 

گذشته افزایش یافته است.
»جواد عبدی« ه در گفت و گو با ایرنا افزود: در این 
بازه زمانی بیش از هفت میلیون و ۷10 هزار دستگاه 
خودرو سبک و سنگین به داخل استان وارد شده اند.

وی با بیان اینکه در این مدت بیش از هفت میلیون 
استان  از  به خارج  نیز  و 24۹ هزار دستگاه خودرو 
سفر کرده اند، اظهار کرد: حجم سفر و تعداد تردد 
خودروها به خارج از استان در سال جاری نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته تغییر چندانی نداشته است.

راهداری  اداره کل  راه های روستایی  و  معاون فنی 
از  گفت:  آذربایجان شرقی  جاده ای  نقل  و  حمل  و 
ابتدای امسال تا اول مرداد ماه بیش از 135میلیون و 
۹۹0 هزار خودرو در مسیرهای مختلف استان تردد 

کرده اند.
تردد خودروها  تعداد  این  اینکه  به  اشاره  با  عبدی، 
توسط ۹۸ دستگاه ترددشمار آنلاین موجود در جاده 
های مختلف استان ثبت شده است، ادامه داد: تعداد 
تردد خودروهای ثبت شده در این مدت در مقایسه 
نداشته  تفاوت چندانی  با مدت مشابه سال گذشته 

است.
وی یادآور شد: از کل تردد ثبت شده در جاده های 
نقلیه  وسایل  به  مربوط  درصد   12 استان،  مختلف 
سنگین و ۸۸ درصد مربوط به وسایل نقلیه سبک 

بوده است.
رفت  مسیرهای  زمانی،  بازه  این  در  افزود:  عبدی، 
و برگشت کنارگذر جنوبی شهیدکسایی، ایلخچی- 
تبریز-  ایلخچی،  آذرشهر-  تبریز- صوفیان،  تبریز، 
خواجه و آزادراه تبریز- زنجان از پرترددترین جاده 

های استان بودند.

با  مازندران  کشاورزی  جهاد  سازمان  زراعت  مدیر 
گندم کاران  مطالبات  یک سوم  تاکنون  اینکه  اعلام 
مازندران پرداخت شد، گفت: می طلبد پیگیری های 
پرداخت  گندم  مطالبات  بقیه  تا  گیرد  صورت  لازم 

شود.
کشاورزی  جهاد  عمومی  روابط  از  ایرنا  گزارش  به 
اظهار  چهارشنبه،  روز  حقیقی  خلیل  مازندران، 
و  مناطق جلگه ای  در  برداشت گندم  کرد: عملیات 

پایین دست استان مازندران انجام شد.
وی با اشاره به انجام ۸4درصدی عملیات برداشت 
مازندران،  میان بند  و  کوهستانی  مناطق  در  گندم 
سطح  کل  از  برداشت  عملیات  درمجموع  افزود: 
به ۹1 درصد  استان  5۸هزار هکتاری گندم زارهای 

رسیده است.
مازندران  کشاورزی  جهاد  سازمان  زراعت  مدیر 
عملیات  در  تاخیر  مونب  بارندگی ها  اینکه  بیان  با 
برداشت گندم شد، اضافه کرد: در غیر این صورت 
استان  مزارع  در  گندم  کامل  برداشت  شاهد  باید 

مازندران بودیم.
پرداخت یک سوم مطالبات گندم کاران مازندران

تن  150هزار  از  بیش  میزان  از  شد:  یادآور  حقیقی 
از ۹۸هزار تن محصول  گندم خرید تضمینی بیش 

گندم مازندران انجام شد.
خرید  میزان  از  ما  پیش بینی  اینکه  اعلام  با  وی 
کرد:  تصریح  است،  تن  105هزار  گندم  تضمینی 
باوجود سم پاشی های به موقع اما محصول گندم در 

برخی مناطق استان دچار جوانه زنی شد.
مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی مازندران بیان 
کرد: تاکنون چهار هزار و 500 تن گندم جوانه زده 
نگهداری  جداگانه  انبارهای  در  و  خریداری  استان 

شده است.
مطالبات  یک سوم  تاکنون  اینکه  اعلام  با  حقیقی 
می طلبد  گفت:  شد،  پرداخت  مازندران  گندم کاران 
مطالبات  مابقی  تا  گیرد  لازم صورت  پیگیری های 
سال  برای  بتوانند  تاکشاورزان  شود  پرداخت  گندم 
کار  و  به کشت  بیشتری  امیدواری  با  آینده  زراعی 

بپردازند.

با حضور اصحاب رسانه مسوول 
رسانه  بسیج  سازمان  جدید 

استان قزوین معرفی شد.
خبرنگار  ارسالی  گزارش  به 
معین  از قزوین، با حضور معاون 
صاحب  سپاه  کننده  هماهنگ 
و  قزوین  استان  )عج(  الامر 
جمعی از اصحاب رسانه استان 

قزوین علی اسدالله به عنوان مسوول جدید سازمان بسیج رسانه استان قزوین 
منصوب شد.

در این جلسه که بعد از ظهر سه شنبه در سالن جلسات شهید پرویز سپاه صاحب 
الامر )عج( استان قزوین برگزار شد از زحمات محمد کشاورز تقدیر و تشکر شد.

علی اسدالله پیش از این در معاونت فرهنگی سپاه صاحب الامر )عج( استان 
قزوین فعالیت میکرد. همچنین پیش از این محمد کشاورز به عنوان مسوول 

جدید سازمان بسیج هنرمندان معرفی شده بود.

رجایی  شهید  نیروگاه  مدیرعامل 
نیروگاه  در  برق  تولید  گفت:  قزوین 
گرفته  صعودی  سیر  رجایی  شهید 
و نسبت به تابستان پارسال 4درصد 

افزایش یافت.
معین  خبرنگار  ارسالی  گزارش  به 
-پورکاظم از قزوین،ابوالفضل موتابها 

در این باره اظهارداشت: نیروگاه شهید جایی با بیش از 32 سال سابقه فعالیت 
و انجام کامل برنامه های تعمیراتی از ابتدا تا امروز با آمادگی 100 درصدی در 

خدمت شبکه سراسری تولید بوده است.
وی افزود: در این نیروگاه سالانه بیش از 12 میلیارد کیلو وات ساعت برق تولید 
و تحویل شبکه می شود و این نیروگاه تاثیر بسزایی در پایداری شبکه سراسری 

برق دارد.
موتابها تصریح کرد: با انجام تعمیرات بموقع و زودتر از سال گذشته در این 
نیروگاه به استقبال تابستان رفتیم و توانستیم در 4 ماهه امسال نسبت به سال 

قبل 4 درصد افزایش تولید داشته باشیم.
این مدیر تصریح کرد: بیش از 4.5 میلیارد کیلو وات ساعت برق در این مدت 

تولید و تحویل شبکه سراسری شد.
مدیرعامل نیروگاه شهید رجایی قزوین گفت: با این میزان تولید در این مدت 
میزان تولید برق واحدهای این نیروگاه نسبت به مدت مشابه سال گذشته چهار 

درصد افزایش یافته است.

با برگزاری مجمع انتخابات ریاست 
هیئت دوچرخه سواری استان قزوین 
با حضور رئیس فدراسیون دوچرخه 
به  خورگامی  احمد  کشور،  سواری 
عنوان رئیس هیئت ئوچرخه سواری 

استان قزوین انتخاب شد.
 به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از 
قزوین، در مراسمی با حضور اسدی 
سواری  دوچرخه  فدراسیون  رئیس 

کشور، عباس علایی مقدم مدیرکل ورزش و جوانان مجمع انتخاباتی هیئت 
در اداره ورزش و جوانان قزوین برگزار شد.

در این جلسه پس از رای گیری احمد خورگامی با کسب 20 رای از 20 رای 
اخذ شده به مدت 4 سال به عنوان رئیس هیئت دوچرخه سواری استان قزوین 

انتخاب شد.
در ادامه جلسه احمد خورگامی اسامی پیشنهادی اعضای هیئت رئیسه خود 
را اعلام کرد و پس از برگزاری انتخابات هیئت رئیسه، سرکار خانم طاهره 
پورحیدری به عنوان نایب رئیس آقایان مجید دقیقی، اسماعیل عرشیان و پیمان 
خداداده به عنوان اعضای هیئت مدیره و یاسر بابایی به عنوان خزانه دار این 

هیئت انتخاب شدند.

توسعه ارتباطات سیار در استان یزد با نصب و راه اندازی سایت جدید همراه 
اول در شهر یزد و شهرستان تفت توسعه یافت.

ادامه  در  یزد،  منطقه  مخابرات  عمومی  روابط  چهارشنبه  روز  گزارش  به 
شدن  اجرایی  منظور  به  و  یزد  منطقه  مخابرات  متخصصان  های  تلاش 
پروژه توسعه شبکه ارتباطی همراه، سایت BTS میرحسینی واقع در بلوار 
جمهوری شهر یزد با تکنولوژی های 4G,3G ,2G نصب و راه اندازی 

شد.
همچنین سایت روستای مزرعه خسرو از توابع بخش نیر شهرستان تفت 
با فن آوری های 4G,2G بر اساس طرح »USO« خدمات عمومی با 
هزینه ای بالغ بر 40 میلیارد ریال توسط متخصصان مخابرات منطقه یزد 

نصب و راه اندازی شد.
این طرح ها برای آنتن دهی و دسترسی مشترکان همراه اول به اینترنت و 

کیفیت مکالمه ی بهتر در مناطق یاد شده به بهره برداری رسید.
با اجرای این سایت ها، تعداد سامانه های تلفن همراه در شهر یزد به241 
سایت و 1243 تکنولوژی 4G,3G ,2G و در شهرستان تفت به 6۷ سایت 

و 1۸۹ تکنولوژی4G,3G ,2G رسید.

مسوول جدید سازمان بسیج رسانه استان 
قزوین معرفی شد
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اجتماعی وسلامت

سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور در مورد فعالیت سایت و کانال جعلی به نام »سنجش الکترونیک« به داوطلبان آزمون ها هشدار 
داد.بنابر گزارش ایسنا، در این اطلاعیه آمده است:در روزهای اخیر سایت و کانالی جعلی به نام سنجش الکترونیک )به نشانی esanjesh.org و 
کانال تلگرامی t.me/esanjeshorg ( با کپی گرافیک، آرم و اطلاعات سایت سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور اقدام به 
فعالیت نموده است که این اقدامغیرقانونی بوده و تحت پیگرد مراجع قانونی قرار دارد. این سایت و کانال همچنین اقدام به انتشار برخی مصاحبه ها و 
اطلاعات جعلی و کذب به نقل از رئیس و معاونان سازمان ملی سنجش به قصد فریب داوطلبان کرده است که ضرورت هشیاری داوطلبان آزمون ها و 
رسانه های کشور را دو چندان ساخته است. لذا از تمامی داوطلبان آزمون های سازمان ملی سنجش تقاضا می شود از درج هرگونه اطلاعات و مشخصات 

فردی و آزمونی خود در سایت و کانال مذکور جداً خودداری نمایند. بدیهی است در صورت عدم رعایت، مسئولیت 
هرگونه سوءاستفاده از آن به عهده داوطلب خواهد بود.سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور تأکید 
می نماید جعل و ایجاد سایت مذکور که مشابه با سایت این سازمان می باشد و یا سوءاستفاده از عنوان مسئولان 
و کارشناسان سازمان ملی سنجش، جهت فریب داوطلبان و کلاهبرداری صورت گرفته و فاقد اعتبار است و تنها 
 www.sanjesh.org مرجع اطلاع رسانی سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور در آدرس

در حال فعالیت است و این سازمان در پیام رسان های خارجی هیچ گونه فعالیتی ندارد.

سازمان سنجش اطلاعیه داد

 پنجشنبه  4  مرداد  1403
 شماره 6808

سلامت و درمان

هشدار مرکز پژوهش ها درباره افزایش جمعیت زیر خط فقر در ایران
تحلیل روز

ناتو پلاس تا مرزهای چین و روسیه آیین نامه های دوراپزشکی 
در حال تدوین 

رئیس مرکز مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت 
حوزه  در  جهش  آستانه  در  اینکه  بیان  با  بهداشت 
انجام شده جهت  اقدامات  از  داریم،  قرار  دوراپزشکی 
معاونت های  توسط  دوراپزشکی  آیین نامه های  تدوین 

بهداشت، درمان و حقوقی این وزارتخانه خبر داد.
آخرین  درباره  ایسنا،  با  گفت وگو  در  مظهری  رضا 
وضعیت اجرای دوراپزشکی )تله مدیسین( اظهار کرد: 
ظرفیت  از  دوراپزشکی  اجرای  برای  بهداشت  وزارت 
پزشکی  علوم  دانشگاه  مانند  مختلف  مجموعه های 
علوم  دانشگاه های  تمام  می کند.  استفاده  هوشمند 
پزشکی، معاونت های بهداشت و درمان وزارت بهداشت، 
شرکت های دانش بنیان در ارتباط با دوراپزشکی اقدام 
کرده اند. اقدامات بسیار خوبی در ارتباط با دوراپزشکی 
شکل گرفته و در آستانه جهش در حوزه دوراپزشکی 

قرار داریم.
آیین نامه های دوراپزشکی در حال تدوین

وی با بیان اینکه دوراپزشکی بخش های مختلفی دارد، 
و  بیمار  میان  وسیله »صوت«  به  ساده  ارتباط  افزود: 
حساب  به  دوراپزشکی  بخش های  از  یکی  پزشک، 
می آید. ارتباط میان پزشک و بیمار به وسیله صوت در 
دوران پاندمی کرونا قابل مشاهده بود و مشاوره های 
پزشکی طی این دوران در اختیار بیماران قرار می گرفت. 
این بخش دوراپزشکی در بخش خصوصی رایج است 
و در اختیار بیماران قرار می گیرد. ارتباط میان بیمار و 
دوراپزشکی  ابتدایی  بخش  صوت،  وسیله  به  پزشک 

محسوب می شود.
رئیس مرکز مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت 
و  پزشک  میان  ارتباط  اگرچه  اینکه  بیان  با  بهداشت 
بیمار در بخش های خصوصی استفاده می شود اما باید 
موضوع  با  آیین نامه هایی  کرد:  بیان  شود،  ضابطمند 
توسعه ارتباط پزشک و بیمار آماده کردیم که به صورت 
جزئی در حوزه های دولتی به این آیین نامه ها پرداخته 
می شود و باید برای بخش خصوصی نیز ابلاغ شود. 
در حال حاضر، آیین نامه ها به طور کامل تنظیم نشده، 
معاونت های »درمان«، »بهداشت« و »حقوقی« وزارت 
بهداشت در حال کار کردن بر روی آیین نامه ها هستند. 
گسترش ابزارک های موبایلی و صدور نسخه 

از راه دور
وزارت  و  دانش بنیان  شرکت های  اینکه  بیان  با  وی 
بهداشت در ارتباط با دوراپزشکی فعالیت می کنند، گفت: 
 Patient to« ارتباط میان بیمار و ارائه کننده خدمت
دوراپزشکی  با  مرتبط  موارد  از  یکی   »Provider
است و این ارتباط می تواند فراتر از مشاوره و در قالب 
ویزیت بیمار باشد. این ارتباط می تواند شامل گرفتن 
شرح حال بیمار، رویت بیمار و گرفتن شرح سوابق بیمار 
باشد و یک پزشک می تواند از راه دور نسخه صادر کند.

دیگر  روش  نیز  ابزارها  از  استفاده  داد:  ادامه  مظهری 
دوراپزشکی محسوب می شود. منظور از استفاده از ابزارها 
این است که بخشی از معاینه با استفاده از ابزارک ها 
از راه دور فراهم می شود. ارائه دهنده خدمت می تواند 
با استفاده از ابزارهایی که به موبایل متصل می شوند 
اقداماتی مانند گرفتن فشارخون و شنیدن صدای قلب 
بچه ها، چک کردن حلق بیمار و بررسی ضایعه پوستی 
را انجام دهد. ابزارک هایی که برای دوراپزشکی استفاده 

می شوند در بازار تولیدشده و در دسترس قرار دارند. 
رئیس مرکز مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت 
بهداشت افزود: در آستانه گسترش استفاده از ابزارک ها 
به فروش و  قوانین مربوط  در سراسر کشور هستیم. 
عرضه ابزارها در حال تدوین است. این ابزارها توسط 

شرکت های دانش بنیان تولید یا وارد شده اند. 
اجرای پایلوت ارتباط از راه دور دو ارائه دهنده خدمت 

پزشکی
خدمت  »ارائه دهنده  ارتباط  اینکه  بیان  با  مظهری 
 Provider to« خدمت«  ارائه دهنده  با 
مرکز  یا  پزشک  با  پزشک  )ارتباط   »Provider
درمانی( از دیگر موارد مرتبط با دوراپزشکی به حساب 
می آید. بیمار در کنار یک کارشناس، پزشک عمومی، 
پزشک خانواده یا بهورز حضور دارد و آنها به منظور 
انجام اقدامات مداخله ای با یک ارائه دهنده خدمات در 
سطوح بالاتر ارتباط برقرار می کنند. ارائه دهنده خدمات 
در سطوح پایین تر به نحوی دستیار ارائه دهنده خدمت در 
سطوح بالاتر می شود. پزشک عمومی می تواند علاوه بر 
اینکه شرح حال بیمار را می گیرد با استفاده از ابزارک ها و 
به نمایندگی از ارائه دهنده خدمت در سطح بالاتر، موارد 

مربوط به معاینه را انجام دهد.
ابزارهای مربوط به  وی بیان کرد: بخش عمده ای از 
ارتباط میان ارائه دهنده خدمت با دیگر ارائه دهنده خدمت 
تولید شده و این ارتباط به صورت پایلوت در بخش هایی 
از کشور مانند شهرستان »ایرانشهر« در استان سیستان 

و بلوچستان اجرا می شود. 
رئیس مرکز مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت 
بهداشت با بیان اینکه در آستانه بهره برداری از سطوح 
بیشتری از ارائه دهنده خدمت به ارائه دهنده خدمت قرار 
داریم، اظهار کرد: این ارتباط می تواند به صورت ارتباط 
پزشک با پزشک، ارتباط یک مرکز خدمات درمانی با 
یک بیمارستان فوق تخصصی در شهر تهران باشد. 
خبرهای  بتوانیم  جاری  سال  پایان  از  پیش  امیدوارم 

خوبی درباره دوراپزشکی مخابره کنیم.

واشنگتن،  در  )ناتو(  شمالی  آتلانتیک  پیمان  سازمان  عضو  کشورهای  نشست  با  هم زمان 
زمزمه های گسترش ناتو در قالب »ناتو پلاس« یا ناتوی آسیایی نیز به گوش رسید، برنامه ای 
که اکنون هند و تایوان را به عنوان اهداف بعدی گسترش نفوذ دفاعی- سیاسی آمریکا مورد 
هدف قرار داده است؛ کشورهایی که پشت دیوار چین، بتوانند اهداف ناتو را در تقابل با پکن 

پیش ببرند.
به گزارش ایرنا، ناتو پلاس اصطلاحی است که برای اشاره به ائتلافی متشکل از سازمان پیمان 
آتلانتیک شمالی )ناتو( و چهار کشور استرالیا، نیوزیلند، ژاپن، کره جنوبی و رژیم صهیونیستی 
اساس  است.  بر  جهانی  دفاعی  همکاری  افزایش  گروه   این  اصلی  هدف  می شود.  استفاده 
اعلام سایت رسمی ائتلاف ناتو، عضویت در ناتو پلاس ویژگی هایی چون دسترسی بی وقفه 
به اطلاعات امنیتی، دسترسی به فناوری های نظامی پیشرفته و مشارکت دفاعی تقویت شده با 

آمریکا را برای کشورهای عضو در پی دارد.
کشورهای منطقه هند و اقیانوس آرام با پیشنهادهایی از سوی آمریکا و دیگر اعضای ناتو مانند 
فرانسه برای عضویت در این ائتلاف جنبی روبه رو بوده اند؛ تعامل ناتو با کشورهای ناتو پلاس 
که آن ها را شرکای هند و اقیانوس آرام خود می نامد، زمانی افزایش یافت که سران آن ها برای 
اولین بار در اجلاس سالانه ناتو در سال 2022 در مادرید شرکت کردند. این سال آغاز جنگ در 
اوکراین بود و ناتو در همین نشست برای اولین بار چین را به عنوان بازیگری که »چالش های 

سیستمی« برای امنیت منطقه یورو آتلانتیک ایجاد می کند، معرفی کرد.
امنیت  ارتقای  آسیا حول محور  و شرق  آسیای جنوب شرقی  در  ناتو  اولیه  راهبردی  اهداف 
در  دریانوردی  آزادی  تضمین  درگیری،  از  جلوگیری  که  است  اعلام شده  منطقه ای  ثبات  و 
مسیرهای دریایی حیاتی و حمایت از شرکای منطقه ای در افزایش قابلیت های دفاعی آنها را 

شامل می شود.
به همین دلیل تقویت اتحاد با بازیگران کلیدی منطقه ای مانند ژاپن، کره جنوبی و استرالیا در 
این تلاش ها نقش اساسی دارد. هدف ناتو تقویت روابط نزدیکتر و چارچوب های همکاری به 
منظور ایجاد یک معماری امنیتی قوی است که بتواند در برابر آنچه فشارهای چین و روسیه 

می نامد، مقاومت کند.
ناتو از لحاظ دیپلماتیک با سازمان های منطقه ای مانند آسه آن تعامل می کند و در طرح هایی 
مانند »کوآد« )گفت وگوی امنیتی چهارجانبه( برای تقویت همکاری و رسیدگی به نگرانی های 
امنیتی شرکت می کند. کمک های اقتصادی و توسعه ای همراه با همکاری های امنیت سایبری، 
نفوذ ناتو و حمایت از ثبات منطقه را بیشتر می کند. هدف این استراتژی ها ایجاد یک چارچوب 
امنیتی منطقه ای انعطاف پذیر و همکاری است که بتواند فشارهای چین و روسیه را متعادل 

کند.
چین، دشمن منطقه ای هند، رقیب جهانی ناتو

از آنجایی که چین و روسیه حوزه های نفوذ خود را در آسیای جنوب شرقی و شرق آسیا از 
طریق ابزارهای اقتصادی، نظامی و دیپلماتیک گسترش می دهند، ناتو با چالش مقابله با این 
ای و  امنیت منطقه  تقویت  اتحادها،  تقویت  با  تواند  این موضوع می  است.  مواجه  تحرکات 

ارتقای ثبات برای حفظ توازن قوا در منطقه محقق شود.
به عقیده اعضای ناتو، گسترش این ائتلاف یک گام استراتژیک برای تقویت امنیت کشورهایی 
که با فشار چین مواجه هستند، به ویژه تایوان و هند تلقی می شود. از سوی دیگر، به پکن در 

مورد قدرت روزافزون این ائتلاف پیامی روشن می رساند.
در زمانی که پیش بینی می شد گفت وگوی چهارجانبه امنیتی )متشکل از استرالیا، هند، ژاپن و 
آمریکا( به دلیل اختلافات با هند پایان یابد، سران کشورها تاکید کردند که شرکا بر سر دستور 

کار اصلی که در آن تمرکز بر چین است، متحد هستند.
مشارکت هند در گروه هفت )G۷( به عنوان یک کشور شریک، و همچنین مشارکت آن در 
بریکس )برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی( و نشست های مشترک میان روسیه، هند 

و چین، وضعیت منحصر به فرد هند امروز را نشان می دهد.
علاوه بر این، در برابر سناریویی که مرزهای هیمالیا هنوز در وضعیت تنش های دائمی هستند، 
به رسمیت شناختن رسمی چین از سوی اروپا به عنوان یک »رقیب و چالش سیستمی«، به 
هند  برای  خوبی  خبر  )ناتو(،  شمالی  آتلانتیک  پیمان  سازمان  و  اروپا  اتحادیه  توسط  ترتیب 
به  روسیه  اقدامات  که  زمانی  تا  که  معناست  بدان  این  هندوستان  برای  می شود.  محسوب 
نقطه ای برسد که استراتژی بی طرفی دهلی نو نتیجه ندهد، تمرکز بر تقویت موقعیت هند برای 

کنترل و تقابل با چین ادامه خواهد داشت.
علاوه بر این، تزلزل روابط بین اتحادیه اروپا و چین به اروپا اجازه داده است تا تعامل خود را 
با هند افزایش دهد زیرا چشم انداز امنیتی آنها شبیه تر شده است و اروپا برای در نظر گرفتن 

رویکرد تقابلی تر با چین خود را مجاز می داند.
ناتوی آسیایی؛ هدف دور از دسترس؟

به نظر می رسد گسترش رسمی ناتو در آسیا یا حتی یک ائتلاف ناتو با محوریت امنیت جمعی 
در منطقه هند اقیانوس آرام برای دهلی نو غیرقابل قبول است. به همان اندازه که چین برای 
بسیاری از قدرت های منطقه ای تهدید اصلی است، بیشتر اعضای ناتو، پکن را مانند روسیه به 
عنوان یک دشمن دائمی برای اروپا نمی دانند، به همین دلیل هند نمی تواند با استفاده از این 

همکاری ها، درباره چین امنیت خاطر داشته باشد.
چین با سیاست های دقیق با کشورهای منطقه یکپارچه شده است. نفوذ گسترده اقتصادی و 

سیاسی پکن مانع از ورود کشورها به تعهدات جدی با ائتلاف ناتو خواهد شد.
و  نظامی  اقتصادی،  ابعاد  و  است  گسترده  آسیا  شرق  و  شرقی  جنوب  آسیای  بر  چین  تأثیر 
توسعه  از  بارز  نمونه  یک   )BRI( جاده«  و  »کمربند  ابتکار  گیرد.  می  بر  در  را  دیپلماتیک 
سراسر  در  توجهی  قابل  زیرساختی  سرمایه گذاری های  که  است  چین  توجه  قابل  اقتصادی 
منطقه را شامل می شود. این سرمایه گذاری ها نه تنها نفوذ اقتصادی چین را تقویت می کند، 

بلکه قدرت سیاسی آن را نیز بالا می برد.
از نظر دیپلماتیک، چین از طریق روابط خود با آسه آن و توافقات دوجانبه، از قدرت نرم استفاده 
فناوری  پیشرفت های  پرورش می دهد.  را  استراتژیک  وابستگی ها و همسویی های  و  می کند 
چین در قابلیت های سایبری و زیرساخت های دیجیتالی نفوذ آن را بیشتر و حوزه های رقابتی 
جدیدی ایجاد می کند. این استراتژی جامع، چین را در جایگاه یک قدرت مسلط در منطقه قرار 
می دهد و چالشی را ایجاد می کند که ناتو و متحدانش باید به طور موثر به آن رسیدگی کنند.

حمله چین به هند با وجود دور از ذهن بودن محتمل است اما آغاز جنگ تمام عیار میان چین 
و هند، یا حمله پکن به تایوان، طیفی از شرایط امنیتی پیچیده منطقه ای را ایجاد و عضویت 
در ناتو احتمال درگیری را تقویت می کند، همان گونه که زمزمه های پیوستن اوکراین به ناتو، 

مسکو را به واکنش جدی واداشت.
با این حال، تهدید مشترکی به نام یک چین هژمونیک، آمریکا و اروپا را به هند نزدیکتر کرده 
است و دهلی نو را مجبور می کند اصول عدم تعهد خود را به طور مؤثر کنار بگذارد و حتی 

آینده ای را تجسم کند که در آن همکاری در چارچوب ناتو غیرممکن نیست
نفوذ روسیه در آسیای شرقی و آسیای جنوب شرقی

اما  نیست،  آشکار  چین  اندازه  به  اگرچه  آسیا،  شرق  و  شرقی  جنوب  آسیای  در  روسیه  نفوذ 
همچنان قابل توجه است. مسکو از همکاری های نظامی و فروش تسلیحات به عنوان ابزار 
در  کشور  چندین  برای  پیشرفته  تسلیحات  کلیدی  تامین کننده  به  و  می کند  استفاده  اصلی 
منطقه تبدیل شده است.روسیه همچنین از منابع طبیعی خود برای دیپلماسی انرژی استفاده و 
مشارکت های استراتژیک ایجاد می کند. از نظر سیاسی، روسیه از برخی کشورها که با ناتو و 

غرب تقابل دارند حمایت می کند تا موازنه ای در برابر نفوذ غرب ایجاد شود.
چشم انداز آینده

مشارکت ناتو در جنوب شرقی و شرق آسیا نقش مهمی در استراتژی جهانی آن ایفا می کند. 
با گسترش حوزه نفوذ چین و روسیه از طرق مختلف، ناتو با چالش مقابله با این تحرکات برای 
حفظ ثبات و امنیت منطقه ای مواجه است. ناتو از طریق تقویت اتحادها حتی خارج از ائتلاف 
پیمان آتلانتیک شمالی، تقویت چارچوب های امنیتی منطقه ای و ارتقای ابتکارات مشترک، به 

دنبال یک چارچوب امنیتی متعادل و قوی در منطقه آسیا و اقیانوسیه است.
علاوه بر چین و روسیه، اختلافات میان اعضای ناتو در مورد سیاست های آسیا-اقیانوسیه یک 

چالش داخلی است که به آسانی برطرف نمی شود.
با نگاهی به آینده، پتانسیل افزایش حضور ناتو در منطقه آسیا و اقیانوسیه قابل توجه است. 
همانطور که چین و روسیه به گسترش نفوذ خود ادامه می دهند، استراتژی های در حال تحول 

ناتو با وضعیت در حال تغییر در منطقه سازگار می شود.

بررسی آخرین داده های رسمی از وضعیت فقر در کشور نشان 
می دهد که نرخ فقر متوسط کشور از سال 13۹6 به بعد افزایش 
چشمگیری داشته و از حدود 20 درصد به 30,4 درصد در سال 
1400 رسید. مرکز پژوهش های مجلس نیز به تازگی هشدار داده 
که پیش بینی می شود با ادامه موج تورمی در ایران، روند افزایش 

جمعیت زیر خط فقر ادامه یابد.
فربه تر می شود. در  روزبه روز  فقر  اکوایران، هیولای  به گزارش 
سال های اخیر بسیاری از کسانی که از طبقه متوسط بودند به زیر 
خط فقر سقوط کردند و آنها که زیر خط فقر بودند بیش از پیش 
به حاشیه رانده شدند. حالا بازوی پژوهشی مجلس در گزارشی 

هشدار داده که نرخ خط فقر در کشور در حال افزایش است.
فقر می تواند هم ناشی از وضعیت اقتصاد کلان کشور باشد و 
هم در سطح خرد به وضعیت خانوار برگردد. وضعیت اشتغال از 
جمله داشتن شغل رسمی، شغل ساده، وضعیت تحصیلی، سنی 
و موارد دیگری مانند جنسیت می تواند احتمال فقر را کم یا زیاد 

کند، اما چگونه؟
بازار کار به کسانی که مهارتی ندارند یا آموزش ندیده اند، فرصت 
کمتری می دهد؛ یا برای آنها شغلی نیست یا اگر باشد، درآمد آنها 
حداقلی است. از سوی دیگر، فقر امکان آموزش و مهارت دیدن 
را هم از بسیاری از افراد می گیرد. برخی از تحصیل در مدارس جا 
می مانند و برخی از دانشگاه و دستیابی به موارد دیگر. چرخه ای 
که البته منجر به آسیب دیدن بیشتر گروه های کم درآمد در جامعه 

می شود.
برای مثال بنا بر داده های رسمی، در سال 1400، نرخ باسوادی در 
بین سرپرستان خانوار فقیر و غیرفقیر به ترتیب ۷2 و ۸۷ درصدی 
دارند.  واحد درصدی  اختلاف 15  این دو گروه  به عبارتی  بود. 
نه تنها نرخ باسوادی و داشتن تحصیلات بلکه میزان تحصیلات 

هم می تواند در این مقوله اثرگذار باشد.
افزایش چشمگیر نرخ فقر متوسط

»ارزیابی  عنوان  با  گزارشی  در  مجلس  پژوهش های  مرکز 
به  اجتماعی« مروری کوتاه  از گروه های  سیاست های حمایتی 
وضعیت فقر در کشور انداخته است. در این گزارش آمده که نرخ 
فقر متوسط کشور از سال 13۹6 به بعد افزایش چشمگیری داشت 

و از حدود 20 درصد به 30,4 درصد در سال 1400 رسید. 
به عبارت دیگر، نرخ فقر متوسط طی پنج سال حدود 10 واحد 

درصد افزایش یافت؛ به ازای هر سال 2 واحد درصد. 

آنطور که در این گزارش آمده است، افزایش شکاف فقر در تمام 
این سال ها رو به افزایش بود. پیش از این نیز، مرکز پژوهش های 
مجلس در گزارشی از وضعیت فقر در ایران نوشته بود که شکاف 
فقر که فاصله فقرا تا خط فقر را اندازه گیری می کند، در سال های 

13۹۹ و 1400 به بالاترین مقدر خود یعنی 2۷ درصد رسید.  
برنامه ششم توسعه توانست از فقرا حمایت کند؟

قرار  درآمدی  پایین  در دهک های  که  گروه هایی  میان  این  در 
می گیرند، می توانند بنا هر کدام از عوامل خرد و کلان بروز فقر؛ 
از جمله تشدید تحریم ها، افزایش نرخ بیکاری و... بیشتر تحت 
تاثیر قرار گرفته و آسیب بیشتری ببینند. بر همین اساس برخی 
سیاستگذاری ها بر این مبناست که از این گروه ها حمایت  شود 
تا بتوانند از خدمات بهداشتی، آموزشی و... بهره ببرند.حدود 11 
روز از ابلاغ برنامه هفتم توسعه در کشور می گذرد. در این برنامه 
اهدافی برای حمایت از این گروه ها تعیین شده است؛ از جمله 
تامین اشتغال پایدار برای افراد تحت پوشش بهزیستی وکمیته 
امداد. اما برنامه ششم چقدر در اجرای اهداف حمایتی خود موفق 
بود؟ آیا این برنامه توانست سپر گروه های آسیب پذیر در برابر آماج 
حملات فقر باشد؟برنامه ششم توسعه برای سال های 13۹6 تا 
1400 تدوین شده بود، اما تاخیر در تدوین، تائید و ابلاغ برنامه 
هفتم منجر به ادامه اجرای آن تا همین چند روز اخیر شد. در 
برنامه ششم توسعه 20 تکلیف قانونی برای حمایت از گروه های 
آسیب پذیر تعیین شد، اما نگاهی به گزارش عملکرد سازمان ها و 
وضعیت فعلی این گروه ها نشان می دهد که این برنامه در دستیابی 

به اهداف خود چندان موفق نبود. 
مرکز پژوهش ها هم تائید کرده که جمعیت هدف حوزه حمایت 
اجتماعی متاثر از وضعیت اقتصادی کشور در دهه ۹0، از خدمات 

اجتماعی لازم برای عبور از بحران های معیشتی بر اساس برنامه 
ششم توسعه بهره مند نشده و همچنان نیازمند برنامه های حمایتی 

خاص برای تامین رفاه خود هستند. 
سقوط طبقه متوسط به فقر مطلق

بنا بر گزارش مرکز پژوهش های مجلس، در سال پایانی برنامه 
ششم توسعه )1400( از میان جمعیت سه دهک پایین درآمدی 
کشور که جامعه هدف اصلی نیازمند به پوشش حمایتی است، 

حدود ۷5 درصد فاقد هر گونه پوشش حمایتی مشخص بودند. 
در ادامه گزارش این مرکز آمده که با ادامه موج تورمی در ایران، 
پیش بینی می شود روند افزایش جمعیت زیر خط فقر ادامه یابد. 
همچنین فاصله کاهش یافته فاصله افراد بالای خط فقر تا خط 
فقر در این سال ها، امکان سقوط طبقات متوسط اقتصادی را به 

وضعیت فقر مطلق افزایش داده است.
فقر زوایای مختلف زندگی افراد را تحت تاثیر قرار می دهد؛ از 
سفره خانوار گرفته تا بهداشت و درمان و آموزش آنها را. پیش تر 
ایرانی  خانوارهای  در  رفاه  کاهش  از  مجلس  پژوهشی  بازوی 
نوشت. در گزارش این مرکز آمده بود که بررسی مصارف خانوار 
در سال های گذشته کاهش در رفاه خانوارها را تائید می کند. برای 
مثال نگاهی به مصرف خوراک خانوار سه اتفاق را به طور همزمان 
نشان می دهد: اول افزایش سهم خوراک از کل هزینه خانوار، دوم: 
کاهش کل خوراک خانوار )یعنی همان کاهش کالری دریافتی( و 

سوم کاهش کیفیت کالری دریافتی خانوار.
با همه هشدارهای گاه و بیگاه اما وضعیت تغییر چندانی نکرد؛ 
ناپایدار و گاه  ضمن آنکه تورم افسارگسیخته و رشد اقتصادی 
کاهشی به افزایش فقر در کشور دامن هم می زند. وعده ها برای 
برچیدن فقر مطلق در کشور، کاهش نرخ فقر و... هم تاکنون راه 

به جایی نبرده است.
وضعیت جمعیت زیر خط فقر راه خود را به شعارهای انتخاباتی 
گروه های  به  اشاره  با  کاندیداها  برخی  و  کرد  باز  هم  امسال 
آسیب پذیر از لزوم اجرای برنامه های حمایتی از آنها کردند؛ اگرچه 
هیچ کدام از کاندیداها به طور مشخص نگفتند برای کاهش نرخ 
فقر چه برنامه ای دارند. مسعود پزشکیان، پیروز این دور از انتخابات 
ریاست جمهوری نیز  در یک از برنامه های انتخاباتی با انتقاد از 
برخی سیاست های فعلی از بدتر شدن وضعیت جمعیت زیر خط 
فقر گفت. حالا باید دید او با سکانداری دولت چهاردهم می تواند 

راه را برای کاهش نرخ فقر باز کند؟ 

غفلت از تنوع گیاهی؛ ثروت بی نظیری که سایر کشورها غبطه آن را می خورند
در شرایطی که حداقل 40 درصد اقتصاد جهان و ۸0 درصد نیازهای 
بشر وابسته به منابع تنوع زیستی، ذخایر ژنتیکی و مشتقات زیستی 
است و ایران نیز به دلیل برخورداری از 11 اقلیم آب و هوایی از 
13 اقلیم موجود، استثنایی ترین کشور برخوردار از این منابع طبیعی 
خدادادی است اما حراست و بهره برداری از بسیاری از گونه های 
زیستی به خصوص حوزه گیاهی کشور مطلوب نیست.به گزارش 
ایرنا، تنوع زیستی یک شبکه حیاتی است که حاصل میلیون ها هزار 
سال تکامل است و ذخایر ژنتیکی نیز شامل مواد ژنتیکی با ارزش 
بالفعل و بالقوه در هر ماده گیاهی، جانوری، میکروبی یا از سایر منابع 

دارای عملکرد وراثتی است.
از  ایران یکی  ژنتیکی فلات  و ذخایر  زیستی  تنوع  بین  این  در 
استثنایی ترین و باارزش ترین تنوع های زیستی در دنیا محسوب می 
شود و این ارزش فوق العاده به این علت است که جنوب کشور محل 
تلاقی مناطق جغرافیایی جانوری پاله آرکتیک، اتیوپیایی، شرقی و 
هندواسترالیایی بوده است.همچنین فلات ایران به عنوان پلی بین 
اروپا و آسیا در طول چند میلیون سال گذشته محل عبور گونه های 
مختلف جانوری و محل سکنی بسیاری از گونه های حشرات بوده 
است و به دلیل برخورداری از اقلیم های متفاوت، از لحاظ ارتفاع، 
پوشش گیاهی و نوع خاک، حشرات مختلفی را در خود جای داده 
است.با وجود آنکه حداقل 40 درصد اقتصاد جهان و ۸0 درصد 
نیازهای بشر وابسته به منابع تنوع زیستی و ذخایر ژنتیکی و مشتقات 
زیستی است اما وضعیت تنوع زیستی ایران و همچنین بهره برداری 
از بسیاری از گونه های زیستی غنی ایران به خصوص حوزه گیاهی 
که یک ثروت خدادادی محسوب می شود مناسب و مطلوب نیست.

جانوران هم در خطر انقراض
مدتی پیش نیز دانشمندان از وقوع انقراض ششم خبر دادند و اعلام 
کردند تا سال 2100 میلادی نیمی از گونه های حیوانات روی زمین 
نابود و منقرض می شوند. در ایران نیز رشد جمعیت، نابودی زیستگاه، 
عدم آگاهی و فرهنگ سازی و شکار بی رویه باعث از بین رفتن 
تعداد زیادی از جانداران شده است. به طوری که در سال های اخیر 
ببر مازندران و شیر خوزستان منقرض شده و در حال حاضر حدود 
12۸ گونه جانوری و مهره دار کشور از جمله میش، مرغ، یوزپلنگ 
و سمندر در معرض خطر انقراض قرار گرفته اند.مساله ای بسیار 
مهم که به گفته مختار جلالی جواران از متخصصان حوزه ژنتیک 
کشورمان که ریاست انجمن ژنتیک ایران و استادی دانشگاه تربیت 
مدرس را نیز عهده دار است، قرار است یکی از بحث های ششمین 
کنگره بین المللی و هجدهمین کنگره ملی ژنتیک ایران همراه 
با جایزه ایده بازار ژنتیک ایران باشد.این کنگره از دوم تا چهارم 
خردادماه امسال در سالن ابوریحان مرکز همایش های بین المللی 

دانشگاه شهید بهشتی برگزار می شود.
ایران، تنها کشور دنیا که دارای ۱۱ اقلیم آب و هوایی 

است
رییس انجمن ژنتیک ایران در گفت و گو با خبرنگار گروه علم و 
آموزش ایرنا با بیان اینکه، خداوند متعال همه نعمات را به سرزمین 
ایران ارزانی داشته است، افزود: در کل دنیا در حالی که 13 اقلیم یا 
شرایط آب و هوایی متغیر وجود دارد، 11 اقلیم آن از جمله گرم، سرد، 
خشک و مدیترانه ای در ایران وجود دارد و این تنوع آب و هوایی 
متغیر یعنی تنوع ژنتیکی و گیاهی خود یک ثروت و دارایی غنی ملی 
است.وی با ذکر مثالی گفت: در یک مقطعی کل کره زمین یخبندان 
شد و تمام موجودات اروپا و کانادا یخ زدند و از بین رفتند اما در حاشیه 
دریای مازندران ایران با وجود جنگل های هیرکانی این اتفاق نیفتاد.

جلالی ادامه داد: در واقع به دلیل شرایط اقلیمی خاص ایران، تنوع 
زیستی کشورمان آسیبی ندید؛ به عنوان مثال شما ممکن است 
ساعت ها بر فراز کشور کانادا پرواز کنید که فقط درخت های سرو 
و کاج و برگ سوزنی مشاهده خواهید کرد این درحالی است که 
اگر به جنگل های شمال بروید، در یک شعاع یک کیلومتری انواع 
گیاهان، حشرات، جانوران، خزندگان، چرنده و پرنده ها را مشاهده 

خواهید کرد.
ذخایر ژنتیکی ایران، ثروتی ارزشمندتر از نفت و گاز

ارزیابی  طبق  اینکه،  به  اشاره  با  مدرس  تربیت  دانشگاه  استاد 
کارشناسان در حال حاضر ایران از نظر گاز و نفت و برخی دیگر 
از منابع زیرزمینی جزو کشورهای برتر دنیا محسوب می شود، 
افزود: این در حالی است که تمام ارزش اقتصادی نفت و گاز کشف 
شده کمتر از ارزش اقتصادی ذخائر ژنتیکی ایران است.جلالی با 
بیان اینکه، ارزش ذخایر ژنتیکی برخی موجودات در دنیا به دلایل 
منحصربه فرد بودن بسیار بالاست، ماهی خاویاری ایران را از آن 
جمله دانست و افزود: این ماده غذایی ارزشمند هم اکنون در دنیا 
ده ها میلیون تومان خرید و فروش می شود.وی در ادامه در توضیح 
بیشتری در خصوص منحصربه فرد بودن برخی ذخایر گیاهی ایران 
با ذکر مثالی اظهار داشت: اینکه چرا »گز« اصفهان در دنیا معروف 
شده است به دلیل آن است که در حوالی اصفهان درختان کوچک 
گز وجود دارد و از آن شیره مایعی می گیرند که به گز انگبین معروف 
است و این شیره از تعرق درخت به  وجود می آید و یک مختصری از 
آن را با شکر مخلوط می کردند و گز درست می کردند و این ماده 
گیاهی طعم گز اصفهان را معروف و منحصربه فرد کرد.رییس انجمن 
ژنتیک ایران ادامه داد: یکی از اساتید حوزه گیاه شناسی کشور که 
بنده در دانشگاه تهران در حضورشان تلمذ می کردم، می گفتند تنها 
نقطه دنیا که این درخت گز وجود دارد، همان حوالی اصفهان است 
و این منبع گیاهی اگر از بین برود، برای همیشه از بین رفته است و 
شامل بسیاری دیگر از ذخایر گیاهی و جانوری ایران هم می شود.

وی با ذکر مثال دیگری افزود: گیاه علف هرز متشکل از 20 هزار ژن 
منحصربه فرد است؛ ما می توانیم با استفاده از علوم مهندسی ژنتیک 
مثلا ژن مقاومت به شوری، یا ژن مقاومت به بیماری، ژن مقاومت 
به گرما و سرمای آن را جدا و به منظور افزایش تولید کمی یا کیفی 
به سایر گیاهان منتقل و جا به جا کنیم.وی ادامه داد: این در حالی 
است که اگر بخواهیم همان ژن را ایجاد کنیم، به میلیاردها تومان 
هزینه نیاز دارد؛ ضمن اینکه شاید اصلا قابل پرورش هم نباشد 
و خداوند متعال رایگان اینها را در اختیار ما ایرانیان گذاشته است.

جلالی با طرح این سوال که آیا یک خیاط بدون پارچه می تواند 
کت و شلوار بدوزد؟ ادامه داد: در واقع خیاطی می تواند کت و شلوار 
ارزشمندتر بدوزد که در وهله نخست پارچه با کیفیت در اختیار داشته 
باشد و در اینجا ژن ها همان پارچه های حریر و ابریشمی ارزشمند 
محسوب می شوند و لازمه دیگر این است که خیاط در کار خود 

مهارت داشته باشد.
درک  متاسفانه  را  ایران  زیستی  تنوع  ثروت  اهمیت 

نکرده ایم
این دانشمند کشورمان در ادامه اذعان کرد: تاکنون قدر تنوع زیستی، 
این نعمتی را که خداوند رایگان به سرزمین ایران به دلیل وجود یازده 
اقلیم از 13 شرایط آب و هوایی جهان داده است، تاکنون درک نکرده 
ایم؛ گاها مشاهده می شود که برخی شهروندان برای گرم کردن 
خود در جنگل ها انواع گیاهان و درختان را می سوزانند یا آنها را قطع 
می کنند و می فروشند.جلالی ادامه داد: این تنوع زیستی دارای ژن 
های ذی قیمتی هستند که نمی توان روی آن قیمت گذاشت؛ اینها 
داشته هایی هستند که برای کارهای بعدی از جمله مهندسی ژنتیک 

و اصلاح نژاد می توانیم از آنها بهره برداری کنیم.
رییس انجمن ژنتیک ایران، بی توجهی به حوزه زیستی کشور را به 
بی توجهی به آثار باستانی کشور تشبیه کرد که در طول سال های 
گذشته بسیاری از آنها به راحتی توسط خارجی ها به خارج از کشور 
منتقل شدند، آثار و ذخایر تاریخی ذی قیمتی که به گفته وی هم 

اکنون برخی از کشورها از جمله فرانسه، انگلیس و آمریکا با نمایش 
آنها در موزه های خود درآمدزایی می کنند.وی افزود: به دلیل اینکه 
اهمیت ذخایر ژنتیکی را هم نمی دانیم، این ثروت ذی قیمت در حال 
نابودی است یا به یغما می رود اما اگر قدر این ثروت به خوبی درک 

شود، از آن حراست و بهره برداری می شود.
سازمان  و  کشاورزی  وزارت  خطیر  بسیار  مسوولیت 

محیط زیست
این محقق کشورمان در پاسخ به این سوال که چه ارگان و نهادی 
مسوولیت توجه به حفظ تنوع زیستی و ذخایر ژنتیکی کشور را به 
عنوان یک ثروت ارزشمند عهده دار است، اظهار داشت: در این 
حوزه همه ما مسوول هستیم به طوریکه اساتید و متخصصان و 
مسوولان و رسانه ها همه مسوول هستند اما حوزه اثرگذاری هرکدام 
از این بخش ها متفاوت است.جلالی افزود: قطعا اساتید دانشگاه، 
متخصصان و انجمن های علمی از جمله انجمن ژنتیک در حوزه 
تنوع زیستی و ذخایر ژنتیکی مسوولیت سنگینی دارند اما در کنار 
حوزه علمی، مسوولیت بخش های ذیربط همچون وزارت جهاد 
کشاورزی و سازمان حفاظت محیط زیست و سایر بخش هایی که 
باید از این ثروت ملی و امانت الهی محافظت، حراست، بهره برداری 
و نگهداری برای نسل های بعدی کنند، بسیار بیشتر است.وی با 
تاکید بر اینکه، وزارت جهاد کشاورزی و سازمان حفاظت محیط 
زیست در این حوزه نقش کلیدی و اساسی دارند، افزود: بانک های 
ژن زنده و بذر تحت مدیریت وزارت جهاد کشاورزی است و از آن 
مهمتر سازمان محیط زیست است که باید بتواند از این ذخایر ژنتیک 
حفاظت و نگهداری و آنها را معرفی کرده و از خروج آنها از کشور 
یا بروز آتش سوزی در این مناطق جلوگیری کند.به گفته این استاد 
دانشگاه تربیت مدرس، سازمان محیط زیست کشورمان نسبت به 
وجود ثروت عظیم ذخایر ژنتیکی در طول سال های گذشته به دلایل 
مختلف از جمله بودجه و مدیریت ضعیف، عمل کرده است و این 
سازمان باید حمایت جدی شود.وی در خصوص بانک های ذخایر 
ژنتیکی در کشور نیز گفت: در زمان مرحوم مصدق، مرحوم مهندس 
منصور عطایی معاون وزیر کشاورزی و استاد وقت دانشگاه تهران 
با اسب و قاطر به سراسر ایران سفر کرد و 50 هزار ژن و نمونه 
برخی اقلام بومی مناطق مختلف به خصوص غلات، جو، گندم 
و برنج را جمع آوری و در دانشکده کشاورزی کرج نگهداری کرد.

جلالی ادامه داد: این نمونه و ژن های جمع آوری شده هر 10 سال 
یکبار مجددا باید به منظور حفظ قوه نامیه یا قدرت رشد و تکثیر آنها 
کشت می شدند تا از بین نروند؛ این در حالی است که ما به عنوان 
نسل های بعدی در نگهداری این سرمایه ارزشمند برای اینکه از 
بین نروند کوتاهی کردیم.وی گفت: بنابراین در حال حاضر وزارت 
جهاد کشاورزی در کنار سازمان حفاظت محیط زیست باید در حفظ 
و حراست از بخش های موجود همچون مرکبات، خرما و انار جدی 

تر و دقیق تر پای کار باشد و از این ذخایر ارزشمند محافظت کنند.
بسیاری از ذخایر ژنتیکی ایران در معرض نابودی و 

انقراض
استاد موسسه تحقیقاتی علوم شیلات کشور و نایب رییس انجمن 
ژنتیک و مسوول علمی کنگره بین المللی و ملی ژنتیک کشور 
نیز با بیان اینکه، ذخایر زیستی کشور به عنوان یک میراث ملی 
شامل همه گونه های گیاهی، جانوری و ریزسازواره ها بوده و از 
نسل های پیش به ما رسیده است، تاکید کرد: ما هم باید اینها 
را حفظ و حراست کرده و به نسل های آینده منتقل کنیم.محمد 
پورکاظمی در گفت و گو با خبرنگار گروه علم و آموزش ایرنا افزود: 
هر یک از این ذخایر ژنتیکی از اثرات بسیار مهم در تنوع بخشی به 
محصولات و همچنین زیبایی طبیعت، اکولوژیک، بوم شناسی و 
زیست شناسی برخوردارند.وی با اذعان به اینکه، در طول دهه های 
اخیر حوزه ژنتیک کشور با یکسری آسیب ها و نابودی مواجه شده 
است، گفت: به دلایل مختلف ازجمله تخریب نابخردانه حوزه محیط 
زیست بسیاری از جنگل ها و مراتع و گونه های گیاهی و جانوری و 
آبزی کشور در دریای خزر، خلیج فارس، دریای عمان و رودخانه ها 

در معرض نابودی و انقراض قرار گرفته است.
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سرمربی تیم ملی فوتسال بانوان گفت: خبر اعتصاب 
ملی پوشان کذب است و همه بازیکنان دعوت شده 

در اردوی تیم ملی حضور پیدا خواهند کرد.
فروزان سلیمانی، سرمربی تیم ملی فوتسال بانوان 
در گفت وگو با خبرنگار مهر درخصوص ارزیابی خود 
از عملکرد شاگردانش در تورنمنت چهارجانبه چین 
اظهار داشت: این اولین تورنمنتی بود که تیم فوتسال 
آن شرکت  در  کافا  مسابقات 201۸  از  بانوان پس 
قهرمان  که  متوالی  دوره  سه  منهای  البته  کرد. 
از  یکی  تورنمنت  این  نظرم  به  و  شدیم  مسابقات 
بهترین اتفاق هایی بود که برای فوتسال بانوان رقم 
خورد. هدف ما از حضور در این تورنمنت این بود که 
ما تجربه  بازیکن های جوان  بزنیم.  را محک  تیم 

کسب کنند و نقاط ضعف و قوت تیم را پیدا کنیم.
مقابل ازبکستان تمرکز نداشتیم

برابر  ایران  ملی  تیم  تاریخی  باخت  مورد  در  وی 
جوان  بازیکن های  به  ندادن  فرصت  و  ازبکستان 
تیم  یک  که  ازبکستان  مقابل  اول  بازی  در  گفت: 
پوش  کف  و  خستگی  دلیل  به  بود  فوتبالی  کاملا 
متفاوت سالن مسابقه از یک طرف و حمله های مکرر 
تیم حریف که مرتبا در جریان بازی به بازیکنان ما 
تنه می زدند و پیراهن بازیکنان را می کشیدن )مطابق 
آنچه که در فوتبال مرسوم است( و از آنجایی که این 
مسابقات دوستانه هم بود داورها از گرفتن خطا چشم 
پوشی می کردند و همین مسئله باعث عصبانیت و 
از  را  تمرکزشان  آنها  و  می شد  ما  بازیکنان  خشم 
دست می دادند به همین دلیل ما از بازیکن های با 

تجربه استفاده کردیم.
عملکرد بازیکن های جوان خوب بود

سلیمانی اضافه کرد: در بازی مقابل ویتنام ما از 3 
نیا  بازیکن جوان استفاده کردیم. مهدیه محمودی 
گلر جوان ما در درون دروازه قرار گرفت و عملکرد 
خوبی داشت. در مسابقه با چین هم 3 بازیکن دهه 
هشتادی ما گل زنی کردند که با این اوصاف من 
بوده  خوب  ما  جوان  بازیکن های  عملکرد  معتدقم 
است. ضمن اینکه ما در این تورنمنت 3_4 بازیکن 
خودمان را به دلیل گذراندن دوران نقاهت و آسیب 
فرشته  کمالی،  مهسا  نداشتیم.  اختیار  در  دیدگی 
بازیکن ما بودند  کریمی و نسترن مقیمی این سه 

که در این تورنمنت غایب بودند.
جوانگرایی هزینه دارد

سرمربی تیم ملی فوتسال بانوان در ادامه تاکید کرد: 
به هر حال جوانگرایی در همه جای دنیا هزینه دارد 
و مربیانی که اقدام به جوانگرایی می کنند در آینده 
نسل جدیدی را به ورزش تحویل می دهند اما همین 
وارد  آنها  به  که  وفشارهایی  نقدها  بخاطر  مربیان 
می شود انگار زیر تانک هستند. در بحث جوانگرایی 
اول کسانی  تفکر  تفکر در روبرو هستیم  با سه  ما 
و  بدهد  نسل  تغییر  باید  تیم  می گویند  که  هستند 
جوان شود. تفکر دوم کسانی هستند که اصرار به 
استفاده از بازیکنان قدیمی دارند و تفکر سوم افرادی 
هستند که حرف های ضد و نقیض می زنند آنها از 
یک طرف اعتقاد به جوانگرایی دارند و از سوی دیگر 

می گویند بازیکنان قدیمی همچنان باشند.
وی در پاسخ به این پرسش که تفکر فدراسیون در 
این باره چیست؟ گفت: تفکر فدارسیون در این میان 
استفاده از بازکنان قدیمی و نسل جوان در کنار هم 
است. در حال حاضر چند بازیکن قدیمی و با کیفیت 
هم در تیم ملی حضور دارند که با تجربه هستند و به 

تیم کمک می کنند.
خبر اعتصاب اساسا کذب است

از  تعدادی  می شود  گفته  اینکه  مورد  در  سلیمانی 
در  نمی خواهند  و  کردند  اعتصاب  تیم  بازیکنان 
خیلی  گفت:  کنند؟  پیدا  حضور  ملی  تیم  اردوهای 
دوست ندارم به این موارد بپردازم ولی چون سوال 
کردید پاسخ شما را می دهم. این اخبار اساسا کذب 
است و اردوی ما از 11 مرداد آغاز خواهد شد. البته 
به  را  مقیمی  نسترین  و  کمالی  مهسا  اردو  این  در 
دلیل اینکه دوران نقاهت را سپری می کنند نداریم 

ولی مابقی بازیکنان دعوت شده همه حضور دارند.
درهای تیم ملی به روی همه باز است

سرمربی تیم ملی فوتسال بانوان در پاسخ به پرسش 
دیگری مبنی بر اینکه آیا مهدی تاج حمایت کافی 
را از شما دارد؟ عنوان کرد: ریاست محترم فدراسیون 
آقای تاج و سایر مسئولین در طی اردوها به ما سر 
داشتند؛  ملی  تیم  از  خوبی  حمایت  تاکنون  و  زدند 
در این مدت هم کارها را با صبر و تامل پیگیری 

می کنند.
وی در پایان خاطر نشان کرد: یکی از مشکلات ما 
ماه یک  ما هر  تیم ملی است.  برای  اردوهای کم 
اردوی یک هفته ای برگزار کردیم که خیلی کم بود 
البته با شروع لیگ بازیکن ها آمادگی بهتری کسب 
آخرین  اعزام هم  به  مانده  روز  می کنند. حدود 20 
اردوی ما برگزار خواهد شد تا بتوانیم تیم آماده ای را 
راهی مسابقات کنیم. درهای تیم ملی به روی همه 
باز است و چنانچه که بازیکنی در لیگ برتر بدرخشد 

حتما دیده خواهد شد.

سردار آزمون در یک صورت راهی لیگ امارات می شود
مهاجم ایرانی تیم فوتبال بایرلورکوزن آلمان در آستانه جدایی از این باشگاه قرار گرفته اما هنوز آینده این بازیکن مشخص نیست.به گزارش مهر، سردار آزمون مهاجم ایرانی تیم فوتبال بایرلورکوزن پس از اتمام قرارداد قرضی خود 
با باشگاه رم ایتالیا به بایرلورکوزن بازگشت اما به دلیل بی انضباطی از سوی »ژابی آلونسو« جریمه شد و حق حضور در تمرینات گروهی را ندارد. به همین جهت این بازیکن به دنبال جدایی است و مدیران باشگاه بایرلورکوزن هم با 
جدایی این بازیکن در صورتی که هر باشگاهی برای او مبلغ 10 میلیون یورو بپردازد، موافقت خواهند کرد.روز سه شنبه دوم مرداد، روزنامه بیلد آلمان خبر داد که یک باشگاه در لیگ امارات حاضر است برای آزمون مبلغی در حدود ۸ 

تا 10 میلیون یورو بپردازد. همچنین این روزنامه اعلام کرد که باشگاه سویا هم از انتقال قرضی این بازیکن استقبال خواهد کرد.
در همین حال روزنامه کیکر آلمان خبر داد، اگر شرایط مالی مدنظر آزمون فراهم شود او حضور در لیگ امارات را به پیوستن به تیم سویا ترجیح می دهد.

پپ: ادرسون باید درباره ادامه 
همکاری تصمیم بگیرد

شاید  که  کرد  تایید  گواردیولا  پپ 
از  تابستانی  پنجره  در  ادرسون 

باشگاه منچسترسیتی جدا شود.
سه«،  »ورزش  گزارش  به 
در  ایران  وقت  به  منچسترسیتی 
پیش  تور  در  دوستان  دیدار  اولین 

فصل روبروی سلتیک به میدان رفت و با نتیجه پر گل 3-4 برابر این 
پیش  از ستاره هایش، مسابقات  بسیاری  در غیاب  تا  تیم شکست خورد 

فصل را با باخت شروع کرده باشد.
شایعات بسیاری در طی چند هفته اخیر درباره احتمال جدایی چند ستاره 
کلیدی این تیم در پنجره نقل و انتقالات تابستانی به گوش رسیده که 
یکی از آنها ادرسون بوده است. بسیاری از رسانه های انگلیسی خبر داده 
بودند که این بازیکن قصد دارد فوتبالش را در لیگ عربستان دنبال کند و 

به احتمال زیاد در طی چند روز آینده سیتی را ترک خواهد کرد.
پپ گواردیولا در نشست خبری پس از این بازی و در پاسخ به سوالی 
درباره شرایط این دروازه بان برزیلی تیمش به خبرنگاران گفت: »نمی دانم 
باید  او است که  این  یا خیر.  ماند  ادرسون در منچسترسیتی خواهد  که 
تصمیمش را درباره این موضوع بگیرد. او باید سایر گزینه ها را بررسی 
دارد. هیچ  باشگاه ها  به سایر  اما بستگی  بماند  او  دارم  کند. من دوست 
تماسی در طی چند روز گذشته نداشتیم اما باید تا بسته شدن پنجره نقل 

و انتقالاتی صبر کنیم و در آن زمان ببینیم چه خواهد شد.«
سرمربی سیتی درباره شرایط بازی برابر سلتیک اظهار داشت: »نشانه های 
خوبی از بازیکنان جدید و قدیمی دیدیم. بازی آسانی نبود چون بازیکنان 
ارشد تیم در خط حمله بودند و هشت یا نه بازیکن حاضر در خط دفاعی و 
خط میانی خیلی جوان بودند. وقتی بازیکنان جوان بسیاری در یک منطقه 

و پست حضور دارند کار سخت است.
با این حال، نشانه های خوب زیادی دیدیم. خیلی از اتفاقاتی که در زمین 
دیدم خیلی خوب بودند. ما فرصت هایی خلق کردیم اما تیم حریف هم 
با سرعت و کیفیت خوبی توانست پیش بیاید. شما باید این شرایط را در 
آغاز خواهیم  از همین جا  را  کار  ما  و  کنید  تجربه  پیش فصل  مسابقات 

کرد.«
آینده  درباره  تردیدهایی  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  همچنین  او 
بازیکنانی که قرار است به تمرینات پیش فصل اضافه شوند وجود دارد 
اضافه کرد: »هیچ تردیدی وجود ندارد! ما مطمئن هستیم. شاید یک یا 
یک و نیم بازیکن تردید داشته باشند اما بقیه خواهند ماند. واقعیت این 
است که ۸0 درصد این تیم در تعطیلات هستند تا خستگی فصلی سخت 

را از تن بیرون کنند.«

تاج: کسی نباید برای استانداردسازی ورزشگاه ها لابی کند
با  نمی تواند  کسی  امسال  داد،  هشدار  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
باید  و  باشد  تیمی  خانگی  بازی های  برگزاری  دنبال  لابی گری 

استانداردها رعایت شود.
قرعه کشی  مراسم  حاشیه  در  تاج  مهدی  تسنیم،  گزارش  به 
بیست وچهارمین دوره مسابقات فوتبال لیگ برتر باشگاه های کشور 
کشورمان،  فوتبالی  هنرمند  درگذشت  ادب  رسم  به  داشت:  اظهار 
سعید راد را تسلیت عرض می کنم. ایشان از دوستان بنده بود و خدا 
رحمتش کند. من چندین جلسه را با مرحوم راد و مسعود کیمیایی 
)کارگردان سینما( داشتم. او خیلی فوتبالی و علاقه مند به پرسپولیس 

بود.
از  است،  اجتماعی  پدیده  و قوی ترین  ارزان ترین  فوتبال  افزود:  وی 
بقیه  به  اگر  زد.  تخمین  می توان  را  لیگ  کل  که  ارزان  جهت  این 
پرداختی ها در سایر حوزه ها نگاهی بیندازیم با فوتبال قابل مقایسه 
نخواهد بود، به همین دلیل است که فوتبال شادی و نشاط کشور را 
گسترش می دهد. فوتبال با هیچ پدیده اجتماعی قابل مقایسه نیست 
و بسیاری از برنامه های تلویزیونی و رسانه ها با فوتبال پُر می شود. 
خیلی از گفت وگوهای مردم در جامعه فوتبالی است. خیلی مهم است 
که بدانیم فوتبال چقدر نقش مؤثری دارد، حتی در رفع گرفتاری های 
اجتماع. باید دست کسانی که به هر نحوی به باشگاهداری کمک 
می کنند، بوسید. فدراسیون فوتبال نزدیک به 3۷، 3۸ هزار مسابقه 

برگزار می کند که تبلورش لیگ برتر بوده و پیشانی فوتبال است.
»نقدهای زیادی به فوتبال وارد است که درصدد رفع آن هستیم.«، 
رئیس فدراسیون فوتبال با بیان این جمله خاطر نشان کرد: دو چیز 
در حوزه فوتبال مهم است، نخست اینکه در فوتبال ابهام وجود دارد و 
بعد از آن حساسیت. در فوتبال هر چیزی گفته می شود وایرال خواهد 
شد. همه باید بدانیم در فوتبال چه کاری انجام می دهیم. همه باید در 

برطرف کردن نقص های حوزه فوتبال تلاش کنند.
تاج ادامه داد: به استقبال فصل جدید فوتبال می رویم، لیگی که با 
سال های گذشته متفاوت است. امسال پُر از مسابقات فوتبال هستیم 
کنیم.  درک  را  همدیگر  باید  اصفهانی(  لهجه  )با  همه  یک  یک  و 
ما لیگ نخبگان آسیا، مسابقات مقدماتی جام جهانی و لیگ مان را 
داریم. مسابقات تیم های فوتبال نوجوانان و جوانان را خواهیم داشت، 
فوتسال نیز جام جهانی دارد که البته ربطی به فوتبال ندارد. امسال 

همه باید همکاری کنند و با یکدیگر کنار بیایند.

وی با اشاره به قوانین جدید در مورد نحوه برگزاری مسابقات لیگ 
استانداردسازی  درباره  جدیدی  قوانین  گفت:  ورزشگاه ها  در  برتر 
در  را  مسابقات  نتوانیم  امسال  شاید  و  است  شده  وضع  ورزشگاه ها 
برخی از ورزشگاه ها برگزار کنیم، چون مکلف به رعایت استانداردهای 
هفت  نمی رفتیم  قانون  این  استقبال  به  زودتر  اگر  هستیم.   AFC
تعلیق  که  بودیم  ما کشوری  نمی گرفتند.  حرفه ای  مجوز  ما  باشگاه 
شده بودیم، ولی الان بهترین نمره را گرفتیم و تشویق شده ایم. ژاپن 
و کره جنوبی کمتر از ما نمره گرفتند. کسی از شما نمی تواند بگوید 
سندسازی کرده ایم. باشگاه ها خودشان مدارک را بارگذاری کردند و 

باید به این باشگاه ها دست مریزاد گفت.
رئیس فدراسیون فوتبال تصریح کرد: لیگ امسال را در ورزشگاه هایی 
باشد و هر کسی  الکترونیکی داشته  بلیت  برگزار می کنیم که حتماً 
و  هواداران مصوب  کانون  تشکیل  بنشیند.  در صندلی خودش  باید 
آن  اجرای  و  ایجاد  روی  نظارتی  نهادهای  همه  است.  شده  ابلاغ 
داده  باشگاه ها  به  هواداران  کانون  ابلاغ  امروز  کرد.  نظارت خواهند 
شد. هر باشگاهی باید کانون هوادارانش را ایجاد کند و پس از گرفتن 
کسی  هر  تا  بگیرد  قرار  کانون  اختیار  در  باید  ورزشگاه  استعلام ها، 
بحث  بنشیند.  خودش  صندلی  روی  می آید  تماشاگر  به عنوان  که 
این  اگر  و  داده ایم  توضیح  بارها  نیز  را   ... و  اسکوبورد   ،VIP نور، 
این  که  برود  ورزشگاهی  به  باید  باشگاهی  هر  نباشد،  استانداردها 
استانداردها را داشته باشد. دیگر با لابی بازی، حضور این نماینده و 
استاندار مسئله حل نمی شود. از همه عزیزان خواهش می کنم درباره 
آن،  جای  به  و  نکنند  مذاکره  کسی  با  ورزشگاه ها  استانداردسازی 

مشکل را برطرف کنند تا هر تیمی در ورزشگاه خودش بازی کند، در 
غیر این صورت باید در ورزشگاه دیگری بازی کند.

وی اشاره ای به روند بازسازی ورزشگاه آزادی کرد و گفت: در بحث 
بازسازی ورزشگاه آزادی، وزیر ورزش و جوانان زحمت کشید. وزیر 
گرفت.  را  دولت  کمک  مصوب  تومان  میلیارد   100 و  هزار  ورزش 
تلاش ما رسیدن ورزشگاه آزادی به هفته های اول لیگ است، اما اگر 
این اتفاق نیفتد، برگزاری بازی ها در جای دیگر پیش بینی شده است.

تاج راجع به استفاده از سیستم های کمک داور ویدیویی VAR  در 
مسابقات لیگ برتر خاطر نشان کرد: در ماجرای VAR  بدانید 16 
داور، 10 کمک داور، 12 اپراتور و ۹ تکنسین آموزش داده شده اند. 
یک زمانی داوران ما در کشورهای دیگر آموزش می دیدند، ولی به 
AFC اعلام کردیم یک ساختمان را برای آموزش داوران تجهیز 
کرده ایم. هر کشوری بخواهد می توانیم در این رابطه برای آموزش 
کشور  وارد    VAR دستگاه های  از  بخشی  بدهیم.  داوران سرویس 
بتوانیم  تا  می شود  وارد  به زودی  نیز  دیگری  بخش  و  است  شده 
مسابقات را با حضور VAR  برگزار کنیم. نماینده فیفا برای بررسی 
مسائل VAR  وارد کشور خواهد شد. خودمان نیز درخواست کردیم 

نماینده AFC برای بررسی ورزشگاه ها به کشور بیاید.
با نظم خوبی  برتر را در شرایط عالی و  »تلاش خواهیم کرد لیگ 
برگزار کنیم.«، وی با بیان این جمله یادآور شد: به مردم غیور لرستان 
و یزد بابت حضور تیم های شان در لیگ برتر خیر مقدم می گویم و 
همچنین  کنند.  میزبانی  خودشان  ورزشگاه های  در  بتوانند  امیدوارم 
امیدوارم بار دیگر تیم های صنعت نفت آبادان و پیکان را در لیگ برتر 
از آن یاد کرد، احضار  ببینیم.آخرین موضوعی که رئیس فدراسیون 
برخی از مسئولان سابق فدراسیون فوتبال در پرونده فساد در فوتبال 
قضایی  دستگاه های  اخیراً  داشت:  اظهار  نیز  مورد  این  در  تاج  بود. 
توضیحاتی برای سال ۹۹ از همکاران مان خواسته اند. اعتقاد داریم هر 
کسی در هر مقامی باید پاسخگو باشد. همکاران مان استقبال کردند 
و توضیحات انتسابی است. امسال باید لیگ پاک، خوب و منظمی 
کمیته  و  لیگ  سازمان  به  داوران  برای  بخش نامه ای  باشیم.  داشته 
باید به چه صورت باشد.  داوران داده است و دقیقاً گفته ایم شرایط 
هر کسی در حوزه فوتبال صحبتی یا سؤالی کرد، باید مکلف باشد 
که چطور پاسخ بدهد. امیدوارم امسال لیگ خوب، پویا و پربازده ای 

داشته باشیم.

براوو علیه تراشتگن: نمی توانست 
جای من را بگیرد!

کلودیو براوو، دروازه بان سابق بارسلونا، 
با  رقابتش  به  جدیدی  مصاحبه  در 

مارک آندره تراشتگن اشاره کرد.
کلودیو  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
بین  تراشتگن  آندره  مارک  و  براوو 
دو فصل  تا 2016  سال های 2014 

زمان  آن  در  دروازه بان شیلیایی که  براوو،  کردند.  بازی  با هم  بارسلونا  در 
یک بازیکن باتجربه بود، در لالیگا به عنوان دروازه بان اصلی بازی می کرد 
و تراشتگن، دروازه بان آلمانی که در سن 22 سالگی به بلوگرانا پیوست، در 
کوپا دل ری و لیگ قهرمانان اروپا 15-2014 بازی کرد. در آن فصل، بارسلونا 

قهرمان اروپا شد.
این دو دروازه بان هر دو با ذهنیت شماره یک بودن بازی می کردند و این 
واقعیت اجتناب ناپذیر  در نهایت منجر به خروج براوو شد، زیرا بارسلونا ترجیح 
داد روی تراشتگن به عنوان دروازه بان اصلی سرمایه گذاری کند. 10 سال بعد، 
تراشتگن همچنان دروازه بان اصلی بارسلونا است و یک جایزه زامورا )کمترین 

گل خورده در یک فصل لالیگا( نیز در کارنامه خود دارد.
براوو دو فصل در بارسلونا بازی کرد و در یکی از آن ها به عنوان دروازه بانی که 
کمترین گل را در لالیگا دریافت کرده بود، شناخته شد و دو عنوان قهرمانی 

نیز کسب کرد.
در مصاحبه ای  براوو  منچستر سیتی،  به  انتقالش  از  دهه پس  یک  تقریباً 
با »ال لگادو«، توضیح داد که چگونه آن تجربه را گذرانده است. او گفت: 

»تراشتگن متوجه شد که نمی تواند من را شکست دهد.«
براوو با نگاه به آن زمان و رقابت با تراشتگن، از شایستگی های خود در بارسلونا 
صحبت کرد. او گفت: »از نظر ورزشی، البته که نمی توانست من را شکست 
دهد و کنار بگذارد. در ۷ بازی اول که در بارسلونا بازی کردم، رکوردی در 
لالیگا ثبت کردم. در ۷ بازی گل نخوردم، این شروع حضور من در بارسلونا 

بود: ۷ بازی بدون گل خوردن. چطور می خواستند من را کنار بگذارند!
در سال اول قهرمان شدیم، زامورا را بردم، گل های کمی دریافت کردم. خیلی 
کم اتفاق می افتد که فقط آن تعداد گل دریافت کنید، و این مثل زدن مهر 

ستاره جدید رئال مبهوت مادرید: 
عاشق اینجا شدم

اندریک صحبت های جالبی را درباره 
شهر مادرید مطرح کرده و مشخص 
بسیار  اسپانیا  در  حضور  از  که  است 

راضی و خوشحال است.
بسیاری  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
علاقه  اروپایی  بزرگ  باشگاه های  از 

زیادی به جذب اندریک داشتند که مشخص بود استعداد بسیار زیادی دارد و 
می تواند ستاره برزیلی آینده فوتبال دنیا باشد اما این مدیران رئال مادرید بودند 
که زودتر از همه دست به کار شدند و توانستند این بازیکن را برای حضور در 
این باشگاه متقاعد کنند.این بازیکن چند ماه قبل قراردادش با رئال مادرید را 
به امضا رساند و قرار است به زودی در مراسمی به صورت رسمی به عنوان 
ستاره جدید این تیم معرفی شود و از ابتدای رقابت های فصل جدید لالیگا در 
اختیار کارلو آنچلوتی قرار داشته باشد و در ترکیب این تیم به میدان برود.این 
ستاره برزیلی مدتی است که در مادرید حضور دارد و تمریناتش را به صورت 
اختصاصی پیگیری می  کند و حالا در گفتگو با خبرنگاران درباره شرایط زندگی 
در پایتخت اسپانیا گفته است: »من عاشق همه چیز مادرید هستم. پیش از این 
هم در این شهر بوده ام. حالا اینجا خانه دارم. مردم در مادرید خیلی خوب هستند. 
من با دوستان و هم تیمی هایم در تیم ملی بوده ام و آنها چیزهای بسیاری درباره 
این شهر به من گفته بودند.«مدیران رئال مادرید امیدوار هستند که این بازیکن 
درخششی که در برزیل داشت را در این تیم تکرار کند و بتواند پاسخ اعتماد آنها 
را با گلزنی و ارسال پاس گل و ارائه عملکرد تاثیرگذار در خط حمله رئال بدهد.

بانوان در ادوار المپیک؛ از شاهدخت یونانی تا پرچم داری بانوان ایرانی
اما  از دوره های نخست معنایی نداشت  المپیک  برابری جنسیتی در 
اکنون به یکی از مهمترین شعارهای بازی های المپیک تبدیل شده 

است.
به گزارش ایرنا، کاروان ورزشی ایران در حالی با 40 سهمیه راهی 
سی و سومین دوره بازی های المپیک خواهد شد که در ترکیب این 
رکورد  یک  این  و  دارند  حضور  ایرانی  ورزشکار  بانوی   11 کاروان 
بی نظیر در تاریخ ورزش کشور به شمار می رود. در المپیک توکیو 10 
بانوی ورزشکار حضور داشتند که در آن دوره یک رکورد محسوب 
می شد. البته 12 دختر ورزشکار ایرانی راهی پاریس خواهند شد زیرا 
ثریا آقایی نیز به عنوان نامزد کمیسیون ورزشکاران کمیته بین المللی 

المپیک به فرانسه سفر خواهد کرد.
امینی  فاطمه  )تیراندازی(،  رستمیان  هانیه  )تیروکمان(،  فلاح  مبینا 
)تیراندازی(، شرمینه چهل امیرانی )تیراندازی(، ندا شهسواری )تنیس 
)تکواندو(، مهسا  نعمت زاده  مبینا  )تکواندو(،  ناهید کیانی  روی میز(، 
جاور )قایقرانی(، زینب نوروزی )قایقرانی(، فاطمه مجلل )قایقرانی( و 

فرزانه فصیحی )دوومیدانی( بانوان ایران در المپیک پاریس هستند.
تا  شد  بهانه ای  المپیک  در  حضور  برای  ایران  بانوان  رکوردشکنی 
در  جهان  و  ایران  ورزشکار  بانوان  در  حضور  تاریخچه  به  نگاهی 

المپیک باستان و دوره مدرن آن داشته باشیم.
المپیک باستان جولانگاه شاهدخت ها

مختلف  شهرهای  در  آن  از  بعد  و  یونان  در  ابتدا  باستان  المپیک 
زیادی  نقش  بانوان  دوره ها  آن  در  می شد.  برگزار  روم  امپراطوری 
در بازی ها نداشتند زیرا بیشتر رشته ها مبارزه ای بود و مردان در آن 
بازیگر نقش اول بودند. تنها در رشته اسب سواری یا ارابه رانی بود 
که شمار محدودی از دختران حضور پیدا کردند. البته این امتیاز تنها 
به شاهدخت ها یا اشراف داده می شد. دادن امتیاز به آنان به معنای 
معرفی این شاهزادگان به عنوان قهرمان نبود بلکه ارابه یا اسب را به 

عنوان برنده انتخاب می کردند.
سینیسکا  باستان،  المپیک  در  حاضر  زنان  سرشناس ترین  از  یکی 
شاهزاده اسپارتی که در سال های 3۹6 تا 3۹2 پیش از میلاد مسیح 

توانست در رشته رابه رانی به عنوان برتری دست پیدا کند.
میلادی   3۹3 سال  تا  میلاد  از  پیش   ۷۷6 سال  از  باستان  المپیک 
برگزار اما در این سال تئودوسیوس امپراطور رم برگزاری آن را ممنوع 

اعلام کرد.
بانوان در ادوار المپیک؛ از شاهدخت یونانی تا پرچم داری بانوان ایرانی

محرومیت بانوان در آغاز المپیک مدرن
با اعلام ممنوعیت برگزاری بازی های المپیک در سال 3۹3 میلادی 
این بازی ها به مدت یک هزار و 500 سال به فراموشی سپرده شد تا 
اینکه در سال 1۹۸6 پیر دو کوبرتَن فرانسوی آن را احیا و نخستین 

دوره آن به شیوه مدرن بار دیگر در یونان برگزار شد.
زیرا  نداشتند  بانوان حضور  مدرن  المپیک  مسابقات  نخست  دور  در 

این  برای  المپیک مدرن شعار »نیروی عضلانی و مغزها«  آغاز  در 
بازی ها انتخاب شد. انتخاب این شعار در ابتدای قرن بیستم نشان از 
نگاه جنسیتی اروپائیان و بانیان ورزش به بانوان بود نگاهی که چهار 

سال آنان را از حضور در بازی های المپیک محروم کرد.
در المپیک 1۹00 بانوان جواز حضور پیدا کردند اما تنها در رشته های 
بر  بازی ها هنوز  این  بانیان  زیرا  بروند  به میدان  خاص می توانستند 
تفکیک جنسیتی ورزش باور داشتند و بسیاری از رشته ها را مناسب 
المپیک ۹۷۷ ورزشکار حضور  از  این دوره  نداشتند. در  زنان  حضور 

داشتند که تنها 22 نفر آنان زن بود.
شارلوت کوپر، تنیسور بریتانیایی، اولین زنی بود که در تاریخ المپیک 

توانست مدال طلا کسب کند.
تحمیل قدرت بانوان به المپیک

بعد از حضور 22 زن در المپیک 1۹00، شمار کمی از بانوان آن زمان 
در المپیک حضور داشتند تا اینکه در سال 1۹1۷ بین آلیس میلیات، 
پیشکسوت و رئیس مرکز ورزش بانوان خواستار حضور بیشتر بانوان 

در المپیک شد و این اتفاق بعد از جنگ جهانی اول رخ داد.
میلیات اعتقاد داشت بانوان توانستند شرایط سخت جنگ جهانی را رد 
کنند لذا شکنندگی زیادی نسبت به سختی های ورزش ندارند و باید 
حضور آنان در بازی های المپیک پررنگ تر شود. هر چند که تلاش 
وی در ابتدا با مقاومت زیادی همراه شد اما در نهایت بانوان مسیر 
متفاوتی را انتخاب و حتی آنان در بازی های جهانی 1۹24 گوتنبرگ 
در  دیسک  پرتاب  شمشیربازی،  تنیس،  شنا،   مانند  رشته هایی  در 
بازی های های جهانی بانوان حضور پیدا کردند و این سرآغاز حضور 

پرتعداد بانوان در المپیک بود.
بانوان ورزشکار در المپیک 1۹2۸ آمستردام حضور پیدا کردند و در 
دوومیدانی و ماده های 100 متر، 400 متر، ۸00 متر و پرش ارتفاع 

شرکت کردند.
را  زیادی  چالش های  المپیک  در  بانوان  ورزش  بعد  به  زمان  آن  از 
تجربه کرد اما در نهایت بانوان خود را به بزرگترین آوردگاه  ورزشی 
شعارهای  مهمترین  از  یکی  جنسیتی  برابر  شعار  امروز  و  تحمیل 
ورزشکار  تعداد  در  تنها  برابری  این  البته  می رود  شمار  به  المپیک 

نیست بلکه پرچمدار کاروان ها نیز باید به صورت برابر انتخاب شوند.
بانوان ایران در المپیک

ایران به صورت رسمی از سال 1۹4۸ در المپیک حضور داشته و تنها 
2 دوره )1۹۸0 و 1۹۸4( به دلیل تحریم در این بازی ها حضور پیدا 
نکرد. در ادوار نخست المپیک )1۹4۸ لندن، 1۹52 هلسینکی، 1۹56 
ملبورن و 1۹60 رم( بانوان بزرگترین غایبان ورزش ایران در المپیک 
بودند. پای بانوان ایرانی از سال 1۹64 و المپیک توکیو به این بازی ها 
باز شد. در آن دوره کاروان ورزشی ایران 63 نفر بود که در ترکیب آن 

چهار دختر حضور داشتند.
گئورگیان  ژولیت  و  سروری  جمیله  بیات،  نازلی  صفامهر،  سیمین 

نخستین بانوان المپیکی ایران بودند.
مونیخ  المپیک 1۹6۸ مکزیکوسیتی و 1۹۷2  در  ایرانی  بانوان  البته 
غایب بودند اما در المپیک 1۹۷6 مونترال چهار دختر ایران در ترکیب 
در  ایرانی  بانوان  غیبت  رویه  داشت.  حضور  کشور  ورزشی  کاروان 
المپیک در سال المپیک های 1۹۸۸ سئول و 1۹۹2 بارسلون نیز ادامه 

داشت.
آغاز پرچمداری بانوان ایران در المپیک

در  اسلامی  انقلاب  پیروزی  از  بعد  ایران  ورزش  مسوولان  شاهکار 
بانوی  نخستین  فریمان  لیدا  که  جایی  بود  آتالانتا   1۹۹6 المپیک 
ایران به المپیک اعزام شد و در کنار حجاب اسلامی رسالت بزرگ 

پرچمداری المپیک را بر عهده داشت. 
فریمان هر چند که در آن دوره از المپیک نتوانست در رشته تیراندازی 
مقام چشمگیری کسب کند اما با حمل پرچم پیام بانوان ایران را به 

جهانیان مخابره کرد.
المپیک  ادوار  در  ایران  کاروان  پرچمدار  بانوی  تنها  فریمان  البته 
زهرا  المپیک 2016  در  و  در سال 200۸ هما حسینی  بلکه  نیست 
نعمتی این وظیفه خطیر را بر عهده داشتند. همچنین با اجرایی شدن 
دستورالعمل برابری جنسیتی توسط کمیته ملی المپیک هانیه رستمی 
به همراه صمد نیکخواه بهرامی پرچمداران کاروان ایران در المپیک 

2020 توکیو بودند.
پاریس  در  الفتی  مهدی  همراه  به  نیز  شهسواری  ندا  است  قرار 

پرچمداران کاروان خادم الرضا باشند.
گذر از تجربه و رسیدن به سکوی مدالی

روند حضور بانوان ایران استمرار پیدا و شمار آنان در المپیک 200۸ 
پکن به عدد سه رسید. البته این پایان ماجرا نبود زیرا هشت دختر 
ایرانی به المپیک 2012 لندن اعزام شدند و چهار سال بعد جهانیان 
در  بودند.  ریو  در  اسلامی  ایرانی  حجاب  با  بانوی   ۹ حضور  شاهد 
المپیک ریو بود که نخستین مدال بانوان ایران در برزیل ضرب شد.

روند رو به رشد افتخارآفرینی بانوان در توکیو ادامه داشت و در پاریس 
به یک رکورد بی سابقه رسید. اکنون 11 دختر ایرانی در قلب اروپا به 
دنبال آن هستند تا با ضرب مدال طلا تاریخ سازی خود را کامل کنند.

عموزاد: برگ برنده رحمان، ذهن برنده اش است
برادر دوقلوی ملی پوش المپیکی ایران داشتن ذهن برنده را برگ برنده 

رحمان عموزاد در المپیک 2024 پاریس دانست.
رنک دار  تورنمنت  در  را  مسابقه اش  آخرین  که  عموزاد  محمدعلی 
مجارستان پشت سر گذاشت، به تسنیم گفت: از نظر بدنی خیلی آماده 
بودم. تمرینات خوبی در اردوی تیم ملی انجام دادم، ولی قبل از اعزام، 
مشکلاتی برایم پیش آمد که از نظر روحی نتوانستم خودم را جمع کنم 

و ذهنم آماده آن مسابقه نبود.
در مجارستان  را  کادرفنی  انتظار  داشتم  داد: خیلی دوست  ادامه  وی 
اما شرمنده شدم. اصلًا فکرش را نمی کردم که مقابل  برآورده کنم، 
حریف گرجستانی با این نتیجه ببازم، اما کشتی از دستم خارج شد. 
در حال  را  تمریناتم  کرد.  و صددرصد جبران خواهم  نمی آورم  بهانه 
حاضر در خارج از اردو، دنبال کرده و خودم را برای شرکت در رقابت 
وزن  می گوید  که  کیلوگرم   ۷0 وزن  مدعی  می کنم.این  آماده  بعدی 
طبیعی اش ۷2 کیلوست، تأکید کرد: فعلًا در همین وزن می مانم اما یک 
سال قبل از المپیک، به ۷4 کیلوگرم خواهم رفت.عموزاد درخصوص 

برادر دوقلویش رحمان که نماینده 65 کیلوگرم ایران در المپیک پاریس 
است، اظهار داشت: آمادگی رحمان خیلی خوب است، می توانم بگویم 
بهتر از همیشه  است. زحمت زیادی کشیده و ان شاءالله بتواند با مدال 
را  زحمات خودش  و  شاد  را  خانواده   و  دل هموطنان  و  برگردد  طلا 

با  این آرزوی خودش هست و من هم دعا می کنم که  جبران کند. 
برگردد.در حالی که کارشناسان رقیب اصلی  خوش رنگ ترین مدال 
المپیک پاریس، بیش از همه وزن او می دانند،  رحمان عموزاد را در 
المپیک 5-4  در سطح  این باره گفت: همه کشتی گیران  در  برادرش 
کیلو وزن کم می کنند، وزن طبیعی بدن رحمان 6۹ کیلو و پانصد بود، 
بدنش خوب است و روز مسابقه غیرت کرده و از جانش مایه می گذارد 
که بهترین نتیجه را بگیرد. او جزو سه کشتی گیر برتر 65 کیلوگرم 
است و من می گویم ۸0 درصد مدال طلا هم خواهد گرفت.عموزاد 
برگ برنده برادرش در المپیک را ذهنیت برنده او دانست و یادآور شد: 
خودش همیشه این را می گوید که می خواهد بهترینِ خودش را روی 
تشک نشان دهد و هرگز دوست ندارد ببازد. او ذهنیت برنده دارد و اگر 
هم ببازد، جبران می کند، مثل انتقامی که از اوچیر در مسابقات آسیایی 
گرفت. شامیل ممدوف روس که به پاریس نمی آید، اما رحمان به دنبال 
انتقام گرفتن از اسماعیل موسکائف است که سال گذشته به او باخت 
و من فکر می  کنم اگر رحمان 2022 باشد، این حریف را با اختلاف 
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طالبان درخواست غرامت کرد

سرپرست  حکومت  سخنگوی  معاون 
افغانستان اعلام کرد: تمام نیروهایی که در 
20 سال اشغال این کشور مشارکت داشتند 

باید غرامت پرداخت کنند.
به گزارش خبرآنلاین حمدالله فطرت اظهار 
داشت: تمام نیروهای اشغالگر خارجی که در 
20 سال اشغال این کشور مشارکت داشتند، 

باید به مردم افغانستان غرامت بدهند.
مطرح  زمانی  اظهارات  این  ایرنا  از  نقل  به 
پرداخت  روش  کرده  اعلام  استرالیا  شدکه 
غرامت به برخی بازماندگان افغان هایی که 
به طور غیرقانونی توسط نظامیان این کشور 

کشته شده اند را بررسی می کند.
معروف  ساله  چهار  تحقیق  یک  اساس  بر 
ویژه  نیروهای  »بریتون«،  گزارش  به 
غیرنظامی  و  غیرمسلح  زندانی   3۹ استرالیا 
13۹5به  تا   13۸4 سال های  بین  را  افغان 

قتل رساندند.
می دهد  نشان  تحقیقات  این  یافته های 
جنگ  میدان  در  قتل ها  این  از  هیچکدام 
بسیاری  و  نداده   رخ  آن  مشابه  شرایط  یا 
شده اند  مرتکب  نظامیانی  را  قتل ها  این  از 
که می خواستند برای نخستین بار دست به 

کشتار بزنند.

ریاض و ابوظبی به صنعا: مصلحت ما توقف جنگ با شماست اما آمریکا نمی گذارد

جنگ اوکراین »جعبه پاندورا« را در اروپا 
گشوده است

کشتی های  و  اشغالی  اراضی  علیه  حملاتش  و  یمن  ارتش  توانمندی های 
مرتبط با رژیم صهیونیستی در دریاهای سرخ، عرب و مدیترانه، موجب نگرانی 
صهیونیست ها و آمریکایی ها شده است و باعث شده تا سرسخت ترین دشمنان 
انصارالله در داخل یمن هم تغییر موضع بدهند و از همکاری با آمریکا و رژیم 
صهیونیستی علیه انصارالله بپرهیزند چراکه نگران عواقب واکنش صنعا هستند.

به گزارش ایسنا، موجی از تشنگی غرب را فرا گرفته است تا بدانند جنبش 
انصارالله یمن کیست. این تنها به علاقه مندان به عرصه های سیاسی و نظامی 
محدود نمی شود، بلکه شامل شخصیت های آکادمیکی نیز می شود که وقتی 
تبلیغات  از آن ها پرسیده می شود، شرمگین می شوند.  این جنبش  از ماهیت 
رژیم های سعودی و اماراتی در مرحله جنگ یمن درباره انصارالله با »طوفان 

الاقصی« زیر خاک رفت.
جهان  سوال  شبیه  زیادی  حد  تا  یمن  انصارالله  درباره  جهان  امروز  سوال 
درباره حزب الله لبنان در اواخر دهه  ۹0 است. حمایت یمنی ها از مقاومت در 
غزه و درگیری مستقیم دریایی بین انصارالله و ارتش های آمریکا و انگلیس 
سرسخت ترین دشمنان انصارالله در داخل یمن را مجبور به تغییر مواضعشان 
کرد.درست است که این ها هنوز موضع تیم متخاصم علیه مقاومت را ترک 
به  را  گروه های خاصی  و  قبایل  نیروها،  که  نیست  آسان  دیگر  اما  نکرده اند 
ازسرگیری جنگ علیه انصارالله یمن قانع کرد. تمام اقداماتی که امروز انجام 
می شود تلاشی برای احیای قدرت نظامی گروهی از مزدوران به رهبری »طارق 
صالح« از یک سو و رهبران سلفی تحت رهبری عربستان و امارات از سوی 
دیگر است.طبق گزارش الاخبار، نیاز تصمیم گیران در غرب به اطلاعات سنتی 
محدود نمی شود، بلکه می خواهند پیشینه فکری این تیم را بشناسند و سعی 
کنند مکانیسم های فکری رهبری آن و نحوه تصمیم گیری را درک کنند. اولین 
نتیجه گیری ها از سوی رهبران نظامی درگیر در جنگ بود که باید برای استفاده 
از سلاحی خاص اجازه بگیرند یا آن هایی که از محافل تصمیم گیری سیاسی در 
غرب می خواهند مسیر دیپلماتیک را در پیش بگیرند، زیرا آنچه اکنون در حال 

رخ دادن است، مشکل را حل نمی کند!
با اینکه رژیم صهیونیستی منطقه را بسیار بیشتر از آمریکایی ها می شناسد و از 
طریق برنامه های ویژه ای که در آن به یهودیان یمنی کمک می کرد که طی 
دهه های گذشته به سرزمین های اشغالی مهاجرت کرده اند، مردم یمن را بیشتر 
می شناسد اما همچنان طوری برخورد می کند که گویی انصارالله صرفا یک گروه 
تحت امر ایران و یک گروه نیابتی است و این چیزی است که درباره حماس و 
حزب الله نیز گفته می شود. دشمن معتقد است که از طریق این روایت می تواند 

غرب را قانع کند که راه حل فعلی ضربه زدن به مرکز یعنی ایران است.
همچنین نیاز است تا از مواضع طرف هایی که در دهه اخیر انصارالله را بیشتر 
شناخته اند، باخبر شد و منظور اینجا عربستان و امارات است چرا که جنگی که 
این 2 کشور علیه یمن وارد آن شدند و در آن از انواع سلاح ها استفاده کردند هیچ 
نتیجه ای جز شکست نداشت. همین مساله باعث شد تا »محمد بن سلمان« 
ولیعهد عربستان برادرش »خالد بن سلمان« را به اداره روند حل و فصل فراگیر با 
انصارالله یمن مکلف کند اما رهبران عربستان و امارات این روزها اذعان می کنند 

که در اتخاذ هرگونه اقدامی در قبال یمن آزاد نیستند.
برخی از آنها در جلسات مذاکره ای که در پایتخت های منطقه ای برگزار می شود 
می گویند که آمریکا به آنها اجازه امضای توافقی برای اعلام پایان جنگ در یمن 
یا ازسرگیری روابط بین یمن و کشورهای عربی حوزه خلیج فارس را نمی دهد. 
عربستان طرفی است که کمتر از بقیه از شکست عملیات واشنگتن و لندن در 

دریای سرخ و عرب غافلگیر شد.
یکی از میانجی ها می گوید زمانی که آمریکایی ها تصمیم گرفتند ائتلافی را علیه 
انصارالله ایجاد کنند با رهبران عربستانی نشستی را برگزار کردند تا عربستان را 
به مشارکت در این ائتلاف قانع کنند اما خالد بن سلمان به نماینده آمریکا گفت: 
»این نصیحت را از من داشته باش. وارد جنگ با انصارالله یمن نشوید چرا که 
توانایی آن را نخواهید داشت« اما نماینده آمریکا لبخندی زد که در آن این حرف 
نهفته بود که عربستان نمی تواند خودش را با آمریکا مقایسه کند و دلیل شکست 

عربستان در نابودی انصارالله یمن روش اداره جنگ بوده است نه قدرت انصارالله 
برای پایداری و مقاومت.

این مسأله تنها به اینجا ختم نمی شود بلکه صحبت درباره نشست دیگری است 
که در آن آمریکایی ها از عربستان خواستند به ناوهایشان اجازه بدهد کمی در 
بنادر عربستان مستقر شوند اما ریاض بعد از هشدارهای واضح انصارالله درباره 

هدف قرار دادن این بنادر با این درخواست مخالفت کرد.
اداره جنگ علیه  از اظهارات رهبران نظامی آمریکایی که  در اصل می توان 
انصارالله یمن را بر عهده دارند و پیشنهادات فرماندهی مرکزی آمریکا به وزارت 
دفاع یا کاخ سفید این را فهمید که حل و فصل این مساله محال است و باید 
تلاش های سیاسی برای مهار این موضع آغاز شود اما بین آمریکایی هایی که 
حامی رژیم صهیونیستی هستند کسانی هستند که معتقدند باید سقف حملات 
علیه انصارالله را بالا برد. این ها دولت جو بایدن را تشویق می کنند تا به مرحله 
ترور رهبران انصارالله منتقل شود. داده ها و اطلاعات جدی درباره این مساله 
وجود دارد و همین مساله باعث شده تا صنعا اقدامات پیش دستانه ای را اتخاذ 
کند.تیم آمریکایی خودش خواهان دادن اجازه به ارتش برای استفاده از سلاح 
غیرمتعارف برای مقابله با زرادخانه انصارالله یمن شده است. این مساله بعد از این 
اتفاق افتاد که سازمان اطلاعات نظامی آمریکا و انگلیس یقین پیدا کردند که 
انصارالله یمن مراکزی دارد که از طریق حملات هوایی دستیابی به آن دشوار 
است. منظور آنها پایگاه هایی است که انصارالله یمن در قلب کوه های یمن طی 

سال های گذشته حفر کرده است.
نیروهای انصارالله یمن

در حالی که غرب و رژیم صهیونیستی به دنبال یافتن ابزارهای نظامی و امنیتی 
برای حمله به انصارالله یمن هستند تیم دیگری در داخل دولت آمریکا با همکاری 
عربستان و امارات به دنبال دادن پیشنهادات و وعده هایی به انصارالله یمن است. 
انصارالله طی ماه های گذشته وعده های زیادی را در ازای توقف عملیات خود در 
دریای سرخ و توقف پشتیبانی از غزه دریافت کرده است. آمریکایی ها گفته اند 
که آماده اند تا تمام یمن تحت سلطه انصارالله باشد و برنامه حمایت اقتصادی 
بزرگی از یمن را آغاز کنند. عربستانی ها نیز آمادگی خود را برای توافق های 
بزرگ اعلام و به انصارالله پیامی را انتقال دادند که مفاد آن این است: »هر کاری 
می خواهید بکنید و از فرودگاه هر طور که می خواهید استفاده کنید و به هر جایی 
که می خواهید بروید و ریاض اجازه آسیب زدن به موسسات مالی و بانکی یمن 
را نخواهد داد.« امارات نیز روز گذشته این پیشنهادات و وعده ها را افزایش داد و 
پیشنهاد بازسازی بندر حدیده و بسیاری از پایگاه های یمنی را در صورت موافقت 

انصارالله یمن با توقف جنگ مطرح کرد.
همه این ها جواب انصارالله را می دانند. آمریکا بیشترین تهدید را متوجه انصارالله 
یمن کرد و گفت: » اگر با پیشنهادات مخالفت کنید عربستان و امارات را از 
هرگونه توافقی با شما منع خواهیم کرد و جنگ داخلی را علیه شما به راه خواهیم 
انداخت و حملات شدیدتری را علیه شما انجام خواهیم داد و رهبرانتان را ترور 

خواهیم کرد.«
عربستان و امارات تهدیدات مشابهی را مطرح نکردند اما ریاض به وضوح اشاره 
کرد که بدون موافقت آمریکا قادر به انجام توافقی با انصارالله یمن نخواهد بود. 
امارات نیز دلیل برخی اقدامات خود را در برخی مراکز حیاتی یمن فشارهای 

بزرگ آمریکا می داند. این 2 طرف به میانجی ها در ایران و عمان می گویند 
که در جنگ کنونی شرکت ندارند اما چاره ای وجود ندارد. همه می دانند که 
عربستان و امارات به شدت نگران این هستند که صنعا حملات نظامی شدیدی 
را علیه تاسیسات این 2 کشور در صورت دست داشتن آنها در هرگونه اقدامی 
با آمریکا یا حتی در صورت راه انداختن جنگ داخلی از سوی مزدوران یمنی 

انجام خواهد داد.
این موضوع به اینجا ختم نمی شود بلکه حتی واشنگتن پیام های فوری را از 
طریق طرف های منطقه ای برای روسیه فرستاده و در آن نسبت به سرانجام 
تحویل سلاح »برهم زننده توازن« به انصارالله یمن هشدار داده است. این 
هشداری است که به داده های اطلاعاتی غربی استناد دارد و مبنی بر این است 
که »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه این گزینه را به عنوان بخشی از 
پاسخ به تصمیم آمریکا و اروپا برای مجهز کردن اوکراین به سلاح هایی برای 
هدف قرار دادن مرکز روسیه بررسی می کند. بر اساس گزارش های اطلاعات 

غربی تماس هایی بین روسیه و یمن برای این هدف برقرار شده است.
درباره این نکته ها فقط آمریکایی ها نگران نیستند بلکه خود صهیونیست ها هم 
از توانایی های نظامی انصارالله یمن نگران هستند. ارتش رژیم صهیونیستی 
مدعی شد پهپادی که در یکی از محله های تل آویو منفجر شد ساخت ایران بود 
اما طرف های فعال اطمینان دارند که موضوع این نیست. »عبدالملک الحوثی« 
رهبر انصارالله یمن نیز تاکید کرد که این پهپاد ساخت یمن بوده است اما برتری 
جویی غرب و ناتوانی هم پیمانانش در منطقه باعث می شود تا باور نکنند که صنعا 
توانایی هایی برای تولید چنین پهپادها و موشک هایی داشته باشد و حتی توانایی  
ارتقای نمونه های معمول در جهان چه موجود نزد ایران و حزب الله و چه موجود 
نزد ارتش های غربی را داشته باشد. این قدرت تولید ثمره استراتژی کارآمدی 
است که شهید سردار »قاسم سلیمانی« فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی ایران رهبری آن را بر عهده داشت. وی آن زمان گفت ایران 
تجارب علمی و فنی را ارائه خواهد کرد و به گروه های محور مقاومت برای ایجاد 
کارخانه های مخصوص تولید سلاح کمک خواهد کرد و این مساله ای است که 
در بیش از یک منطقه از مناطق فعالیت محورهای مقاومت محقق شده است. 
یمنی ها توانایی بسیار بالایی را برای یادگیری سریع نشان دادند. حتی مربیانی که 
در ارائه درس های علمی به کادری از انصارالله یمن شرکت کردند از توانایی آنها 
برای اختراع راه حل هایی مناسب با وقایع میدانی، جغرافیایی، لجستیکی و بشری 
در یمن حیرت زده شدند. کارشناسان انصارالله نیز بر اساس قوانین خود کار 
می کنند و زمانی که برای ساخت یک سلاح خاص کار می کنند، چه از نظر برد، 
چه قدرت تخریب و چه از نظر حاشیه فنی لازم، به هیچ چیزی وابسته نیستند.

پهپاد یافا
نبردهای جاری بین »انصارالله« و ارتش های آمریکا و انگلیس نشان از توانایی 
بالای یمن در مانور دادن و به دام انداختن دشمنان در کمین هایی دارد که 
نمی توانند از آن فرار کنند و آنها را عصبی و سردرگم می کند. مثل وضعیت 
نیروهای شناسایی وابسته به یگان دریایی آمریکا که جوابی برای سوال درباره 
مکان استقرار سامانه های راداری یمنی ها ندارند. در حالی که گفته می شود 
حملات فشرده آن را از بین برده است اما به سرعت مجددا در مکان دیگری 
ظاهر می شوند. عربستان در سال سوم جنگ یمن کشف کرد که نیروهای 
انصارالله یمن در بازسازی سلاح ویژه ای که در روزهای نخست جنگ هدف 
قرار گرفته بودند، موفق شده  و توانسته اند آن را به یک سلاح کارآمد در زمین، 

دریا و هوا تبدیل کنند.
رژیم صهیونیستی عملا خودش را در یک مخمصه جدید انداخته است و تجاوزی 
که دشمن می خواست آن را درسی برای حامیان غزه قرار دهد برایش عواقبی 
خواهد داشت و صحنه ای که »یوآو گالانت« وزیر جنگ رژیم صهیونیستی 
خواستار این شده بود که در تمام خاورمیانه دیده شود صحنه ای از یک زاویه واحد 
است اما بقیه آن در گرو اقدامات محور مقاومت خواهد بود و رژیم صهیونیستی 
به زودی معنای انتقال انصارالله یمن از مرحله شعار مرگ بر اسرائیل به مرحله 

دستور عملیات را خواهد فهمید.

جنگ اوکراین موجب شده تا »جعبه 
چالش هایی  و  شود  گشوده  پاندورا« 
از  باشد.  داشته  همراه  به  اروپا  برای 
تسلیحات  دارد  قصد  آمریکا  طرفی 
و  کند  مستقر  اروپا  در  را  دوربرد 
تقویت  فکر  به  هم  متحدانش 
از طرف  و  زرادخانه های خود هستند 
میان  خطر  افزایش  احتمال  دیگر 

روسیه و ناتو وجود دارد.
به گزارش ایسنا، بیش از 2 سال از جنگ اوکراین می گذرد و هنوز هیچ چشم اندازی 
برای صلح این کشور وجود ندارد و کشورهای متحد اوکراین به جای تمرکز بر یک 
راه حل مسالمت آمیز به دنبال ارسال تسلیحات به این کشور جنگ زده اروپایی هستند 

و تنش های حاکم در این جنگ را بیشتر می کنند.
»بیزنس  خبری  رسانه  به  تسلیحات  کنترل  و  هسته ای  تسلیحات  کارشناس  یک 
اینسایدر« می گوید: »این حملات عمیق و دیگر مسائل مربوط به جنگ برای اروپا و 
ایالات متحده غافلگیرکننده و ترسناک بوده و باعث گشایش جعبه پاندورا می شود.«

اوایل ماه جاری میلادی، آمریکا و چندین عضو ناتو از برنامه های خود در رابطه با 
تسلیحات دوربرد خبر دادند. ابتدا آمریکا اعلام کرد که قصد دارد تسلیحات دوربرد 
خود را از سال 2026 در آلمان مستقر کند. اندکی پس از آن، چندین کشور اروپایی 
ابتکار مشترکی را امضا کردند تا موشک های کروزی که از زمین پرتاب می شوند را 
توسعه دهند. هم چنین، لهستان، آلمان و ایتالیا ضمن توافق با این برنامه، گفتند که 

قصد دارند متحدان بیشتری را وارد این کار کنند.
این برنامه ها نشان می دهند که آمریکا و برخی از بزرگترین متحدان اروپایی در فکر 
تسلیحات دوربرد هستند و برخی مقامات این موارد را مستقیما به آنچه در میدان نبرد 

اوکراین رخ می دهد، مرتبط دانسته اند.
»سباستین لکورنو« وزیر دفاع فرانسه معتقد است: »جنگ در اوکراین نشان می دهد 

که حملات دوربرد مسئله ای کلیدی برای دفاع اروپا است.«
آسیب پذیری های اروپا نمایان شده است

بیزنس اینسایدر گزارش می کند: »جنگ اوکراین، آسیب پذیری ها و شکاف هایی را در 
توانایی اروپا به نمایش گذاشته است.«

اندیشکده  آمریکایی«،  دانشمندان  »فدراسیون  در  هسته ای  اطلاعات  پروژه  مدیر 
از حمله  پیش  واشنگتن دی سی می گوید: »این کشورها حتی  در  مردم نهاد مستقر 
روسیه می دانستند که تسلیحات دوربرد مهم هستند اما جنگ اوکراین، جعبه پاندورا 

را به روی اقدامات نظامی بیشتر گشوده است.«
نیروهای اوکراینی

رسانه خبری بیزنس اینسایدر در این گزارش می نویسد: »انتظار می رود که کشورهای 
اروپایی تسلیحات و ابتکارات خود را توسعه خواهند و این موضوع با چشم انداز پیروزی 

ترامپ در انتخابات 2024 آمریکا مهم تر می شود.«
به اعضای  اینکه »احتمال حمله روسیه  بر  ادعایی مبنی  با طرح  این رسانه خبری 
ناتو« وجود دارد، می نویسد: »اکنون با نگرانی درخصوص حمله روسیه به اعضای ناتو 
و نبود هیچ چشم اندازی برای پایان جنگ اوکراین، غرب تصمیم گرفته تا تسلیحات 

جدیدی بخرد و نشان دهد که آنها هرکاری برای مقابله با روسیه می کنند.«
* جعبه پاندورا، به روایت افسانه های یونانی، جعبه ای بود با محتوای تمامی بلاها و 
شوربختی های ناشناخته بشریت. اصطلاح »باز کردن جعبه پاندورا« به معنای انجام 

یا شروع کاری است که باعث مشکلات پیش بینی نشده زیادی می شود.

اتهامات  ایران در سازمان ملل  : سفیر  ایرنا 
بی اساس علیه جمهوری اسلامی ایران که از 
سوی سه کشور مطرح شده بود، تکذیب کرد.

امنیت  شورای  دائم  عضو  سه  اتهامات  رد   
علیه ایران

ای  نامه  در  ملل   سازمان  در  ایران  سفیر 
آمریکا،  اتهامات  امنیت،  شورای  رئیس  به 

انگلیس و فرانسه علیه جمهوری اسلامی ایران را رد کرد و گفت: هدف از چنین اتهامات 
صرفاً تلاشی کینه توزانه برای منحرف کردن توجهات بین المللی از علل ریشه ای وضعیت 
فعلی منطقه و حمایت از رژیم اسرائیل است. امیر سعید ایروانی سفیر و نماینده دائم ایران 
در سازمان ملل روز سه شنبه به وقت محلی در نامه ای به رئیس شورای امنیت و نیز 
دبیرکل سازمان ملل گفت: مکاتبه حاضر متعاقب نشست علنی شورای امنیت سازمان 
ملل متحد در تاریخ 22 ژوئیه 2024، ذیل دستور کار »تهدیدات علیه صلح و امنیت 
بین المللی« )S/PV.۹6۹1( ارسال می شود. طی این نشست، نمایندگان ایالات متحده، 
بریتانیا و فرانسه بار دیگر از تریبون شورای امنیت برای طرح اتهامات بی اساس علیه 
جمهوری اسلامی ایران سوءاستفاده کردند. در این نشست، نماینده رژیم اشغالگر اسرائیل 
که رهبران و مقامات آن دستانشان به خون مردم بی گناه فلسطین آلوده است، به نشر 

اکاذیب و اطلاعات نادرست علیه کشورم پرداخت.
دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل اضافه کرد: جمهوری اسلامی 
ایران به طور قاطع همه اتهامات بی اساس مطرح شده علیه خود در این نشست را محکوم 
در  متحده  ایالات  نماینده  بی اساس  و  تکراری  اتهامات  همچنین  ایران  می کند.  رد  و 
نشست علنی امروز شورای امنیت در خصوص وضعیت یمن را که در تاریخ 23 ژوئیه 
رد  قویاً  برگزار شد،   )۹6۹2.S/PV( 2024 ذیل دستور کار »وضعیت در خاورمیانه« 

می کند.
ایروانی تصریح کرد: هدف از چنین اتهامات صرفاً تلاشی کینه توزانه برای منحرف کردن 
توجهات بین المللی از علل ریشه ای وضعیت فعلی منطقه و حمایت از رژیم اسرائیل است 
تا این رژیم بتواند به جنایات و اقدامات های شرورانه خود ادامه داده و آن ها را توجیه کند.

اعضای  اکثریت  ناامیدانه،  این تلاش های  با وجود  ایران در سازمان ملل گفت:  سفیر 
شورای امنیت به درستی بر علت اصلی وضعیت کنونی منطقه تاکید کردند، که چیزی 
نیست جز: جنایات و قتل عام های وحشیانه اسرائیل علیه مردم بی گناه غزه و درخواست 

برای پایان فوری جنگ نسل کشی علیه مردم غزه.
او تصریح کرد: با این حال، شرم آور و ناامیدکننده است که سه عضو دائم شورای امنیت، 
ایالات متحده آمریکا، بریتانیا و فرانسه، در برابر اقدامات تجاوزکارانه رژیم اسرائیل و 
حملات به زیرساخت های حیاتی و غیرنظامیان در یمن سکوت کرده اند، به ویژه وقتی 
که نماینده این رژیم قانون گریز و یاغی به صراحت اعلام کرده است که بندر حدیده یک 
هدف نظامی است، با وجود اینکه معاون دبیرکل و اعضای شورای امنیت این بندر را به 

عنوان شریان حیاتی برای میلیون ها نفر در یمن توصیف کرده اند.
سفیر ایران در سازمان ملل ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران به شدیدترین شکل ممکن 
حملات تروریستی و اقدامات تجاوزکارانه رژیم اسرائیل در تاریخ 20 ژوئیه 2024 به 
بندر حدیده در یمن را که غیرنظامیان و زیرساخت های حیاتی را هدف قرار داده است، 
محکوم می کند. چنین اقدامات غیرقانونی که نقض فاحش حاکمیت ملی و تمامیت ارضی 
یمن، منشور سازمان ملل متحد و حقوق بین الملل، به ویژه حقوق بین الملل بشردوستانه 
محسوب می شود، نمی تواند تحت عنوان دفاع مشروع یا ماده 51 منشور سازمان ملل 
متحد توجیه شود. شورای امنیت باید به طور قاطع این جنایت هولناک رژیم اسرائیل را 

محکوم کند.
ایروانی همچنین گفت: مایلم از این فرصت استفاده کرده و اتهامات بی پایه مطرح شده 
علیه کشورم در نامه مورخ 1۹ ژوئیه 2024 نمایندگان رژیم اسرائیل به رئیس شورای 

امنیت را به طور کامل رد کنم.
سفیر ایران در سازمان ملل از رئیس شورای امنیت خواست این نامه را به عنوان سند 

شورای امنیت ثبت و توزیع کند.

رد اتهامات سه عضو دائم شورای 
امنیت علیه ایران

جنتی: حضور طیب نیا و ظریف در دولت پزشکیان قطعی است 
اکثریت اعضای کابینه اصلاح طلب یا اعتدالگرا هستند

علی جنتی، عضو حزب اعتدال و توسعه به خبرآنلاین می گوید: از آقای دکتر 
طیب نیا دعوت به همکاری به عمل آمد و ایشان هم به شرط آنکه در دولت 
فرماندهی اقتصادی دولت را به عهده داشته باشد پذیرفت و این امر ظاهرا مورد 
پذیرش رئیس جمهوری قرار گرفته است بر این اساس وزرای اقتصادی بایستی 
با ایشان هماهنگی داشته باشند.آنچه راجع به سایر افراد گفته میشود همگی 

گمانه زنی است.
فرشته صائمی؛ »حضور طیب نیا و ظریف در دولت پزشکیان قطعی است« این 
خبری است که علی جنتی، عضو کابینه دولت یازدهم در مورد ترکیب اعضای 
کابینه دولت چهاردهم مطرح می کند و می گوید؛» از ابتدا شرط حضور طیب نیا 
کنار پزشکیان همین بوده که فرماندهی اقتصادی دولت با او باشد و ظاهراً رئیس 

جمهور منتخب پذیرفته است.«
جنتی حضور اصولگرایان در دولت چهاردهم را نفی نمی کند و می گوید امکان 
دارد میان اصولگرایان افرادی باشند که منافع ملی را به منافع حزبی ترجیح 

بدهند، بنابراین منعی برای حضور آنها در دولت پزشکیان وجود ندارد.
حمله به ظریف از جمله محورهای گفتگوی علی جنتی با خبرگزاری خبرآنلاین 
است. او می گوید عده ای قدرت طلب از ابتدای انقلاب اقدام به لجن مال کردن 
و حتی به شهادت رساندن افراد کارآمد می کردند، کما اینکه همین افراد مطهری 

و بهشتی را به شهادت رساندند.
در ادامه گفتگوی خبرگزاری خبرآنلاین با علی جنتی، عضو کابینه دولت یازدهم 

و چهره شاخص حزب اعتدال و توسعه را می خوانید:
****

*آقای جنتی! رهبری در دیدار با نمایندگان به دوری از تشنج در فضای سیاسی 
تاکید کردند، باتوجه به این که این تندروها قبل از این، سابقه عدم توجه به بیانات 

رهبری را داشتند، به نظر شما این بار توصیه رهبری را گوش خواهند کرد؟
مقام معظم رهبری در دولت ها و دوره های مختلف همواره تاکید بر انسجام 
ملی داشته اند و در صحبت های روز یکشنبه هم همین نکته را بیان کردند. 
ایشان همیشه اهتمام داشتند صدایی که از کشور به خارج منعکس می شود 
نشانگر وحدت جامعه و انسجام ملی باشد نه اینکه هر روز مطالبی مطرح شود 
که نشان دهنده اختلاف در درون کشور باشد و دیگران بتوانند از این اختلافات 

سوء استفاده کنند.
گروهی به ظاهر شعار تبعیت از رهبری می دهند اما ...

تاکید روز یکشنبه ایشان هم بر همین نکته بود که حتی الامکان مسائل سیاسی 
و جناحی را در برخوردهای خودتان دخالت ندهید و نمایندگان مجلس در بررسی 
طرح ها، لوایح و صلاحیت وزرای پیشنهادی مسائل سیاسی و جناحی را دخالت 
ندهند و بر اصول و معیارهای اساسی تکیه کنند که البته از جمله آن ها کارآمدی 

، صداقت، درستکاری ، پاکدستی و امین بودن است.
ایشان تاکید داشتند که از این گونه افراد استفاده شود. این که آیا همه جریانات 
سیاسی به این سخنان توجه خواهند کرد یا نه، تجربه گذشته نشان می دهد که 
متاسفانه گروهی به ظاهر شعار تبعیت از رهبری می دهند و در عمل به گونه 
دیگری عمل می کنند و بارها این را در موارد مختلف دیده ایم و الان هم پیش 
بینی همین است که این افراد یا جریانات آن چه را که می شوند توجه نمی کنند 

و راه خود را ادامه می دهند.
در انتخابات برخی جناح ها برخلاف نظر رهبری از اموال دولتی استفاده کردند

برای برخی قدرت طلبی و دستیابی به قدرت و استفاده از فرصت ها و احیانا 

پرکردن جیب خود مهم است. در جریان کارزار انتخاباتی اخیر مشاهده کردیم 
جناح هایی بودند که برای رسیدن به هدف از هر وسیله مشروع و نامشروع 

استفاده می کردند تا به قدرت برسند.
استفاده از اموال دولتی و بکارگیری استانداران ، فرمانداران و حتی دهیاران و 
مدیران کل استان ها کاملا مشهود بود . آن ها نظر رهبری را در عدم استفاده از 

امکانات دولتی به خوبی می دانستند ، در عین حال به روش خود را ادامه دادند.
جریان شکست خورده فکر می کند ظریف پست مهمی در دولت خواهد داشت 

به همین دلیل تخریب می کنند
* مثلا در روزهای اخیر در نماز جمعه علیه ظریف شعار دادند و در فضای مجازی 

تخریب می شوند و ...چه کسانی را پشت پرده این حملات می دانید؟
از  در حمایت  احساس می کند ظریف   ، انتخابات  در  جریان شکست خورده 
پزشکیان نقش موثری داشته و امکان دارد در دولت جدید نقش کلیدی داشته 
باشد لذا با تمام توان به تخریب او پرداخته اند . ما در گذشته نیز شاهد بودیم که 
در دوره های مختلف ، افرادکارآمد که قادر به اداره کشور بودند و نقش اساسی 
در پیش برد و پیشرفت کشور داشتند لجن مال می کردند تا کشور را از خدمات 

آنان محروم کنند .

مگر شخصیتی مانند شهید بهشتی نداشتیم؟ واقعا شخصیتی کارآمد برای اداره 
کشور بود اما او را به شهادت رساندند و یا شخصیتی مانند مرحوم مطهری را 
ترور کردند. مرحوم دکتر بهشتی را در زمان حیاتش مورد اتهامات ناروا قرار دادند 
و همراه با عوامل خارجی تلاش می کردند که حیثیت او را در بین مردم خدشه دار 
کنند به طوری که وقتی به شهادت رسید ، امام به نام شهید مظلوم از او یاد 
کردند. متاسفانه در هر دوره عناصری هستند که برای رسیدن به قدرت، تلاش 
می کنند افراد کارآمد را از سر راه خود بردارند و ابداً  به منافع ملی و سرنوشت 
کشور نمی اندیشند . تنها هدف آنان رسیدن به قدرت است. آنان شیفتگان قدرتند 

نه تشنگان خدمت.
احتمالًا بعد از تشکیل کابینه برخی نمایندگان بخواهند دولت را زمین گیر کنند

*به نظر شما توصیه ای که رهبری در مورد رای اعتماد سریع و فوری به 
کابینه فرمودند اجابت می شود یا رأی اعتماد به وزرای پیشنهادی با چالش 

روبرو خواهد بود؟
باتوجه به این که صحبت های اخیر ایشان فاصله زیادی با زمان رای اعتماد به 
دولت ندارد شاید هشدار های رهبری هنوز درگوش نمایندگان باشد لذا گمان 
نمی کنم در این دوره رای اعتماد به وزرای پیشنهادی برخورد منفی و نامناسب 

داشته باشند.
ولی احتمالا پس از تشکیل کابینه برخی از نمایندگان مخالف دولت با سوال 
کردن و احیانا طرح استیضاح وزرا و ایجاد مانع ایجاد سعی خواهند کرد دولت 

را زمین گیرکنند.
جنتی: حضور طیب نیا و ظریف در دولت پزشکیان قطعی است /اکثریت اعضای 

کابینه اصلاح طلب یا اعتدالگرا هستند
حضور ظریف و طیب نیا در دولت چهاردهم قطعی است

*درمورد این کابینه آیا اطلاعاتی دارید که چه کسانی قرار است به عنوان گزینه 
های نهایی برای برخی وزارتخانه ها معرفی شوند؟ به نظر شما بهترین گزینه ها 

چه کسانی هستند؟
مواردی که شایع است و لیست هایی که منتشر شده ، هیچیک واقعیت ندارد. 
همه گمانه زنی افراد است. مطرح کردن افراد برای وزارتخانه ها یا به این نیت 
است که آنهارا بر سر زبان ها بیاندازند و مورد توجه قرار گیرند تا به عنوان یک 

گزینه در لیست نهائی قرار گیرند و یا صرفا گمانه زنی است .
تا جایی که من اطلاع دارم، کمیته های مسئول بررسی نامزدهای وزارت اسامی 
برگزیدگان در این کمیته ها را به شورای راهبری ارائه می کنند و در شورا مورد 
بررسی قرار می گیرد تا نهایتا گزینه های برتر را به رئیس جمهور پیشنهاد کنند .

در نهایت شخص رئیس جمهور باید گزینه نهائی را انتخاب کند. چه بسا برخی 
از افراد پیشنهادی شورای راهبری هم مورد توجه رئیس جمهور نباشند و افرادی 
دیگری را به پیشنهاد سایر مراجع انتخاب کند . لذا تاکنون مشخص نشده است 
که چه کسی چه مسئولیتی را بر عهده خواهد گرفت. البته از ابتدا مشخص بود 
که از آقای دکتر طیب نیا دعوت به همکاری به عمل آمد و ایشان هم به شرط 
آنکه در دولت فرماندهی اقتصادی دولت را به عهده داشته باشد پذیرفت و این 
امر ظاهرا مورد پذیرش رئیس جمهوری قرار گرفته است بر این اساس وزرای 
اقتصادی بایستی با ایشان هماهنگی داشته باشند لذا حضور دکتر طیب نیا در 

کابینه قطعی به نظر می رسد .
قاعدتاً دکترظریف هم درکابینه جایگاه ویژه ای خواهد داشت .  آنچه راجع به 

سایر افراد گفته می شود همگی گمانه زنی است.
ممکن است طیب نیا معاون اول شود

*منظور این است که طیب نیا معاون اقتصادی رئیس جمهور خواهد شد؟
مشخص نیست . امکان دارد به عنوان معاون اول انتخاب شود و یا عهده دار 

یکی از پست های اقتصادی شود.
اکثریت اعضای کابینه دولت پزشکیان اصلاح طلب یا اعتدالگرا هستند

*البته خودآقای پزشکیان هم می گوید بهترین کابینه را با حضور اصولگرایان و 
اصلاح طلبان تشکیل می دهیم و به نوعی بحث دولت ملی را پیش می کشد. آیا 

امکان تشکیل چنین دولتی وجود دارد؟
که  هم  معتدل  اصولگرایان  برخی  است  ممکن  که  معنا  این  به  ملی  دولت 
شایستگی داشته باشند در این کابینه حضور یابند امکانپذیر است . ولی اطلاعی 

ندارم که تاکنون در کارگروه ها فرد اصولگرائی پیشنهاد شده باشد.
قطعا اکثریت اعضای کابینه اصلاح طلب یا اعتدالگرا هستند و عموما کسانی 
انتخاب خواهند شد که بیش از آنکه به جناح و جریان سیاسی تکیه کنند ، به 
منافع ملی کشور بیاندیشند . امکان دارد در بین اصولگرایان نیز افرادی باشند که 

به منافع ملی بیش از منافع جناحی و حزبی خود توجه داشته باشند .

انتقادات صریح قالیباف: باید 
روشنگری کنیم؛ تا کی باید تحت 

خفقان این تخریب ها باشیم

انتقادات صریح قالیباف: باید روشنگری کنیم؛ 
تا کی باید تحت خفقان این تخریب ها باشیم

انقلابیگری  و  دینداری  ادعای  که  »برخی 
داشتند به این علما و نخبگان توهین کردند. 
روشنگری  باید  مارپیچ سکوت شکسته شد. 
کنیم. تا کی باید تحت خفقان این تخریب ها 
به  کشور  است؛  شده  شروع  تازه  کار  باشیم. 
عقلانیت انقلابی و دوری از افراطیگری نیاز 
دارد. باید به صورت مداوم این مسیر را پیگیری 

کنیم.«
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: کشور به 
عقلانیت انقلابی و دوری از افراطی گری نیاز 
دارد. باید به صورت مداوم این مسیر را پیگیری 

کنیم.
رئیس  قالیباف  محمدباقر  فارس،  گزارش  به 
فعالان  جمع  در  اسلامی  شورای  مجلس 
گفت:   1403 انتخابات  در  تهران  ستادهای 
انتخابات  سیاسی  عرصۀ  به  ورود  با  برخی 
عمر و آبروی خود را گذاشتند و حتی به آن ها 
تهمت زده شد؛ من نمی توانم محبت و زحمات 

آن ها را جبران کنم.
وی ادامه داد: هم رزمان شهیدم شاهدند یک 
روز برای زندگی کردن زندگی نکرده ام. به تعبیر 
امام )ره(، کار برای خدا نه خستگی دارد، نه 

دلسردی.
قالیباف بیان کرد: ناسزا شنیدن و پاسخ ندادن 
سخت است؛ من از شما تشکر می کنم که در 

انتخابات اخلاق را رعایت کردید.
وی افزود: دوقطبی های جعلی حل مشکلات 
را از مدار خارج می کند؛ به عقلانیت انقلابی 
نیاز داریم نه با واداداگی به جایی می رسیم، نه 

با تحجر به جایی می رسیم.
قالیباف تصریح کرد: کارنامۀ مجلس یازدهم 
از عقلانیت  نمونه ای  آن  اقتصادی  قوانین  و 
انقلابی است. جریان های می خواهند جامعه را 
دوقطبی کنند؛ این کار جز تباه کردن عمر و 

سرمایۀ مردم نتیجه ای ندارد.
و  دینداری  ادعای  که  برخی  گفت:  وی 
نخبگان  و  علما  این  به  داشتند  انقلابیگری 
توهین کردند. مارپیچ سکوت شکسته شد. باید 
روشنگری کنیم. تا کی باید تحت خفقان این 

تخریب ها باشیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: کار تازه 
شروع شده است؛ کشور به عقلانیت انقلابی و 
دوری از افراطیگری نیاز دارد. باید به صورت 

مداوم این مسیر را پیگیری کنیم.


